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...............................................................................
دیپلماســی هم حوزه ی عمومــی دارد و هم تخصصی.  یکــی از این بخش های 
تخصصی دیپلماســی در مســایل  اقتصادی و همکاری های اقتصادی دو جانبه و 
چند  جانبه یا بین الملل اســت. امروزه عبــارت اقتصادِدیجیتال  زیاد به گوش می 
خورد و ســهم قابل توجهی از اقتصاد  برخی کشــورها، حاصلِ اقتصاد دیجیتال یا 

اقتصاد  دیجیتالی است. 
به عبارت دیگر لازم است سیاست و خط مشیِ  دیپلماسیِ بخش دیجیتال کشور، 
توسطِ یک راهبرد کلان  هدایت شود به گونه ای که منافع کشور را در این حوزه  به 
بهترین شکل، تسهیل کند و ممکن سازد. این  راهبردها در برگیرنده ی همکاری با 
کشورهای دوست  و متحد و ائتلاف با کشورهای نزدیک و همراستا و در  عین حال 
محدود کردن اثرات شو تبعات منفی سیاست  های دیجیتال کشورهای غیر دوست 

و رقیب و بعضا  متخاصم است. 
برخی از مصــداق های همکاری و تعامل منطقه ای و  بین الملل در حوزه اقتصاد 
دیجیتال عبارتند از: فناوری  های دیجیتال و استاندردسازی آنها، تضمین زنجیره 
 تامین، نقش کشور و شرکت ها در زنجیره ارزشِ  جهانی اقتصاد دیجیتال، امنیت 
سایبری، حکمرانی داده،  تجارت الکترونیکی، استفاده از پلتفرم ها و تعامل با  آنها، 
صادرات و واردات کالاها و خدمات دیجیتال،  سرمایه گذاری در کشورهای دیگر و 
یا جذب ســرمایه  گذاری از خارج، همکاری با شرکت های چند ملیتی در  فعالیت 
هــای مرتبط با اقتصاد دیجیتال، تولید محصول،  محتوا و خدمات در مقیاس بین 
المللی توسط کشــور،  همکاری و هماهنگی با سازمان های بین المللی  تخصصی 
ماننــد | ITU  و  .UNCTADایجــاد مناطق آزاد  تجــاری تخصصی دیجیتال، 
موضوعات مرتبط با انتقال  و جابجایی فرامرزی داده ها، تلاش در جهت استقلال و 
 مشروعیت بیشتر نهادهای بین المللیِ متولیِ حوزه  دیجیتال و غیره و غیره است . 

ماهیت غیرملموس فناوری هــای دیجیتال، خود بخود  موضوعات متعددی را در 
ورای مرزهــا ایجاد می کند  که به نوبه خود، حجم و ســطح بالایی از هماهنگی 
و  همکاری را می طلبد. به عنوان نمونه، کشــور ســوئیس  در زمینه مشارکت در 
حکمرانی دیجیتال در ســطح  جهانی و منطقــه ای که از آن معمولا تحت عنوان 
خط  مشی سیاست خارجیِ دیجیتال یاد می شود و نوعی  تعامل بینِ دیپلماسی و 
دیجیتال اســت، بسیار فعال و  پررنگ و پیشرو است و این مشارکت و نقش، البته 
 صرفا محدود به نقش دولت نیست بلکه شرکت های  دیجیتال و فناور و شهروندان 
هم نقش موثر دارند.  همچنین ظهور موضوعاتی جدید، در حوزه سیاست  خارجی 
از قبیل امنیت ســایبری، حریم خصوصی،  حکمرانی داده و جرایم ســایبری این 

مساله را بیشتر در  کانون توجه قرار داده است . 
امروزه اصطلاح ژئو فناوری، بــر وزنِ ژئو پُلتیک،   اهمیت قابل توجهی پیدا کرده 
اســت که اشــاره به پی  آمدهای ژئو پُلتیک فناوری های دیجیتــال دارد. دولت 
ها  لازم اســت متولیان امور خارجه کشــور را ترغیب و  ملــزم کنند که نه تنها از 
دیپلماسی دیجیتال که عموما به  معنی استفاده از فناوری های دیجیتال و شبکه 
های  اجتماعی مانند توئیتر در جهت پیشبرد و اعلان سیاست  های خارجی کشور 
است بلکه همچنین در جهت پیشــبرد  سیاست های اقتصاددیجیتال بهره کامل 

و کافی ببرند . 

لبخند سبز بورس به شهریور
شاخص بورس در جریان معاملات روز گذشته بازار  سرمایه با رشد ۶هزار واحدی روبه رو شد . در جریان دادوستدهای روز گذشته بازار سرمایه بیش 

 از 6میلیارد و 680میلیون ســهم و حق تقدم به ارزشــی بالغ  بر 4هزار و 70میلیارد تومان در بیش از 342هزار  نوبت مورد دادوستد قرار گرفت و شاخص 
بورس با  رشــد 6هزار و 944واحدی در ارتفاع یک میلیون و   431هزار و 432واحد قرار گرفت . بیشــترین اثر مثبت بر دماسنج بازار سهام در روز  گذشته به 
نام نمادهای معاملاتی ملی صنایع مس ایران،  پتروشیمی نوری و کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران  شد و در مقابل شرکت های صنایع پتروشیمی خلیج 

 فارس، فولاد مبارکه اصفهان و معدنی و صنعتی گل  گهر با افت خود مانع افزایش بیشتر نماگر بازار سهام  شدند . بر اساس این گزارش، در بازارهای 
فرابورس ایران هم  با معامله 3میلیارد و 597میلیون ورقه به ارزش 6هزار  و 90میلیارد تومان در 167هزار نوبت، شــاخص  فرابورس )آیفکس( 
151واحد رشــد کرد و در ارتفاع   19هزار و 142واحد قرار گرفت . در این بازار هم روز گذشــته بیشــترین اثر مثبت بر  شاخص فرابورس به نام 
نمادهای معاملاتی پلیمر آریا  ساســول، فرابورس ایران و آهن و فولاد غدیر ایرانیان  شــد و در مقابل شرکت های سنگ آهن گهر زمین،  توسعه 

سامانه نرم افزاری نگین و پتروشیمی زاگرس  بیشترین اثر منفی را بر این شاخص به نام خود ثبت  کردند.  روزنامه اقتصادى - اجتماعى

روزنامه صبح ایران

23 Agu 2022چهار شنبه 2 شهریور ماه     1401 26 محرم  1444  سال هفتم  شماره  1055 قیمت 2000 تومان yadegar_emrooz@yahoo.com yadegaremrooz.ir  

درپی خلف وعده افغان ها در رهاسازی آب هیرمند؛

زنگ خطر فعال شدن کانون های 
داخلی ریزگرد در ایران به صدا درآمد

 فیلم سینمایی دوزیست؛ 
بازنمایی فلاکت و تلخی بی پایان

سرمقاله

 زنان و مردان متناسب با نقش و مسئولیت شان از فضاهای شهری 
به شــیوه های گوناگون اســتفاده  می کنند. در این میان، زنان همواره 
به طور مستقیم با خانواده و جامعه در ارتباط هستند و می باید در  کانون 
فرایند برنامه ریزی و ساخت فضاهای شهری قرار گیرند. اما تاکنون روند 
غالــب در تدوین  برنامه ریزی های شــهری از حاکمیت نگرش مردانه و 

درک نیازهای آنها از شهر حکایت می کند.

امنیت، عدالت و اصلاح نگاه جامعه
بسترساز شهر دوستدار زنان

یک است سیمای زنانه شهرها تار

صفحه 7

صفحه 8

صفحه 4

چرا زمان پاسخگویی آمریکا به متن پیشنهادی توافق هسته ای طولانی شد؟

رمزگشایی از سکوت بایدن

صفحه  3

صفحه 2

صادرات محصولات آب بر به  ضرر کشور استصادرات محصولات آب بر به  ضرر کشور است      

یارانه پنهانیارانه پنهان در جیب خارجی ها در جیب خارجی ها      

شهریار صادقی: رشد انباشت سرمایه ناخالص در سال  های 97 و 98 به شدت 
منفی بوده، پس این برهه  زمانی علی رغم اینکه این شاخص در دو سال اخیر 
 روندی مثبت داشته، برای بار دیگر انباشت سرمایه در  زمستان 1400 منفی 
شــده است . بنا به داده های منتشر شــده از مرکز آمار ایران از تولید  ناخالص 
حقیقی ایران در 1400، رشــد انباشت سرمایه  ناخالص در سال گذشته 3.9 
درصد برآورد شــده این در  حالیست که این شاخص در سال 99 حدود 3.7 
درصد  بوده اســت. همچنین رشد انباشت سرمایه در کشور در  سال های 97 
و 98 منفی به ثبت رسیده بوده به عبارت  دیگر در دو سال پس از شروع دور 
جدید تحریم ها و  خروج آمریکا از برجام رشــد ســرمایه گذاری ناخالص  در 
اقتصاد کشــور حدود منفی 18 درصد بوده است )در  هر دو سال 97 و 98(. 
با وجود اینکه در دو سال اخیر  رشد انباشت سرمایه ناخالص در کشور مثبت 
بوده،  آمارها نشــان می دهد هنوز رقم حجم انباشــت سرمایه  فصلی با وجود 
چند فصل رشد مثبت، حدود 10 هزار  میلیارد تومان پایین تر از فصول سال 
96 اســت    . اما بررسی این شاخص در بازه زمانی فصلی نشان  می دهد در سال 
گذشــته روند سرمایه گذاری نزولی بوده  و از بالغ بر 11 درصد در بهار 1400 
به پایین تر  صفر درصد در زمستان همین سال رسیده است . لازم به ذکر است 
که گزارش های مرکز آمار حاکی از  این مورد اســت که رشد انباشت سرمایه 
ناخالص در  سال گذشــته مثبت بوده، این در حالیست که همین  شاخص از 
ســوی بانک مرکزی صفر درصد برآورد  شده است. به بیان ساده تر بر خلاف 
مرکز آمار که  ســرمایه گذاری ناخلص را در ســال گذشته مثبت اعلام  کرده، 
بانک مرکزی عنوان کرده هیچ انباشت سرمایه  ناخالصی در 1400 در اقتصاد 
ایران رخ نداده اســت.  همچنین بر اســاس اعلام های رسمی انباشت سرمایه 
 خالص )از ســرمایه گذاری ناخلص استهلاک کم شده(  منفی به ثبت رسیده 
و ســرمایه گذاری صورت گرفته در  کشور حتی توان جبران استهلاک صورت 

گرفته را هم  نداشــته اســت. از همین رو این رخداد به عنوان زنگ  هشداری 
برای رشد اقتصادی کشور در سال های آتی  تلقی می شود . 

 رشد سرمایه گذاری منفی شد  
حجم حقیقی انباشــت سرمایه ناخلص در اقتصاد ایران  در سال گذشته، بالغ 
بر 99 هزار میلیارد تومان به ثبت  رسیده است، بر این اساس سهم سرمایه از 
کل حجم  کیک اقتصاد کشــور در 1400 حدود 13.1 درصد  برآورد می شود. 
محاسبات نشــان می دهد این سهم در  سال گذشته نسبت به سال 99 کمی 
کاهش داشته است . پایین ترین رشــد انباشت سرمایه ناخالص در بازه زمانی 
 فصلی در انتهای ســال 97 و ابتدای سال 98 رخ داده به  گونه ای که این رشد 
در بهار 98 حدود منفی 24 درصد  به ثبت رســیده اســت. به بیان ســاده تر 
انباشت سرمایه  صورت گرفته در بهار 98 نسبت به فصل مشابه سال  قبل خود 
نزدیک به یک چهارم کمتر شــده اســت. این  روند رشد منفی تا ابتدای سال 
99 نیز ادامه یافت اما از  شدت منفی بودن رشد آن کاسته شد و رشد انباشت 

 سرمایه در بهار 99 به منفی 8 درصد رسید . 
نوسان انباشت سرمایه در 2 سال اخیر  

   از تابســتان 99 روند رشد مثبت در ســرمایه گذاری  ناخالص آغاز شد و در 
این فصل رشد مثبت 2.3  درصد به ثبت رسید. این روند مثبت ادامه یافت تا 
 جایی که در زمســتان به بالای 13 درصد نیز رسید.  تحلیل ها نشان می دهد 
به ثبت رسیدن این اعداد رشد  برای انباشت سرمایه در سال 99عمدتا به علت 
کاهش  شــدید این شاخص در سال های 97 و 98 بوده، چراکه  حجم سرمایه 
گذاری حقیقی صورت گرفته در زمســتان   99 با وجود رشد 13 درصدی باز 
هم نزدیک به 10  هزار میلیارد تومان نســبت ســرمایه گذاری انجام شده در 
 زمستان 96 پایین تر است . پس از اینکه نرخ رشد در زمستان 99 به بالاترین 
حد  خود در چند ســال اخیر رسید، با شروع سال 1400 این  شاخص روندی 
نزولی به خود گرفت. البته در بهار  سال گذشته هنوز رقم رشد سرمایه گذاری 
بالا و حدود   11 درصد بوده اســت اما از تابســتان به شــدت کاهش  یافت به 
حدود 2 درصد رسید، این روند نزولی تا جایی  ادامه پیدا کرد که در زمستان 
1400 به منفی 0.6  درصد رسید. این تنها رشد انباشت سرمایه منفی فصلی 

 در 7 فصل گذشته اقتصاد ایران است. 

بررسیانباشتسرمایهناخالصفصلیدر۱۲فصلگذشته؛

روند نزولی انباشت ثروت در سال 1400 

آگهی مناقصه ایزوگام کاری شرکت داروسازی اکسیرآگهی مناقصه ایزوگام کاری شرکت داروسازی اکسیر
کسیر درنظردارداجرای عایق رطوبتی پشت بام ساختمان های شرکت را به  مساحت تقریبی ۸۰۰۰ مترمربع وبارعایت مواردذیل  شرکت داروسازی ا

ازطریق مناقصه واگذارنمایند . 
پیمانکاران متقاضی می بایســت قیمت پیشنهادی خودرابه همراه رزومه کاری تا  تاریخ1401/06/10     به آدرس:    commission@exir.co.irارسال 

نمایند . 
  ۱  _ جاروکشی وشستشوی سطح پشت بام ها باشیلنگ آتش نشانی )َ شیلنگ آتش نشانی  راشرکت دراختیارپیمانکارقرار می دهد )  

 ۲  _ ترمیم ایزوگام روی پشت بام ها واجرای ایزوگام جدید
 ۳  _ تهیه کلیه ابزارووسایل موردنیاز وکپسول گاز ) پر ( به  عهده پیمانکار می باشد . 

 ۴  _ انتقال ایزوگام به پشت بام ها در ارتفاع بین ۴ الی ۱۶ متر ) جابجایی با جرثقیل ( به عهده  پیمانکار می باشد  . 
 ۵  _ پیمانکار موظف است حداقل ۶ نفرنصاب و۲ نفر کارگر) جهت انجام کارهای متفرقه( به  صورت فعال در مدت زمان اجرای قرارداد)که حدود یک 

ماه می باشد ( دراختیارداشته باشد . 
 ۶  _ باتوجه به سوابق ورزومه شرکت کنندگان  ، شرکت اکسیردر رد ویا قبول پیمانکاران مختار  می باشد . 

شرکت داروسازی اکسیر بروجرد
آدرس شرکت دارو سازی اکسیر بروجرد : بروجرد ،کیلومترجاده ۲ کمربندی

تلفن های تماس : ۴۲۶۰۰۰۴۸_۰۶۶ 

اداره امور قراردادها و پیمان ها - شهرداری کرجشرکت داروسازی اکسیر بروجرد

شهرداری کرج درنظردارد یک باب مغازه تجاری واقع در رجایی شهر – نبش جنوبی خیابان هفتم شرقی )ضلع شمال غربی پارک( را به شرح مشخصات جدول 
ذیل به اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط بصورت اجاره به مدت یک سال واگذار نماید.

مساحتآدرسعنوانردیف

45 مترمربع در همکف و 20 مترمربع در بالکنرجایی شهر – نبش جنوبی خیابان هفتم شرقی )ضلع شمال غربی پارک(اجاره فضای تجاری)مغازه(1
1-هریک از شرکت کنندگان در زمان برگزاری حراج میبایست با دردست داشتن اصل و کپی کارت ملی در محل برگزاری حضور بهم  رسانند. 2- برنده حراج 
می بایست کلیه هزینه های کارشناسی مربوطه برمبنای دستمزد کارشناسی، هزینه چاپ آگهی مزایده در روزنامه ها ، کلیه هزینه های متعلقه )مالیات بر ارزش 
افزوده و...( و یک ماه اجاره پذیرفته شده را بصورت نقدی در محل برگزاری حراج پرداخت نماید. 3- شهرداري در رد یا قبول هریك از پیشنهادها مختار است 
4- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد حراج مندرج است. 5- حراج در روز  یک شنبه مورخ 1401/6/13 واقع در طبقه منفی یک )نمازخانه شهرداری مرکز( 
راس ساعت 11 صبح انجام میگردد. متقاضیان واجد شرایط میتوانند از تاریخ  1401/6/2 لغایت 1401/6/12 از ساعت 8 صبح لغایت 13 بعدازظهر به جز ایام 
تعطیل با هماهنگی اداره اموال به آدرس فوق جهت بازدید مراجعه نمایند. جهت كسب اطلاعات بیشتر به سایت اینترنتی   www.karaj.ir  مراجعه  و یا با 

شماره 35892421 - 026 تماس حاصل فرمایید.

آگهی مزایده به صورت اجاره آگهی مزایده به صورت اجاره )حضوری()حضوری(
شهرداری کرجشهرداری کرج

روابط عمومی شركت توزيع نیروي برق استان يزد

شركت توزيع نيروي برق استان يزد در نظر دارد پروژه مشروحه ذیل را از طریق برگزاري مناقصه عمومي یک مرحله ای با ارزیابی کیفی  به 
پیمانكار واجد شرایط واگذار نماید . لذا متقاضیان شركت در مناقصه  مي توانند از تاریخ 1401/06/02  لغایت 1401/06/07 از طریق سامانه 
ستاد ایران به آدرس  www.setadiran.ir  نسبت به دریافت اسناد مناقصه اقدام نمایند و  پیشنهادات خود را باتوجه به مندرجات دفترچه 
مناقصه ظرف مهلت مقرر در جدول زیر در سامانه ستاد ایران بارگذاری و ضمنا پاکتهای مناقصه را به دبیر خانه این شركت تحویل نمایند .ضمناً به 

پیشنهادهاي تحویل داده شده بعد از انقضاء  مدت و بارگذاری نشده در سامانه ،  ترتیب اثر داده نخواهد شد .

شماره فراخوان مناقصه در سامانه ستاد :     2001005066000055

تضمین شرکت شرح مناقصهشماره مناقصهردیف
در مناقصه

نوع 
زمان  بازگشائي پاکت ارزیابی زمان تحویل پاکت هاضمانتنامه

کیفی 

11401/109/603

خرید و نصب دیوار بتنی پیش 
ساخته ساده یک طرف نما  به 

همراه پایه و متعلقات جهت پروژه  
احداث حصار کشی انبار تیر بتونی 
مدیریت توزیع برق شهرستان بافق

1.000.000.000

1-ضمانتنامه 
بانکی

2-مطالبات 
تائید شده

3-فیش نقدی

1401/06/17ساعت 15
ساعت  
 10:30

صبح
1401/06/19

1-  هزینه درج آگهي مناقصه و كسورات قانوني به عهده برنده مناقصه میباشد.
2- به پیشنهادات مشروط، مبهم، مخدوش و فاقد سپرده و پیشنهاداتي كه بعد از موعد مقرر ارسال گردد و یا در سامانه ستاد بارگذاری نگردد 

ترتیب اثر داده نخواهد شد. 
3- داوطلبان مي توانند جهت كسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن : 36248989-035 و 36243111-035 امور تدارکات تماس حاصل نمایند .

تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/06/02 تاريخ انتشار نوبت دوم : 1401/06/03

آگهي تجدید مناقصه عمومي )یک مرحله اي(آگهي تجدید مناقصه عمومي )یک مرحله اي(
شناسه آگهی : 1368765شركت توزيع نيروي برق استان يزدشركت توزيع نيروي برق استان يزد

نوبت اول
شركت توزيع نيروی برق استان يزد

بازار مسکن گوش به زنگ خبرهای برجامی
یک کارشــناس اقتصادی می گوید: تأثیر مذاکرات برجام  بر بازار مسکن را طولانی مدت می داند و معتقد است  اگر 
این مذاکرات به نتیجه برســد و اثرات آن رنگ  واقعیت به خود بگیرد چند ســال زمان لازم است و  مسکن می تواند 

مقصد سرمایه های مردم باشد .  
بازار مسکن در روزهای پایانی مرداد ماه در آماده  باش یک تصمیم است. برخی از خریداران مسکن در  انتظار کاهش 
قیمت ها هستند و فروشندگانی که پول  لازم دارند هم برای ترغیب خریداران  تخفیف های  خوبی به خریدارانی که 

می توانند هزینه خرید ملک را  به طور کامل و آنی پرداخت کنند می دهند . 
اما در این بازار هنوز فروشندگانی هستند که نرخ های  پیشنهادی شان گاهی دو برابر نرخ میانگین منطقه  است. در 

میان این فایل ها آپارتمان هایی که از زمین  قدرالسهم دارند هم به چشم می خورد .  
به طور مثال آپارتمانی 157 متری در شهرک غرب  خیابان زرافشان، 200 متر از زمین این بنای دو طبقه  قدر السهم 
می برد و متری 254 میلیون برای فروش  پیشنهاد شده است در حالی که آپارتمان های این منطقه   به طور معمول 

متری 90 میلیون قیمت گذاری می شود . 
در ولنجک هم آپارتمانی 346 متری که عمر بنای آن   30 سال است متری 225 میلیون برای فروش گذاشته  شده 

و این آپارتمان هم 260 متر قدرالسهم از زمین  دارد .  

قیمت میانگین آپارتمان با این مشــخصات در این محله   132 میلیون تومان اســت هرچند که آپارتمان های این 
 منطقه در محدوده قیمتی  متری 115 میلیون تا 158  میلیون هستند .  

با وجود تردید خریداران برای خرید قطعی در این  روزهای برزخی که مشــخص نیســت مذاکرات برجام به  نتیجه 
رسیده یا خیر برخی اقتصاددان ها معتقدند که  بازار مسکن امن ترین بازار برای سرمایه گذاری است .    

داوود ســوری اقتصادان به اکو ایران گفته اســت که بازار  مسکن به دلیل امنیت زیادی که دارد و این که از  دخالت 
دولت مصون است جذاب ترین بازار برای  سرمایه گذاری است .  

او تأثیر مذاکرات برجام بر بازار مســکن را طولانی  مدت می داند و معتقد اســت اگر این مذاکرات به نتیجه  برسد و 
اثرات آن رنگ واقعیت به خود بگیرد  چند  سال زمان لازم است و مسکن می تواند مقصد  سرمایه های مردم باشد . 
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کرات،  در سایه پیشرفت مذا
بلینکن مقام صهیونیست را 

به حضور نپذیرفت

یک رسانه عبری اعلام کرد که با توجه به پیشرفت 
مذاکرات هســته ای با ایران دیــدار وزیر خارجه 
آمریکا با مشاور امنیت داخلی رژیم صهیونیستی 

لغو شده است.
پایگاه خبری عبــری روتر اعلام کرد که با توجه 
به پیشرفت مذاکرات هسته ای برای احیای برجام، 
دیدار ایال حولاتا، مشــاور امنیــت داخلی رژیم 
صهیونیستی با آنتونی بلینکن، وزیر خارجه آمریکا 

لغو شد.
در این گزارش آمده اســت که لغــو دیدار وزیر 
خارجه آمریکا با حولاتا و برگزاری آن در ســطح 
معاون وزیر درحالی اســت که تــل آویو تلاش 
گســترده ای در راستای قانع کردن آمریکا برای 

عدم امضای توافق با ایران کرده است.

کنش روسیه وا
 به تعلل آمریکا در ارائه پاسخ 

به پیشنهادات ایران

نماینده روسیه در مذاکرات وین با واکنش نشان 
دادن به اظهارات اخیر دولت آمریکا درباره پاسخ 
به پیشنهادات ایران برای احیای توافق هسته ای، 
گفت که دلیلی برای بدبینــی در این باره وجود 

ندارد.
میخائیل اولیانوف، نماینده روسیه در سازمان های 
بین المللی در وین در صفحه توییترش نوشــت: 
آمریکا عقیده دارد برخی مسائل هنوز در مذاکرات 
وین باقی مانده اند و به زمان بیشتری برای تشریح 
مواضعش درباره آن ها نیاز دارد. این تبدیل به یک 
رویه شده است؛ به محض این که تقریبا به خط 
پایان نزدیک می شویم، مشکلات جدیدی ایجاد 

می شوند. اما این دلیلی برای بدبینی نیست.
اظهارات اولیانوف در پی این مطرح می شــود که 
ند پرایس، ســخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا 
در یک کنفرانس خبری درباره زمان ارائه پاســخ 
آمریکا به پیشنهادات ایران درباره متن پیشنهادی 
اتحادیه اروپا در زمینه احیای توافق هســته ای، 
گفت: ایران برای متن پیشــنهادی اتحادیه اروپا 
پاســخ های متعددی ارائه کرده است. به همین 
دلیل اســت که بررسی این نقطه نظرات و تعیین 

پاسخ ما زمان بیشتری برده است.

 دبیرکل سازمان ملل: 

 رجزخوانی هسته ای
 باید متوقف شود

دبیرکل سازمان ملل تاکید کرد که در حال حاضر 
خطر هسته ای در بالاترین سطح طی چندین دهه 

قرار دارد.
»آنتونیــو گوتــرش« دبیــرکل ســازمان ملل 
دوشنبه در نشست شــورای امنیت گفت: خطر 
هســته ای به بالاترین ســطح طی چندین دهه 
افزایش یافته اســت. او تاکید کرد: کشورهای با 
تسلیحات هســته ای باید متعهد شوند که اولین 
طرفی نیســتند که بخواهند از آن تســلیحات 
استفاده کنند. آنها همچنین باید به کشورهایی 
که تسلیحات هسته ای ندارند تضمین دهند که 
علیه آنها از تسلیحات هسته ای استفاده نخواهند 
کرد و آنها را هم به اســتفاده از چنین تسلیحاتی 
تهدید نمی کنند و در این زمینه هم شفاف باشند. 
رجزخوانی هســته ای باید متوقف شود. گوترش 
گفت:  ما نیاز داریم تا همه کشورها بار دیگر به یک 
جهان عاری از تسلیحات هسته ای متعهد شوند 
و از هیچ تلاشــی برای آمدن به پای میز مذاکره 
بــه منظور کاهش تنش ها و پایان دادن به رقابت 

هسته ای، یکبار و برای همیشه، دریغ نکنند.

نیویورک تایمز: 

ترامپ بیش از
 ۳۰۰ سند محرمانه را 
به خانه اش برده بود

»دونالد ترامپ« رئیس جمهور ســابق آمریکا که 
به تازگی با یورش پلیس فدرال آمریکا )اف بی آی( 
به اقامتگاهش در فلوریدا جنجال ســاز شده، در 
مجموع دست کم ۳۰۰ فقره سند طبقه بندی شده 

را نزد خود نگه می داشته است.
نیویورک تایمز در گزارشــی نوشــت که رئیس 
جمهور ســابق آمریکا دست کم ۳۰۰ فقره اسناد 
طبقه بندی شــده را در »مار-ئه-لاگــو«، عمارت 
وی در فلوریدا نگه داشــته بود.  »دونالد ترامپ« 
رئیس جمهور سابق آمریکا که به تازگی با یورش 
پلیس فدرال آمریکا )اف بی آی( به اقامتگاهش در 
فلوریدا جنجال ساز شــده، در مجموع دست کم 
۳۰۰ فقره ســند طبقه بندی شده را نزد خود نگه 
می داشته است. بر اساس گزارش نیویورک تایمز، 
ترامپ در ماه ژانویه حدوداً بیش از ۱۵۰ فقره سند 
طبقه بندی شــده را به آرشــیو ملی و اداره اسناد 
آمریکا تحویل داده بود و این در حالی اســت که 
مابقی اسناد یا در ماه ژوئن توسط نماینده وی به 
وزارت دادگستری تحویل داده شده و یا در یورش 

اخیر اف بی آی به مار-ئه-لاگو توقیف شده است.

یک کارشناس مسایل آمریکا طولانی شدن زمان پاسخگویی 
آمریکا به متن پیشنهادی توافق هسته ای را قابل پیش بینی 
دانســت و گفت: دولت بایدن از بازگشــت به توافق برجام 
خودداری می کند زیرا اگر مطلبی به این ســند اضافه شود 
که منافع ایــران را افزایش دهد بــا مخالفت های جدی در 
داخل آمریکا روبه رو می شــود.امیرعلی ابوالفتح در خصوص 
دلیل طولانی شــدن پاسخ آمریکا به جمع بندی ایران درباره 
متن پیش نویس توافق هسته ای اظهار کرد: تعلل آمریکا در 
پاسخ به پیشنهادهای برجامی ایران، قابل پیش بینی بود زیرا 
مخالفت ها در آمریکا بســیار بیشــتر از مطالبی است که در 
رســانه های جمعی و نزد افکار عمومی ایران به آن پرداخته 
می شود.وی با اشاره به اینکه جنگ واقعی با توافق هسته ای 
در واشنگتن جریان دارد، افزود: قانع کردن نیروهای به شدت 
قدرتمند در واشــنگتن کار سختی است، تا وقتی که توافقی 
در دســترس نبود آمریکایی ها دائم این تصویر را از خود ارائه 
می دادند که آماده توافق هســتیم و به محض امضای سند، 
آن را تأیید می کنیم و طرف ایرانی و ســنگ اندازی روس ها 
را مســئول تعلل در روند به نتیجه رســیدن توافق معرفی 
می کردند، در حالی که اکنون که وقت پاســخ دادن رسیده 
اســت و بعد از گذشت هفت روز هنوز نظر واشنگتن نسبت 
به پیشنهادات ایران اعلام نشده است.این کارشناس مسائل 
آمریکا طولانی شــدن زمان پاسخگویی به متن پیشنهادی 
توافق را به معنای بالا گرفتن مخالفت ها در آمریکا دانست و 
گفت: دولت بایدن از بازگشت به توافق فراتر از برجام ۲۰۱۵ 
خودداری می کند، زیرا اگر قرار باشــد مطلبی به این ســند 
اضافه شود که منافع ایران اندکی افزایش یابد، با مخالفت های 
جدی در داخل آمریکا روبه رو خواهد شــد.وی راضی کردن 
همه مخالفان داخلی توافق هســته ای در آمریکا را برای این 
دولت کار بســیار ســختی توصیف کرد و یادآور شد: راضی 
کردن مخالفان داخلی از حــزب جمهوری خواه و دموکرات 
گرفته تــا درون دولت، کنگــره، افکار عمومــی و نخبگان 
همچنین متحدان خارجی آن از جمله اســرائیل و عربستان 
کار ســخت و زمان بری اســت و نیازمند رایزنی و لابی های 
جداگانه برای اجماع با هر یک از این بخش ها است به همین 
دلیل می توان گفت که طولانی شدن واکنش آمریکا به متن 

پیشنهادی توافق غیرقابل پیش بینی نبود.
آمریکاپاسخنمیدهد

ابوالفتح درباره پیامد طولانی شدن روند پاسخگویی آمریکا بر 
متن توافق یادآور شــد: این تأخیر نشان می دهد که اختلاف 
از سطح وزارت خارجه و شورای امنیت ملی آمریکا نیز فراتر 

اســت زیرا دیدگاه های مختلفی درباره متن توافق هسته ای 
وجود دارد، گروهی معتقدند که اگر ایران بیشتر تحت فشار 
قرار گیرد امتیازات بیشتری می دهد بنابراین نباید عجله کرد 
اما برخی دیگر بر این باورند که این ساعت شنی ثانیه به ثانیه 
در حال پر شدن است.وی وجود این اختلافات را دلیل اصلی 
امضا نشــدن توافق از سوی آمریکا دانست و گفت: هنوز این 
اختلافات حل و فصل نشده است هرگاه که طرف آمریکایی 
پاســخ مثبت خــود را اعلام کرد به معنــای مدیریت همه 

اختلافات موجود و رسیدن به یک نظر واحد است.
این کارشناس مسائل آمریکا پیش بینی کرد که آمریکایی ها 
در این مرحله جواب بله یا خیر اعلام نکنند و تاکید کرد: به 
احتمال زیاد آنها تمام خواسته های ایران را نخواهند پذیرفت 
و به احتمال زیاد فعلًا توافقی به امضا نخواهد رســید با این 
حال آمریکا تمام متن پیشنهادی اتحادیه اروپا را رد نمی کند 
تــا مذاکرات ادامه یابد و این امکان وجــود دارد که در ازای 
پیشــنهادهای مطرح شده از ســوی ایران، آمریکایی ها نیز 

پیشنهاداتی را مطرح کنند که نیاز به رایزنی وجود دارد.
وی بازگشــت متن توافق به تهران، بررســی و بازگشت آن 
به بروکسل و واشــنگتن را قوی ترین پیش بینی درباره روند 
مذاکرات دانست و گفت: در این رفت و برگشت ها اختلافات 
کاهش پیدا می کند زیرا ایران مواضع خود را مشخص و اعلام 
کرده است که در چه مواضعی کوتاه نمی آید آمریکایی ها نیز 
تاکید دارند که به هیچ عنوان امتیازی به ایران نمی دهیم، در 
حالی که اطلاعاتی که نشــت کرده است از منابع داخلی یا 
گمانه زنی رسانه ها حکایت از آن دارد که این توافق برای ایران 

امتیازات قابل توجهی دارد.

کراتادامهدارد مذا
ابوالفتح با اشــاره به اختلاف مواضع رســمی آمریکایی ها با 
گمانه زنی ها درباره متن توافق، افزود: برای طرف دیگر که بر 
امتیاز ندادن به ایران تاکید دارد، جمع کردن این دو موضوع 
در کنار یکدیگر کار دشــواری است مگر اینکه آمریکایی ها 
اعلام کنند هر آنچه در رســانه ها به شکل گمانه زنی مطرح 
شده است را نمی پذیرند که در آن صورت خواسته های ایران 

تأمین نمی شود و مذاکرات دوباره ادامه می یابد.
وی درباره سیاســت مســئولان اتحادیه اروپا در قبال توافق 
هسته ای تصریح کرد: سیاست اتحادیه اروپا این است که روی 
هر دو طرف تهران و واشــنگتن فشار بیشتری وارد کنند اما 
قدرت اثرگذاری آنها روی هر دو بازیگر اصلی این مناقشــه 
محدود اســت بنابراین تلاش ها و رایزنی هایی در حال انجام 
اســت اما در نهایت این دو طرف ایران و آمریکا هستند که 
باید توافق کنند.این کارشناس مسائل آمریکا با اظهار بدبینی 
نســبت به مواضع آمریکایی ها در خصوص متن توافق افزود: 
به نظر می رسد که بایدن اراده ایستادگی در برابر فشار بسیار 
سنگین در داخل آمریکا را دارد زیرا اگر همه مشکلات کنونی 
وی را کنار بگذاریم، مخالفــان اصل برجام در داخل آمریکا 
بر این باور هســتند که توافق سال ۲۰۱۵ به زیان این کشور 
بود و آمریکا در این دور از مذاکرات باید توافقی را امضا کند 
که امتیاز کمتری برای ایران و امتیاز بیشــتری برای آمریکا 

داشته باشد.

مشروطشدنامتیازمکانیزمماشه
وی با اشــاره به اینکه اطلاعات موجود نشان می دهد ایران 
از ســند برجام امتیازات بیشــتری به دســت آورده است، 

خاطرنشــان کرد: نقاط ضعف موجــود در برجام برای ایران 
برطرف شده اســت که بارزترین آنها مشروط شدن مکانیزم 
ماشه در متن توافق کنونی اســت؛ در سند قبلی برجام هر 
کشــوری به این نتیجه می رسید که طرف مقابل به تعهدات 
خود عمل نکرده است، می توانست پرونده را به شورای امنیت 
ببرد اما آنچه در رســانه ها اعلام شده و ایران نیز آن را تأیید 
کرده این است که مکانیزم ماشه به شکل مشروط و در صورت 
اعلام تقلب ایران در گزارش آژانس انرژی اتمی مورد استفاده 

قرار خواهد گرفت.
وی مشــروط شدن مکانیزم ماشــه را به معنای محدودیت 
قدرت مانور آمریکا و اروپا دانســت و اظهار کرد: بعید است 
کــه رئیس جمهور آمریــکا بتواند تمام مخالفــان از جمله 
جمهوری خواهان به ویژه رئیس کمیته روابط خارجه مجلس 
سنا که از مخالفان جدی برجام بود را راضی کند که بر متن 
جدید توافق هسته ای صحه بگذارند و با توجه به مخالفت های 
بســیار زیاد در آمریکا با برجام، نمی توان به پایان مذاکرات 

خوش بین بود.

چراییتعللآمریکادرپاسخبهایران
یک کارشناس دیگر مسایل بین الملل گفت: اختلافات داخلی 
بلینکن و سالیوان بر سر متن پیش نویس توافق و بازگشت به 
برجام جدی است و دلیل تاخیر در پاسخ آمریکا این است که 
اینها سعی دارند به نوعی به اجماع برسند، بنا بر این طبیعی 

است که این مساله زمان بر باشد.
رحمان قهرمان پور با اشــاره به طولانی شدن تاخیر آمریکا 
در پاسخ به جمع بندی ایران درباره متن پیش نویس احیای 
برجام گفت: از چند زاویه می توان به این مســاله نگاه کرد؛ 
اول اینکه در قالــب نظریه ی بازی ها و چانه زنی در مذاکرات 
می توان این را ارزیابی کرد که آمریکا دنبال این است تا دست 
برتر را در مذاکره داشــته باشد و شاید دنبال این هستند که 
چطور توپ را در زمین ایران بیندازند تا امتیاز کمتری بدهند.
وی ادامه داد: دوم، شاید به این دلیل که امکان توافق بیشتر 
شده است، در داخل آمریکا دو جناح معتدل و رایکال یعنی 
جناح آنتونی بلینکن و جیک سالیوان سعی دارند به اجماع 
نظر برسند و این کار سختی است. قبلا شاید امکان توافق را 
کم می دیدند و نیاز نداشــتند به اجماع برسند اما الان سعی 
دارند که اجماع به دســت آوردند و این ممکن است یکی از 
دلایل تاخیر در پاسخ شان باشد. سوم اینکه، شاید آمریکایی ها 
انتظار داشتند ایران متن پیش نویس را رد کند و این ها بتوانند 
مانور تبلیغاتی دهند و ایران را مســئول شکســت مذاکرات 

معرفی کنند اما این موضوع هم محقق نشد.

دوگین مغز متفکر پوتین کیست و سوء 
قصد به دخترش به چه هدفی بود؟

داستان یک ترور مرموز
حمله روسیه به اوکراین ممکن است الهام گرفته از نوشته 
های یک عرفان نئونازی آشــفته معروف به "راســپوتین 
پوتین" یا "مغز پوتین" باشد که از یک سوء قصد جان سالم 

به در برده است.
مجله ســان در تحلیلی نوشت: الکســاندر دوگین، متفکر 
روســی، با ریش های بزرگ مانند همنــام خود، مدت ها 
خواستار حمله به اوکراین بود و اساسا معتقد بود که مسکو 

حق حاکمیت بر تمام اروپا و آسیا را دارد.
دوگین دو شب گذشته از انفجار یک خودروی بمب گذاری 
شده که باعث کشته شدن دخترش شد، جان سالم بدر برد.
به گفته پیتر لوندســترم، ویولونیست و دوستش، دوگین 
و دخترش مهمان افتخاری جشــنواره خانوادگی سنت در 
امــلاک زاخاروو بودند و قصد داشــتند با هم آنجا را ترک 
کنند. اما دوگین ســوار خودروی دیگری شــد و به طور 

ناآگاهانه از ترور نجات یافت.
دقایقی بعد، این فیلســوف افراطــی در حالی که در میان 
صحنه انفجار ایستاده بود، سر خود را با وحشت نگه داشته 

بود.
داریا، ۳۵ ســاله، زمانی که تویوتا لندکروز او در بولشــی 
ویازمی، در حومه پایتخت روســیه فــوران کرد، بلافاصله 

کشته شد.
به عقیده برخی، دوگین که فیلســوف، عــارف، تحلیلگر 
سیاســی و فاشیست نامیده می شــود، تأثیری کلیدی بر 
روســیه پوتین دارد و عقیده بر این اســت که نظرات او - 
حداقل تا حدی - تأثیری کلیدی در تفکر حمله به روسیه 

داشته است.
نوشــته های او - که خواندن آنها برای ســربازان روســی 
ضروری بوده اســت - یک جهان بینی پارانوئیدی را اعلام 
می کند که خواســتار جذب اوکراین در روســیه است و او 
از مســکو می خواهد که همه چیز را "از ولادی وستوک تا 
دوبلین" کنترل کند. این منطقه وسیعی است که بیش از 
۵۰۰۰ مایل وسعت دارد و محدوده وسیعی از قلمرو از شرق 

دور روسیه تا غرب اروپا را در بر می گیرد.
این یک چشم انداز دلخراش است از آنچه که می تواند در 
آینده رخ دهد، زیرا جهان شاهد ادامه وحشت در شهرهای 

جنگ زده اوکراین است.
اعتقاد بر این اســت که او نفوذی پنهان بر سیاست روسیه 
دارد - درست مانند راسپوتین - و حتی گمان می رود ایده 
های او بر پوتین تأثیر گذاشته است و در پی ناسیونالیسم 
و جنگ افروزی مجدد روسیه، اعتقاد بر این است که نقش 
او در حال پررنگ تر شدن است تا در گوش کرملین زمزمه 

کند.
امروز، او به شــخصیتی پرحاشیه تبدیل شده است، اما در 
دهــه ۱۹۹۰، در حالی که پوتین در حال ارتقاء در صفوف 
نخبگان سیاســی روســیه بود، دوگین شخصیتی عمیقاً 

تأثیرگذار در شکل دادن به ژئوپلیتیک روسیه بود.
دوگین که در ســال ۱۹۶۲ در مسکو متولد شد، نوشتن را 
در اواخر دهه ۱۹۸۰ آغاز کرد، زیرا اتحاد جماهیر شوروی 
در حال فروپاشــی بود. او بیش از همه به خاطر کتابش در 
ســال ۱۹۹۷ به نام »مبانی ژئوپلیتیک« شــهرت دارد که 
ایدئولوژی فراملی گرایانــه او را بیان می کند. این باور بیان 
می کند که جهان از "قــدرت های زمینی" و "قدرت های 
دریایی" تشکیل شــده است و روسیه به عنوان یک کشور 
بزرگ زمینی باید نفوذ خود را بر تمام اروپا و آســیا اعمال 
کند. عرفان او ناشی از اعتقاد او به حق الهی و تبلیغ افسانه 
های باســتانی در مورد شهر غرق شده آتلانتیس و تمدن 

افسانه ای Hyperborea است.
او معتقد است که روسیه تناســخ امروزی "هایپربوریایی" 
باستانی است - که باید در مقابل "آتلانتیس های" امروزی، 

ایالات متحده قرار بگیرند.
تأثیر او بر سیاســت روســیه، و همچنیــن ریش بزرگ و 
چشمان نافذ او، او را با راسپوتین، مشاور بدنام آخرین تزار 

روسیه، نیکلاس دوم مقایسه کرده است.
مارلن لاروئل، مدیر مؤسسه مطالعات اروپا، روسیه و اوراسیا 
در دانشــگاه جورج واشنگتن توضیح داد که جنگ کنونی 
در اوکراین فرصت های جدیدی را برای این مرد ۶۰ ساله 

فراهم می کند تا دوباره به کرسی قدرت نزدیک شود.
او گفت: جنگ می تواند بــه او میدان جدیدی برای نفوذ 
بدهــد. وی افزود: رژیم پوتین یک چرخش ایدئولوژیک به 
سمت ناسیونالیسم و ســرکوب انجام داده است و این می 
تواند فرصت های جدیدی را بــرای دوگین ایجاد کند. او 
توضیح داد که موفقیت آتی دوگین به ثروت حامی او، تاجر 
روسی کنستانتین مالوفیف بستگی دارد. این مرد ۴۷ ساله 
رئیس هیئت مدیره شبکه تلویزیونی روسیه تزارگراد است 
که مورد اســتفاده دوگین و همچنین الکس جونز، تئوری 

پرداز توطئه آمریکایی است.
مالوفیف در سال ۲۰۱۴ توسط ایالات متحده، اتحادیه اروپا 
و کانادا تحریم شــد و در سال ۲۰۱۷ اوکراین او را به ایجاد 
گروه های شبه نظامی غیرقانونی متهم کرد و او را در لیست 

تحت تعقیب بین المللی قرار داد.
لاروئــل گفــت: زمینه جدید جنــگ می توانــد به همه 
کارآفرینان ناسیونالیستی با نفوذ مانند مالوفیف دسترسی 
جدیدی به برخــی از دالان های قدرت بدهد. برای دوگین 
نفوذ در کرملین می تواند راحت تر از قبل باشد. وی دوگین 
را فردی توصیف کرد که بازسازی ملت را از طریق خشونت 
و جنگ محقق می داند و او احیای روسیه را به عنوان یک 

ابرقدرت »اوراسیا« به این شکل در نظر می گیرد.
او همچنین به استفاده دوگین از "نماد آشوب"، نماد غیبت 
گرای مدرن که توسط راست افراطی نیز استفاده می شود، 
روی جلد کتاب "مبانی ژئوپلیتیک" در ســال ۱۹۹۷، که 
زمانــی در برخی از آکادمی های نظامی روســیه لازم بود 

خوانده شود، اشاره می کند. 
آندریــاس املند، تحلیلگر مرکز مطالعات اروپای شــرقی 
استکهلم، با لاروئل موافق است که تأثیر دوگین بر روسیه 
مدرن اغراق آمیز شده است، اما می گوید دلیلی وجود دارد 
که باور کنیم او »تا حدی تأثیر« بر افکار عمومی روســیه 
داشته اســت. او گفت: کاری که پوتین اکنون در اوکراین 
انجام می دهد و نحوه صحبت او درباره همســایه روسیه، 
شبیه دوگین در دهه ۱۹۹۰ است. این موضع رادیکال ضد 
اوکراینی که پوتین اتخاذ کرد، تنها زمانی که دوگین برای 

اولین بار در مورد آن نوشت، در حاشیه بود.
اما دوگین همچنان در حمایت از پوتین صحبت می کند 
و خود را به عنوان هســته معنوی پشت برنامه های پوتین 
برای گســترش نفوذ روسیه معرفی می کند. این که آیا او 
شــخصیتی از نوع راسپوتین است یا فقط یک خود تبلیغ 

کننده بزرگ است، هنوز جای بحث دارد.
همانطور که آندری کولســنیکوف روسی از مرکز کارنگی 
مســکو می گوید: تأثیر دوگین به شدت بیش از حد زیاد 
عنوان شده است. این تاثیر صفر است. به جز برخی نکات 
ایدئولوژیک، هیچ شباهتی با تصمیم پوتین برای حمله به 
اوکراین ندارد، اما پوتین می تواند خودش آنها را ابداع کند.

محمدرضا صباغیان نماینده بافق در مجلس شــورای اسلامی در جلسه علنی قوه  مقننه در 
جریان ادامه بررسی طرح بانکداری جمهوری اسلامی ایران، با اشاره به موضوع اهداف بانک 
مرکزی در پیشــنهادی، گفت: موضوع مدیریت و برنامه ریزی جهت صفر کردن سود بانکی 
ظرف 10 سال را پیشنهاد می دهیم. وی افزود: چند سوال مطرح می شود، آیا ما قانونگذاران 
و بانکداران در نظام اســلامی هدفی داریم که سود بانکی را صفر کنیم یا خیر؟نماینده بافق 
در مجلس ادامه داد: سوال دیگر این است که اگر ما این موضوع را مصوب نکنیم و از کنارش 
بگذریم که سود بانکی صفر بشود یا نشود، آیا بانک های ما به دلیل درآمدی که دارند هرگز 
به این فکر می کنند که سود بانکی را صفر کنند؟ آیا هدف بانک مرکزی کاهش سود بانکی 

است؟ صباغیان با اشاره به پیشنهاد مدیریت و برنامه ریزی جهت صفر کردن سود بانکی ظرف 
10 سال، مطرح کرد: آیا بانک مرکزی این هدف را دارد چرا که بانک های ما دچار ربا هستند؟ 
ما چه بگوییم چه نگوییم بانک ها ســود می گیرند و موسسات مالی ما برای خدمت تشکیل 
شده اما سر مردم کلاه گذاشته اند.وی افزود: پیشنهاد ما این است که بانک مرکزی که مقام 
تصمیم گیری دارد و مقام عالی بانک ها است ظرف 10 سال، هدفش این باشد که سود بانکی 
را صفر کند، از نمایندگان می خواهم به این موضوع رأی مثبت بدهند. این موضوع می تواند 
جزو تحقق عدالت اجتماعی باشد. همه ما ادعا می کنیم که بانکداری ما اسلامی است اما بانک 

های ما فقط کلمه اسلامی را به یدک می کشند!

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در پاسخ به اظهارات نماینده بافق، گفت: آقای 
صباغیان !من این نکته را مطرح می کنم و شــما در هر پیشــنهادی مرتب 

ایــن موضوع را می گویید که بانک های ما ربا می گیرند این موضوع 
درست نیست که از بلندگوی جمهوری اسلامی در مجلس، 

می فرمایید که بانک های مــا ربا می گیرند. رئیس مجلس 
ادامه داد: این حرف صحیح نیست، همه قراردادها و عقودی 

که در بانک ها انجام و تائید می شود و جاری و ساری است 
در شورای فقهی تائید شده و شرعی است.

کنش قالیباف به اظهارات یک نماینده درباره ربا گرفتن بانک ها وا

چرا زمان پاسخگویی آمریکا به متن پیشنهادی توافق هسته ای طولانی شد؟

رمزگشایی از سکوت بایدن

 خرابــی های ناشــی از جنگ در شــهر بندری "ماریو پــول" در جنوب اوکراین/ 
رویترز

گروه الشباب به هتلی در شهر موگادیشو سومالی/   قربانیان حمله تروریستی 
رویترز

عضو کمیسیون امنیت ملی:

دولت از خدشه دار 
شدن منافع ملت ایران 
در مذاکرات پرهیز کند

عضــو کمیســیون امنیــت ملی 
مجلس شــورای اســلامی گفت: 
دولت با رویکردی هوشــمندانه و فعال در مذاکرات و توافق با طرف 
های مذاکره باید از ورود به هر سیاه چاله ای که منافع حیاتی ملت 

ایران را دچار خدشه کند پرهیز نماید.
 ابراهیم عزیزی عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس شورای اسلامی 
در نطق میان دســتور گفت: مجلس یازدهم ســومین سال خدمت 
را ســپری می کند و بدون تردیــد موفقیت های و ناکامی هایی در 
پرونده خدمتی این ایام مجلس ثبت و ضبط است اما آنچه که مهم 
اســت آینده پیش رو اســت. وی افزود: مجلس یازدهم باید با بهره 
گیری حداکثری از فرصت های باقی مانده تلاش کند که موضوعات 
مهم و محوری و نیازهای اساســی مردم فهیم و قدرشــناس را در 
اولویت تصمیمــات و مصوبات قرار دهد. نماینده مردم شــیراز در 
مجلس ادامه داد: پیگیری ابر مشــکل مسکن، تورم افسارگسیخته، 
بیکاری جوانان و آینده سازان کشور و حل مشکل پروژه های بزرگ 
و محرک کشــور می تواند از اولویت های جدی در باقی مانده عمر 

مجلس یازدهم باشد. 
وی افزود: دولت با رویکردی هوشمندانه و فعال در مذاکرات و توافق 
با طــرف های مذاکره باید از ورود به هر ســیاه چاله ای که منافع 

حیاتی ملت ایران را دچار خدشه کند پرهیز نماید.

واکنش رئیس 
سازمان انرژی اتمی 
به اتهامات پادمانی 
گروسی علیه ایران

اسلامی گفت: ما از مدیرکل آژانس 
انتظــار نداریم هیاهویــی که ضد 
انقلاب و رژیم صهیونیستی علیه برنامه هسته ای ایران ایجاد کرده اند 
را اهمیت بدهد. محمد اســلامی رئیس سازمان انرژی اتمی ایران در 
حاشــیه تجدید میثاق هیأت دولت با آرمان های امام خمینی )ره( در 
واکنش به اتهامات پادمانی مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی علیه 
 NPT ایران گفت: موضوع بســیار حائز اهمیت اســت که ایران عضو
است، کلیه فعالیت های هسته ای جمهوری اسلامی ایران طبق ضوابط 
پادمان انجام می شــود. آژانس بین المللی انرژی اتمی در ایران مستقر 
است و فعالیت های هسته ای ایران را تحت نظارت دقیق خودش دارد و 
ایران تمام فعالیت های خودش را از نخستین روز با هماهنگی و ضوابط 
آژانس دنبال کرده است. رئیس ســازمان انرژی اتمی افزود: جنجال 
آفرینی هایی که رژیم صهیونیســتی، منافقین و ضد انقلاب پرچمدار 
آن هســتند، موارد اتهامی اســت. ما از مدیرکل آژانس انتظار نداریم 
هیاهویی که ضد انقلاب و رژیم صهیونیستی علیه برنامه هسته ای ایران 
ایجاد کرده اند و بیش از ۲۰ ســال اســت که این ها را دامن می زنند و 
دنبال می کنند، اهمیت بدهد و مزاحمت برای برنامه توسعه ای کشور 
ایجاد کند. وی اظهار داشت: ما به هیچ وجه نمی پذیریم که مواضع و 
فشار های رژیم صهیونیستی به عنوان دستور کار مدیرکل آژانس مورد 

پیگیری قرار بگیرد.

مسئول سیاست خارجی
 اتحادیه اروپا:

بیشتر کشورها موافق 
پیشنهاد اروپا برای 
احیای برجام هستند

مسئول سیاســت خارجی اتحادیه 
اروپا گفت که بیشــتر کشورهای موجود در مذاکرات هسته ای موافق 
پیشنهاد اروپا برای احیای برجام هستند. جوزپ بورل، مسئول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا در اظهاراتی گفت که بیشــتر کشورهای شرکت 
کننده در مذاکرات هســته ای ایران موافق پیشنهاد اتحادیه اروپا برای 

احیای برجام هستند.
بورل دوشنبه نیز در یک کنفرانس خبری در سمینار کوادیس در اسپانیا  
گفت: پاسخ ایران به پیشنهاد این اتحادیه درباره احیای برجام معقول 
بود. وی ادامه داد: پاسخ ایران به آمریکا انتقال داده شد و ما منتظر پاسخ 
آمریکا هستیم. امیدواریم این پاســخ به ما اجازه دهد که مذاکرات را 
کامل کنیم. امیدوارم این اتفاق بیفتد اما نمی توانم به شما در این زمینه 
اطمینان بدهم. مســئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در ادامه گفت: 
این پاسخ باید تا الان ارائه می شد. پیش بینی شده بود نشستی تا پایان 
هفته پیش در وین برگزار شــود. امکانش وجود نداشت. احتمال دارد 
این هفته برگزار شود. ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت امور خارجه، روز 
دوشنبه در ارتباط با موضوع مذاکرات و آخرین تحولات در این عرصه و 
برخی از گمانه زنی های منتشر شده گفت: در موضوع مذاکرات ما هنوز 
در مسیر مذاکره هستیم و در همین چارچوب اجازه می خواهم که به 

استقبال جزئیات و روند بعدی که هنوز اتفاق نیفتاده نروید.

به روایت تصویر

تحلیل

چهره ها

کوتاه از سیاست
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وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ایران تاکید کرد که اینترنت پرسرعت را یک حق برای مردم  می دانیم و تمام تلاشمان 
این اســت که یک شــبکه پرسرعت، با کیفیت و امن را برای استفاده همه مردم  فراهم کنیم. عیسی زارع پوردر آستانه 
هفته دولت و یک سالگی دولت سیزدهم، با حضور در یک برنامه  تلویزیونی، به تشریح عملکرد، اقدامات و دستاوردهای 
وزارت ارتباطات در طول یک سال گذشته و  برنامه های این وزارتخانه در سال آتی پرداخت.زارع پور با اشاره به مهم ترین 
برنامه وزارت ارتباطات  و فناوری اطلاعات برای ایجاد پوشــش ۲۰ میلیون فیبرنوری منازل و کسب وکارها گفت: ما در 
وزارت  ارتباطات اینترنت پرسرعت را یک حق برای مردم می دانیم و تمام تلاشمان این است که یک شبکه  پرسرعت، با 
کیفیت و امن را برای استفاده همه مردم فراهم کنیم.وی با بیان اینکه شبکه ارتباطی کشور  از چهار لایه دسترسی، لایه 
داخل شهر یا استان که لایه تجمیع گفته می شود، لایه بین استان و در نهایت  دروازه های اینترنت ملی برخوردار است 
اظهار کرد: ما در این چهار لایه چه برای ارتباطات ثابت و چه  برای ارتباطات ســیار، برنامه های متعددی را پیش بینی 
کرده ایم که ظرفیت های کشــور را در این لایه ها  توسعه دهیم تا شبکه پرسرعت و با کیفیت ایجاد شود.وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات افزود: در  برخی از این لایه ها بیش از ۱۰ ســال نوسازی صورت نگرفته است، به ویژه در لایه شهرها 

و داخل  استان ها یا همان لایه تجمیع که در اختیار شرکت مخابرات ایران است. 

رئیس کل بانک مرکزی گفت: با آغاز به کار ســامانه محچک رفع ســوء اثر از چک های برگشــتی سه  روزه شده است . علی 
صالح آبادی در مراســم رونمایی از سامانه محچک )سامانه مسدودی حســاب های  چک های برگشتی( اظهار کرد: یکی از 
مهم ترین ســامانه ای که می تواند اعتبار را به چک برگرداند،  ســامانه محچک اســت که امروز به صورت رسمی آغاز به کار 
کرد  . وی افزود: با آغاز به کار ســامانه  محچک، پرونده های قضایی درباره چک کمتر خواهد شــد. اکنون، قاضی به صورت 
آنلاین می تواند  دســتور مســدودی حساب های چک برگشــتی را بدهد . صالح آبادی بیان کرد: امروز شاهد تحولی مهم در 
 صنعت بانکداری هستیم که با اعتماد بیشتر به چک، نیاز به ابزارهای پرداخت نقدی کمتر شده و فعالان  اقتصادی با اعتماد 
بیشــتر به چک می توانند بدون اتکا به پرداخت نقدی فعالیت های خود را انجام دهند  . رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به 
برنامه بانک مرکزی برای گســترش ابزارهای پرداخت اعتباری  افزود: اوراق گام نیز یکی از ابزارهای پرداخت اعتباری است 
که ضمانت پرداخت آتی توســط شــبکه  بانکی در قالب اوراق گام )گواهی اعتبار مولد( انجام می شود. استفاده از این ابزار 
می تواند با کاهش  فشــار بر منابع شبکه بانکی، کمک مهمی به رونق بخش های تولیدی باشد . صالح آبادی افزود: در حالیکه 
 در یک و نیم سال گذشته ۸۸۰۰ هزار میلیارد تومان اوراق گام منتشر شده بود، این رقم در یک ماهه  گذشته به بیش  از 

۷۵۶۰ هزار میلیارد تومان رسیده است.  

ماینرهای بیت کوین یخ زدند
بــه دلیل مشــکلات صنعت کریپتو درآمــد ماینرهای بیت کوین بــه کمترین میزان 
در ۱۲ ماه گذشــته  رسید . ســقوط ارزش بیت کوین  )BTC(  موجب شــده است که 
درآمد استخراج شده توســط ماینرها نیز ضربه  بزرگی را متحمل شود زیرا بازار کلی 
ارز دیجیتــال تلاش می کند از روند نزولی خارج شــود . داده های   ســایت بلاک چین 
نشــان می دهد که تا ۲۱ آگوســت، کل درآمد ماینرهای بیت کوین به ۱۹.۶۵ میلیون 
دلار  رســیده که پایین ترین میزان در ۱۲ ماه گذشــته یا افت ۶۱ درصدی از ۵۰.۷۳ 
میلیون دلار ثبت  شــده در   ۲۲ آگوســت ۲۰۲۱ اســت . در طول ۱۲ ماه، اوج درآمد 
اســتخراج در ۲۵ اکتبر به ۷۴.۴۱ میلیون دلار در  دوران اوج بازار صعودی بیت کوین 
رسید . ماینرهای بیت کوین عموما از سقوط بازار آسیب هایی متحمل  شده اند و اکثریت 
آنها مجبور به تنظیم مجدد عملیات خود شده اند . جالب توجه است که به نظر می رسد 
 وضعیــت پس از افزایــش اخیر بازار کریپتو در کوتاه مدت تغییــر کرده اما بیت کوین 
از آن زمان تاکنون با  مشــکل و نبردی برای ماندن بالای ۲۰هزار دلار مواجه شــده 
اســت . کاهش قیمت بیت کوین، ماینرها را  وادار بــه فروش بیت کوین خود برای ادامه 
اســتخراج و تامین هزینه های عملیاتی مانند برق کرده است. در   ۱۹ آگوست گزارش 
شــد که ماینرها ۵۹۲۵ بیت کوین را طی دو هفته در تلاش برای ســرمایه گذاری در 

 رالی اخیر فروختند.  

محمــد آیتــی/  گــروه اقتصــاد  -محمدباقر قالیباف، رییس مجلس شــورای 
اسلامی در نشســت هفتم تیرماه، از نمایندگان اســتیضاح کننده وزیر  صمت 
خواســت که دو ماه به دولت وقت دهند، زیرا بناست تفکیک در این وزارتخانه 
صــورت بگیرد.  پــس از این صحبت، نمایندگان اســتیضاح کننده ســیدرضا 

فاطمی امین از اعلام وصول طرح خود  گذشتند . حال این فرصت دو ماهه رو به 
پایان اســت و همچنان خبری از لایحه دولت به مجلس نیست و  باید به انتظار 
نشست و دید نمایندگان اســتیضاح کننده در صورت رویکرد فعلی دولت، چه 

واکنشی نشان  خواهند داد؟
محمــد وحیــدی، نماینده بجنورد و یکــی از امضاکنندگان طرح اســتیضاح 
سیدرضا فاطمی امین گفت: پس از  صحبت های رییس مجلس که به نمایندگان 
و مخصوصاً اســتیضاح کنندگان گفت قرار اســت اصلاح  ســاختاری در وزارت 
صمت صورت بگیرد و تفکیک این وزارتخانه در دســتور کار اســت و دو ماه به 
 دولت فرصت دهید، ما هم کوتاه آمدیم و به نظرم، این کوتاه آمدن ما به معنی 
منتفی شدن اســتیضاح است،  یعنی ماهیت اســتیضاح از بین رفت . وی افزود: 
اکنون دو ماه فرصت دولت در حال اتمام اســت و اگر بنا  باشد رییس جمهور، 

لایحه تفکیک وزارت صمت را به مجلس ارائه ندهد، شــاید استیضاح کنندگان 
طرح  دوباره وارد میدان عمل شــوند . عضو کمیســیون آموزش مجلس تصریح 
کــرد: نظر من بر این اســت که اگر  دولت لایحه تفکیــک وزارت صمت را به 
مجلس ارائــه نداد، نمایندگانی که نگاه انتقادی نســبت به وزیر  صمت دارند، 
دور هم جمع شــوند و در آن جلســه، مطالب خود را به ســمع و نظر رییس 
مجلس برســانند تا  روال قانونی کار که احتمالًا به اســتیضاح منتج شود، طی 
گردد . وحیدی اظهار داشــت: دولت اگر بنا دارد  تفکیک این وزارتخانه را انجام 
دهــد و بخش بازرگانی را از وزارت صمــت کنونی جدا کند، ضرورت  دارد یک 
منطقی پشــت این تغییر ساختار اتفاق بیفتد که اگر این منطق، مبتنی بر این 
نباشد که نظارت  دقیقی بر حوزه بازار داشته باشیم یا ارتباط بین خط تولید و 

بازار را نتوانیم برقرار کنیم، دوباره پس از  مدتی پشیمان خواهیم شد . 

رییس ســازمان ملی بهره وری ایران اعلام کرد 
که در سنوات گذشته درباره موضوع حقوق های 
نجومی  صحبت های بســیاری مطرح شــد، اما 
مهمتر از آن مدیران ناکارآمد هستند که آسیب 
بیشــتری در زمینه  بهــره وری به یک مجموعه 
وارد می کنند .   میرســامان پیشوایی در نشست 
اولین گــزارش  بهره وری  ارایه  خبری دربــاره 
شــرکت های دولتی، در پاسخ ســوالی درباره 
اینکه چــرا مجموعه های دولتی در گزارش های 
خود،  عملکردشان را با گذشته مقایسه می کنند 
و این چه مشــکلاتی در حوزه بهره وری ایجاد 
می کند؟ اظهار کرد:  این یک درد کهنه اســت 

که وقتی بــه عنوان مثال وزارت راه می خواهد 
گزارشــی به مردم و رسانه ها  بدهد، می گوید در 
ســال گذشــته، ۱۰۰۰ کیلومتر راه ساخته ایم. 
ســوالی که در اینجا مطرح می شــود این است 
 که آیا مردم باید برای این عملکرد شــما دست 
بزنند یا از آن انتقاد کنند؟رئیس ســازمان ملی 
بهره وری ایران  افزود: وقتی مشخص نیست که 
بر اساس برنامه چقدر راه باید ساخته می شد که 
۱۰۰۰ کیلومتر ساخته  شده است، یا آنکه وقتی 
نمی دانیــم این 1000 کیلومتــر باید با چقدر 
صرف منابع ســاخته می شــد، چگونه  می توان 
ارزیابــی مناســبی از عملکرد ایــن مجموعه 

بدســت آورد؟وی ادامه داد: صــرف  ارائه آمارو 
اعداد  درست نیست، بلکه در مطالبه عملکرد و 
پاسخگویی دستگاه های مختلف به شرکت های 
دولتی باید میزان  بهره وری و کارآمدی مدیران 
را ارزیابی کرد. در گزارش بهره وری شرکت های 
دولتی نیز اعــلام کردیم  که در حوزه بهره وری 
کدام شرکت ها خوب و کدام شرکت ها بد عمل 
کردند. همچنین در گزارشــی که سال  گذشته 
درباره دســتگاه های اجرایی ارائــه کردیم به 
همین منوال عمل شــده که به نظر می رســد 
در ارتقــا و  انتصــاب مدیران بایــد مدنظر قرار 
گیرد . پیشــوایی رییس ســازمان ملی بهره وری 

ایران گفت: در ســال های  گذشته صحبت های 
بســیاری درباره حقوق هــای نجومی و مدیران 
نجومی بگیر مطرح شده، اما مسئله ای  که الان 
مهمتر است اتئلاف کهکشانی است. به این معنا 
که ممکن اســت یک مدیــر حقوق نجومی هم 

 دریافت نکند اما میلیونها بلکه میلیاردها تومان 
را با امضاهای خود هــدر بدهد که باید جلوی 
این ائتلافهــا  را بگیریم. بنابرایــن می توان به 
جرئت گفت که ضرر مدیران ناکارآمد بیشتر از 

حقوق های نجومی و  نجومی بگیران است . 

ا قتصادی

خودرو ارزان می شود یا گران

ورود خودرو به منطقه » تردید« 
میناسادات حسینی/  گروه  اقتصادی    

قیمــت خودرو به دلیل مذاکرات وین و کاهش قیمت دلار شــروع به 
ریزش کرده و پیش بینی کارشناســان  حاکی از آن است که در صورت 
توافق، شــاهد ریزش ســنگین قیمت ها در بازار خودرو خواهیم بود . از 
 طرفی وزیر صنعت خبر از نهایی شــدن آیین نامه واردات خودرو داده؛ 
اما با وجود ریزش گسترده  قیمت ها در بازار خودرو مهم ترین سیگنال 
افزایش قیمت خودرو هم مربوط به خبری است که معاون  وزیر صمت 
مطرح کرده است. منوچهر منطقی با بیان اینکه قرار است مجوز افزایش 
قیمت خودرو های  زیان ده صادر شود، ســیگنال منفی به بازار خودرو 
وارد کرده اســت؛ این خبر یعنی دولت به زودی مجوز  رسمی افزایش 
قیمت برخی از خودرو هــای زیان ده را صادر می کند.حامد طلاجوران، 
کارشناس صنعت  خودرو می گوید: قیمت خودرو با پیشرفت مذاکرات 
برجامی در هفته گذشــته شــروع به ریزش کرد.وی در  مورد جزئیات 
قیمت خودرو ها گفت: پژو ۲۰۶ تیپ ۲ که هفته گذشته ۳۱۰ میلیون 
تومان بود بــا ریزش   ۲۰ میلیونی در حال حاضر ۲۹۰ میلیون خرید و 
فروش می شود. همچنین پژو پارس مدل ۱۴۰۰ از   ۳۷۰ میلیون تومان 
به ۳۵۶ میلیون تومان رســید و مدل ۱۴۰۱ ایــن خودرو نیز از ۳۸۰ 
میلیون تومان به   ۳۶۵ میلیون تومان رسیده است.این فعال بازار خودرو 
با اشــاره به اینکه همه خودرو ها به دلیل اثر  روانی مذاکرات ارزان شده 
اند، گفت: دنا اتومات نیز از ۵۲۰ میلیون تومان به ۵۰۰ میلیون تومان 
رسیده  اســت. علاوه بر آن پژو ۲۰۷ اتومات دو رنگ که هفته گذشته 
۵۱۰ میلیون تومان بــود با ریزش ۵۰  میلیونی به ۴۶۰ میلیون تومان 
رسیده است.طلاجوران با بیان اینکه میانگین ریزش قیمت ها طی یک 
 هفته گذشــته ۱۰ تا ۲۰ میلیون تومان بوده اســت، گفت: در این بین 
پژو ۲۰۷ اتومات دو رنگ با ریزش  حدود ۵۰ میلیون تومانی رکورددار 
کاهش قیمت بوده است. البته از دو شب گذشته با افزایش اندک قیمت 
 دلار و همچنین اخبار مربوط به گرانی رسمی خودرو همه خودرو ها دو 
تا ۴ میلیون تومان گران شده  اند.این کارشناس صنعت خودرو می گوید: 
با افزایش محدود قیمت دلار، فروشــندگان خودرو قیمت ها را  افزایش 
دادنــد. به عنوان مثال پژو ۲۰۷ اتومات مجــددا در بازار ۴۸۰ میلیون 
تومان اعلام شــد، ولی  خریداری در بازار نیست؛ بنابراین فروشندگان 
دوباره قیمــت را کاهش دادند و در حال حاضر ۴۶۰  میلیون تومان به 
فروش می رســد.طلاجوران ادامه داد: خرید و فــروش خودرو در بازار 
بسیار اندک اســت  و همه خریداران و فروشندگان منتظر اعلام نتایج 
مذاکرات برجامی هستند. تنها کسانی خودروی خود را  می فروشند که 
به اصطلاح »پول لازم« هســتند.این فعال بازار خودرو در مورد پیش 
بینی قیمت خودرو  گفت: قیمت خودرو به شدت تحت تاثیر قیمت دلار 
اســت و هر نوسانی در قیمت دلار و نتایج برجام  قیمت ها را به سرعت 
افزایشی یا کاهشــی خواهد کرد. البته خودروسازان در شرایطی مانند 
شرایط اخیر  که قیمت خودرو شروع به ریزش می کند برای جلوگیری 
از ریزش بیشتر قیمت ها در بازار و فاصله  گرفتن قیمت کارخانه و بازار 
سیگنال های منفی به بازار مخابره می کنند.طلاجوران ادامه داد: به طور 
 مثال امسال قیمت خودرو ازسوی کارخانه تغییری نکرده بود، ولی چند 
روز گذشته اعلام شد قرار است  قیمت رسمی خودرو افزایش یابد. این 

خبر قیمت ها را در بازار افزایشی خواهد کرد

معاون وزیر راه و شهرسازی : 

مالکان ۹۰ هزار واحد خالی شناسایی شده، 
اعتراض کردند حقوقی است

معاون وزیر راه و شهرســازی اظهار داشــت: تقریبــا حدود یک پنجم 
یعنی 20 درصد از واحدهای شناسایی  شده متعلق به اشخاص حقوقی 
اســت . محمود محمودزاده درباره تاخیر در مالیات ســتانی از مالکان 
خانه های  خالــی و ورود این درآمدها به صندوق ملی مســکن اظهار 
داشــت: پروژه مالیات بر خانه های خالی با  موفقیت به اجرا رســیده و 
ســامانه املاک اسکان موفق شد با تمام مشکلات و کمبودهایی که در 
امکانات و  ارتباطات داشت، شناسایی واحدهای خالی را انجام دهد . وی 
ادامه داد: در دی ماه ســال گذشــته 570 هزار  خانه خالی از سکنه را 
شناسایی و به سازمان امور مالیاتی معرفی کردیم. 90 هزار مالک پس 
از دریافت  پیامک مالیاتی نســبت به شناسایی و مشمول شدن به این 
مالیات اعتراض و در نهایت این افراد اطلاعات  خود را در ســامانه ثبت 
کردند و پس از آن، آمار خانه های خالی از ســکنه تا بیش از 400 هزار 
واحد  رسید و کاهش پیدا کرد . معاون وزیر راه و شهرسازی افزود: اما دو 
ماه گذشــته با ادامه شناسایی خانه های  خالی 120 هزار واحد دیگر به 

مجموع خانه های خالی اضافه شد . 

نماینده بجنورد در مجلس شورای اسلامی : 

استیضاح کنندگان وزیر صمت 
دوباره وارد میدان می شوند

رئیس سازمان ملی بهره  وری تاکید کرد: 

ناکارآمدی مدیران، بدتر از حقوق های نجومی

اینترنت پرسرعت را حق مردم می دانیمرفع سوء اثر از چک های برگشتی سه روزه شد

براســاس آمارهای گمرک ایــران، پنج قلم کالای 
عمده صادراتی بخش کشــاورزی کشور در سه ماه 
با ۱۳۳ میلیون دلار  نخست  سال شــامل هندوانه 
ارزآوری، گوجه فرنگی با ۱۱۰ میلیون دلار ، پســته 
۶۶.۴  میلیون دلار ، ســیب درختی ۳۴.۶ میلیون 
دلار و ســیب زمینی با ۳۲.۲ میلیون دلار ارزآوری 

می شود . 
با توجه به شــرایط اقلیمی کشــور، وزارت جهاد 
کشــاورزی محدودیت صادرات محصولات آب بر و 
توسعه  کشت محصولات راهبردی را در سال زراعی 
جدید در دســتور کار قرار داده است .ساداتی نژاد 
وزیر  جهاد کشــاورزی می گوید نــگاه کلی ما این 
اســت که محصولات آب بر با کشت فراسرزمینی 
تولید و وارد  کشور شود و در داخل تمرکز بر کشت 
محصولات راهبردی و کم آب باشد.ســاداتی نژاد 
کاهش جذابیت  اقتصادی صادرات محصولات آب را 
یکی از راهکارهای توسعه الگوی کشت اعلام کرد.با 
وجود آنکه  سیاست وزارت جهاد کشاورزی افزایش 
عوارض صادراتی محصولات آب بر همچون هندوانه 
است تا  صادرات این محصولات بشدت کاهش یابد، 
اما چندی پیش علیرضا مهاجر معاونت امور زراعت 
گفت:  به طور کلی ۲ نوع محصول تولید می کنیم که 

یک نوع محصول خشک و دیگری تر است. 

تولید ماده  خشــک به ســبب آنکه زمان زیــادی می برد، 
درنتیجه آب بیشــتری مصرف می کند، درحالیکه هندوانه 
جزو  محصولاتی اســت که کمترین آب را به ســبب مدت 

زمان کوتاه کاشت تا برداشت مصرف می کند و در  مقایسه 
با میزان مصرف آب ماده خشک همچون کلزا بسیار بسیار 

کمتر است.
طبق گفته مهاجر، ۱۰۰  درصد کشــاورزی توســط بخش 
خصوصی اســت که با ایــن وجود این مردم هســتند که 
تصمیم می گیرند چه  محصولی کشــت کنند، ضمن آنکه 
هندوانــه یکی از محصولات میوه ای اســت که مردم فقیر 
مصــرف می  کنند که بدلیل آفتاب خوب ایران و شــرایط 
جنوب کشــور اقدام به صــادرات هندوانه می کنند.معاون 
امور  زراعت گفت: اگر مردم هندوانه نکارند، خیار یا گوجه 
فرنگی کشــت می کنند که از نظر مــا در بین   محصولات 
فرقی وجود ندارد، ضمن آنکه ما نمی توانیم مردم را مجبور 
به کشت یک محصول کنیم و این  اجازه و قدرت هم نداریم، 
لذا کار ما سیاســت گذاری است تا بتوانیم به سبب قیمت 

تضمینی که برای  محصولات اساسی گذاشتیم، مردم را به 
این سمت هدایت کنیم . 

پرداختیارانهپنهانبهخارجیهابا
صادراتهندوانهبهآنسویمرزها

رضا نورانی رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی گفت: 
بنابر سیاست وزیر جهاد کشاورزی  صادرات محصولات کم 
آب باید جایگزین صادرات محصولات آب بر شــود چرا که 
اگر هزینه آب بری  یک کیلو هندوانه را حساب کنیم، بیش 
از ارزش صادرات آن اســت که براین اســاس یارانه پنهان 
به  مصرف کننده خارج پرداخــت کردیم.به گفته او، بارها 
اعلام کــرده ایم که جلوی صادرات و تولید  محصولات آب 
بر همچون هندوانه باید گرفته شود، اما تازمانیکه سیاست 
عوارض از کل محصولات  کشــاورزی و میــوه و تره بار به 

عنوان آب مجازی گرفته شود، به جایی نمی رسیم.نورانی 
می گوید: در  بحث واردات محصولاتی همچون گندم، جو و 
برنج وارد می شــود که به جز برنج، مابقی کم آب هستند؛ 
 از این رو در سیاســت های تولید و صــادرات باید تجدید 
نظر صورت گیرد.رئیس اتحادیه ملی محصولات  کشاورزی 
گفت: در سیاســت های تولید و صادرات باید تجدید نظر 
صورت گیرد تا برای کشــور ما که با  کم آبی مواجه است، 
برنامه های کشت منظم انجام شود تا آب کشور هدر نرود. 
بــه عنوان مثال امروز  ترکیه جلوی تولید محصولات آب بر 
همچــون هندوانه را گرفته و در مقابل واردات را آزاد کرده 
اســت که  با این وجود نه تنها پولی پرداخت نکرده، بلکه از 
تولیدکننده ایرانی یا هر کشــور دیگر یارانه پنهان  دریافت 
می کند.با وجود آنکه کم آبی و خشکسالی هر دو کشور ما 
را تهدید می کند، لذا مسئولان با اجرای  برنامه الگوی کشت 
و حمایت از کشــت قراردادی محصولات راهبردی باید از 
هدررفت آب جلوگیری  کنند.قاســم پیشه ور رئیس نظام 
صنفی کشــاورزی گفت: با وجود قیمت پایین محصولات 
اســتراتژیک در  مقایسه با صیفی و کشت ۲ تا ۳ بار صیفی 
جات در طول سال، افزایش کشت محصولات استراتژیک و 
 حمایت ویژه از کشت قراردادی باید صورت گیرد تا قیمت 
این محصولات بر صیفی ارجحیت داشته  باشد.به گفته او، 
هندوانه به عنوان یکی از محصولات آب بر در اســتان های 
شــمالی با آب طبیعی کشت  می شــود و حتی در زمین 
های شــور هم که امکان کشت محصول دیگر وجود ندارد، 
هندوانه کشت می  شود .پیشه ور می گوید: دولت در بحث 
کشت قراردادی باید هزینه های کاشت را پرداخت کرده و 
قیمت  منطقی متناسب با هزینه های تولید پرداخت کند تا 
کشاورزان دیگر رغبتی به کشت محصولات صیفی  نداشته 

باشند. 

صادرات محصولات آب بر به  ضرر کشور است   

یارانه پنهان در جیب خارجی ها   

 ۷۰درصد اراضی کشور به صورت  سنتی آبیاری می شوند
معاون امور زراعت وزارت جهاد کشــاورزی گفت:در حال حاضر۷۰درصد اراضی 
کشــور به صورت  سنتی آبیاری می شــود . علیرضا مهاجر گفت: با توجه به آنکه 
امنیت غذایی به اجرای مصوبه الگوی کشــت  گره خورده اســت، بنابراین طبق 
گفته مسئولان وزارت جهاد الگوی کشت در اختیار، باید ابلاغ و از پاییز  امسال 
اجرا شــود. ۷۰ درصد اراضی کشور زیر ۵ هزار متر است و  انتظار داریم این ۵ 
هزار هکتار  جوابگو یک خانواده ۵ نفره در طول یکســال باشد. ما باید به دنبال 
روش های ســاماندهی اراضی باشــیم . به  گفته وی ، متاســفانه ما با یک معضل 
اساسی روبرو هستیم که اگر مسئولین نظام و علما فکری به حال  کوچک شدن 
اراضی نکنند، محتاج بیگانگان می شــویم، اجرای مصوبه الگوی کشت نیازمند 
هماهنگی  وزارتخانه های نیرو و صمت و ســازمان برنامــه و بودجه برای ایجاد 
زیرســاخت های لازم در بحث  بازرگانی و فــروش محصولات و همچنین تامین 
منابــع دارد . معاون امور زراعت وزارت جهاد کشــاورزی  این را هم گفت: امنیت 
غذای کشــور ما  در گام نخست  گندم و سپس برنج محور است، ولی در برخی 
از  کشــور ها این روش متفاوت اســت. اگر جنگ روسیه و و اکراین فراگیر شود 
به ضرر تمامی کشــور ها  است چرا که هر کشوری در وهله نخست نیاز خودش 

را برطرف می کند . 

اقتصاد کلان

اخبار  کوتاه

خبر ویژه 

نسرین هزاره مقدم /  گروه  اقتصاد     

 طی روزهای اخیر بازار ارز با کاهش محسوس قیمت ها همراه شده است؛ فعالان بازار از افزایش فشار  فروشنده ها در بازار 
می گویند و تأکید دارند که در صورت ادامه همین روند می توان به زودی شــاهد ریزش  بیشــتر قیمت ها در بازار بود . در شرایط 
کنونی بازار ارز، با ریزش قیمت دلار آزاد، توافقی و متشــکل در  کنار رشــد تدریجی نیما تا حدودی شــاهد همگرا شدن همه 

نرخ ها هستیم. به بیان بهتر طی روزهای اخیر  قیمت دلار در بازار متشکل ارزی و صرافی ملی هم با کاهش روبرو بوده است.  
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معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت بهداشت 
گفت: تشــکیل صندوق بیماران صعب العلاج 
با  اعتبــاری بالغ بر ۵ هزار میلیارد تومان برای 
اولیــن بار در کشــور انجام می شــود.  بهروز 
رحیمی جــذب  اعتبار یک درصــد مالیات بر 
ارزش افــزوده برای منابع پایدار در حوزه نظام 
بهداشــتی را اتفاقی مهم  قلمداد کرد و افزود: 
اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات پرســتاری 
بعد از ۱۴ ســال برای اولین بار در  کشــور با 
بودجه ۵ هــزار میلیارد تومانــی، یکی دیگر 
از دســتاوردهای مهم وزارت بهداشــت است. 
 رحیمی در ادامه ضمن اشــاره به تلاش وزارت 
بهداشــت برای تبدیل وضعیت کارکنان نظام 
ســلامت در  قالب طرح ســاماندهی کارکنان 

دولــت، تصریح کرد: تا مــرداد ۱۴۰۱ تبدیل 
وضعیت ۶۶ هزار نفر از  کارکنان نظام سلامت 
در قالب قانون تبدیل وضعیت ایثارگری انجام 
شــده اســت. وی همچنین تشــکیل  پرونده 
شهدای مدافع سلامت برای اولین بار در کشور 
را یکی از اقدامات مهم وزارت بهداشت  دانست 
و یادآور شــد: مدافعان سلامت در بخش های 
مختلف وزارت بهداشــت و دانشگاه های علوم 
 پزشکی در راه حفاظت از سلامت مردم تلاش 
و جانفشانی کرده و در این راه شهدای زیادی را 
نیز  تقدیم کشور کردند. معاون توسعه مدیریت 
و منابــع وزارت بهداشــت همچنین توجه به 
مناطق محروم و  کم برخوردار را سیاست دولت 

سیزدهم و وزارت بهداشت عنوان کرد. 

زنان و مردان متناســب با نقش و مسئولیت شــان از فضاهای 
شــهری به شیوه های گوناگون استفاده  می کنند. در این میان، 
زنان همواره به طور مســتقیم با خانــواده و جامعه در ارتباط 
هســتند و می باید در  کانــون فرایند برنامه ریزی و ســاخت 
فضاهای شــهری قرار گیرند. اما تاکنون روند غالب در تدوین 
 برنامه ریزی های شــهری از حاکمیت نگــرش مردانه و درک 
نیازهــای آنها از شــهر حکایت می کند. این  در حالی اســت 
که امــروزه برنامه ریزان شــهری بر این باورنــد که به دلایل 
بی شماری ســاخت فضای  شــهری نیاز به اتخاذ روشی دارد 
که در آن تعادل های جنســیتی رعایت شــده باشــد.در واقع 
اصــلاح نگاه  جنســیت زده جامعه به زنــان و نقش اجتماعی 
آنان، ارتقای شاخص عدالت در توزیع امکانات شهری و  فراهم 
آوردن زیرســاخت ها در افزایش امنیت فضاهای شهری برای 
حضور و فعالیت بانوان در  جامعه، همگی در ایجاد شــهرهای 
دوســتدار زنان موثر هستند.در واقع شــهرها به عنوان فضای 
زیســت  عمومی، باید از ســاختارها و امکانات مناســبی برای 
حضور و فعالیت همـه گـــروه های اجتماعی  برخوردار باشند 
تا همه شــهروندان فارغ از سن، جنسیت، قومیت و ...  بتوانند 
در زندگی عمومی  مشــارکت داشته باشــند.در این بین زنان 
نیمی از جمعیت ۸۰ میلیون نفری ایران را تشــکیل می دهند، 
 ولی بیشتر شــهرهای کشور، امکانات و بسترهای لازم را برای 
اســتفاده بهینه از فضای شهری برای  آنان فراهم نکرده است.
پررنگ تر شــدن نقش زنــان در جامعه در قیاس با گذشــته، 
فضا و بســترهایی  متناسب با شــرایط جدید می طلبد. امروزه 
جبــران کم توجهی به نیازهای زنان در محیط های شــهری از 
 الزامات توسعه اجتماعی قلمداد می شود.پروژه »شهر دوستدار 
زنان« بــر راهبردهای کلان برای رفــع  محدودیت ها، ارتقای 
اســتانداردها و مناسب ســازی فضای شــهری برای حضور و 
فعالیت اجتماعی زنان  مبتنی است.  حضور بانوان در فضاهای 
شــهری نیازمند الزاماتی اســت کــه مدیــران و برنامه ریزان 
 شــهرها باید آنها را متناســب با ویژگی های ملی در برنامه ها 
و طرح های توســعه شهری مدنظر قرار  دهند.کارشناسان علوم 
اجتماعــی و حوزه زنان دیدگاههای متفاوتــی  ارائه کرده اند. 
این کارشناسان در  اظهارات خود  به تشریح ابعاد و حوزه های 
سیاست گذاری شهری و محیطی متناسب با نیازهای زنان  در 
کشور پرداخته اند.کارشناسان مســائل اجتماعی و حوزه زنان 
می گویند: ایجاد امنیت و عدالت  شــاخص هایی مهم در تحقق 
شهر دوستدار زنان و  حفظ کرامت بانوان است؛ شاخص هایی 

که خود جز  با اصلاح نگاه جامعه به زنان، حاصل نمی شوند. 

کشوربرایحفظ کمکوزارت تلاشو
کرامتبانواندرجامعه

وزیر کشــور درباره حفظ کرامــت بانوان در جامعــه با بیان 
اینکه بانوان در دنیا یگانه اند، اظهار داشــت:  زنان همواره مورد 

حمایت جدی جمهوری اسلامی هستند.وی ادامه داد: کرامت 
بانــوان به عنوان یکی  از موضوعات مهم در جامعه محســوب 
می شــود و بدون شک مکتب اســلام به عنوان بهترین مکتب 
در  دنیــا به بحث کرامت بانوان پرداخته و در بالاترین ســطح 
این مساله را مطرح کرده است.وحیدی با  بیان اینکه جمهوری 
اسلامی ایران نیز در همین راستا حرکت می کند، تصریح کرد: 
بسیاری از  موضوعات در دســتور کار جمهوری اسلامی مانند 
مســایل فرهنگی و اجتماعی در راســتای حفظ  کرامت بانوان 
اســت زیرا بانوان ما نشــان داده اند در دنیا یگانه هستند.وزیر 
کشور گفت: در حال  حاضر زنان ما ظرفیت های بالای اخلاقی، 
اجتماعــی، دینی و علمی دارند و به همیــن منظور بانوان به 
 عنــوان مادر، دختر و یا فعال اجتماعی، سیاســی یا اقتصادی 
همواره از حمایت جدی جمهوری اســلامی  بهره می برند.وی 
تاکید کرد: امید است در مسیر کارهای گسترده  در این حوزه 
بتــوان این مفهــوم را به  دنیا ارائه داد تا دنیــا بداند کاری که 
امروزه بر سر زنان در دنیا غرب می آورند و مقام زن را به نوعی 
 بی ارزش می کنند، در جامعه ما اینگونه نیســت و باید به باور 
حفظ کرامت بانوان در جامعه ما برســند  و ما نیز در این راستا 
حرکت می کنیم و امیدواریم بتوانیم به این مســاله هم کمک 
کنیم؛ البته وزارت  کشــور بی تردید هرآنچه که بتواند در این 

راستا کمک می کند. 

امنیت،نیازاصلیزناندرشهر
مهدیه منافی، کارشناس ارشد مطالعات زنان و مسئول پایگاه 
علمی-تحلیلی مؤمنــات در نظر گرفتن  نیازهای زنان در ابعاد 
مختلف زندگی شهری و ایجاد امکانات متناسب را از مهمترین 
اهداف ایجاد  شــهر دوســتدار زنان می داند.بــه گفته منافی، 
زنـــان با مشــکلاتی در حوزه حمل و نقل عمومی، پارک ها و 
 فضاهای عمومی در فضاهای شــهری مواجه هستند و مادران 

دشــواری های مذکور را به طور مضاعفی  متحمل مـــی شوند. 
همراه داشــتن کودکان در فضاهای شهری با سطوح ناهموار 
و پله های متعــدد، وجود  موانع متعدد در مســیرهای رفت و 
آمـد و نیاز به مکان هایی برای شیردهی فرزندان دشواری های 
 مضاعفی برای مـادران ایجاد می کند.به گفته کارشناس ارشد 
مطالعات زنان،  امنیت بر تمام نیازهای  شــهری یک زن سایه 
می اندازد.  نیازهای یک زن برای داشــتن مکان های امن برای 
خلوت از  ضروری ترین مســائل این قشــر از اجتماع به شمار 
می رود.علاوه براین، بســـیاری از پارک های  همگانی به لحاظ 
امنیت و راحتی فضای مناسبی برای حضور زنان، به ویژه زنان 
تنهــا، ندارند. از  نظر زنان فضای پارک ها بیش از آنکه به لحاظ 
کالبدی و امکانات فیزیکی اهمیت داشــته باشد، جو  حاکم بر 
این تفرجگاه ها و احساس امنیت و راحت بودن در آن ها مهم 

است. 

عدالت؛شاخصیمهمدرتحققشهر
دوستدارزنان

حامد اخگر، کارشناس شهرسازی هدف از تحقق شهر دوستدار 
زنــان را نه فقط تخصیص منابع برای  قشــر خاصی از جامعه، 
بلکه توجه به رعایت عدالــت اجتماعی در تخصیص فضاهای 
شهری می داند تا  این قشــر از جامعه بتوانند با داشتن امنیت 
بیشتری در فضاهای شــهری حضور پیدا کنند.این کارشناس 
 شهرسازی می افزاید: تامین امنیت یکی از شاخص های اساسی 
در تحقق شــهر پایدار و سالم است که  باید از سوی بخش های 
مختلف اعم از مدیریت شــهری و شهروندان مورد توجه باشد. 
نیاز اســت در  حوزه کالبد و فیزیک شــهر بسترسازی مناسب 
صــورت گیــرد و مولفه هایی ماننــد نور، ازدحام، دسترســی 
 به حمل و نقــل عمومی، فرم فضا، اطلاعــات محیطی گمراه 

کننده، آسایش بصری و محیطی، کنترل  نفوذپذیری، کیفیت 
فعالیت ها و کاربری زمین در این خصوص مدنظر قرار بگیرد.به 
گفته اخگر،  حضور بانوان در فضاهای شــهری نیازمند الزاماتی 
اســت که باید مدیران و برنامه ریزان شهر آن ها را  در برنامه ها 
و طرح های توســعه شــهری مدنظر قرار دهند. مشارکت زنان 
در ساخت فضاهای شهری،  مدیران و برنامه ریزان را در اجرای 

بهتر برنامه های خود یاری می کند. 

تغییرنگاهجامعهبهزنان؛بسترسازشهر
دوستدارزنان

الهام سوری، طراح شــهری و مدرس دانشگاه در مورد تقلیل 
ایده شــهر دوســتدار زنان به اقدامــات  کالبــدی مانند نوع 
کف ســازی  و رنگ آمیزی جداره ها هشدار داده و می گوید: نوع 
نــگاه به زن در جامعه  باید تغییر کند. ســوری تاکید می کند، 
نگاه کنونی جنسی شده اســت و بیشتر بر جنبه های فیزیکی 
و  ظاهری زن تاکید دارد. شــهرداری با اســتفاده از ابزارهایی 
کــه در اختیار دارد )مانند تابلوهــای تبلیغاتی(  تا حد زیادی 
می تواند شهروندان را در مورد تغییر این نگاه، آموزش دهد.از 
نگاه این مدرس دانشــگاه،   فضاهای امن خارج از خانه، هویتی 
فراتر از خانه داری به زنان می دهند که به خودی خود پتانسیل 
 شــکل گیری یک عرصــه عمومی برابر را افزایــش می دهد. با 
افزایش حضــور، مشــارکت و تصمیم گیری  زنــان در عرصه  
عمومی و فراگیری سیاست های کلانی که کل جامعه را متأثر 

می سازد، این بستر  فراهم می شود. 

جداسازیهانگاهجنسیتیراتقویتمیکند
شهین برمکی، کارشناس ارشد جامعه شناسی تفکیک 
کردن فضاهای شهری برای خانم ها و آقایان از  جمله در پارک ها، 
مترو و اتوبوس را موجب تقویت نگاه جنسیتی جامعه دانست.از 
دید این کارشناس  اگرچه خیلی از خانم ها موافق این تفکیک ها 
هستند و آن را موجب امنیت و راحتی خود می دانند اما  باید قبول 
کرد که این امر به صورت زیرپوســتی به جای آن که به امنیت 
زنان منجر شود، نگاه غالب  بر جامعه را جنسیتی تر می کند.این 
جامعه شناس پیشــنهاد می کند: بهتر است به جای اقدام کردن 
به  تفکیک هــا در هر زمینه و حوزه ای، تمرکز مســئولان و نیز 
تلاش رسانه ها روی فرهنگسازی مدام و  مستمر باشد تا خانم ها 
و آقایان همزیســتی محترمانه و غیرآسیب زا را یاد بگیرند و در 
کنار هم امنیت  داشــته باشند.در مجموع ، تحقق شهر دوستدار 
زنان ترکیبی از اقدام های جدی در حوزه ذهنی و  فیزیکی جامعه 
را می طلبــد. اصلاح نگاه جنســیت زده جامعه بــه زنان و نقش 
اجتماعی آنان، ارتقای  شاخص عدالت در توزیع امکانات شهری 
و فراهم آوردن زیرســاخت ها در افزایش امنیت فضاهای  شهری 
برای حضور و فعالیت بانوان در جامعه، همگی در ایجاد شهرهای 
دوستدار زنان نقش بســیار  موثری دارند.برنامه ریزان و مدیران 
شهری باید ضمن توجه به این مسائل، برای تحقق شهر دوستدار 

 زنان، از ظرفیت خود بانوان هم بهره بگیرند. 

معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی
 سازمان حفاظت محیط زیست: 

مخالف درج عکس یوز ایرانی روی 
پاکت سیگار هستیم

معاون محیط زیســت طبیعی و تنوع زیســتی ســازمان حفاظت 
محیط زیســت به خبر درج عکس یوز  ایرانی بر روی پاکت سیگار 
واکنش نشان داد و اظهار کرد: مخالف این کار هستیم و این کار را 
 صحیح نمی دانیم. بر اساس این گزارش، حسن اکبری در نامه ای به 
مدیرعامل شــرکت دخانیات ایران  در خصوص انتشار خبری از قول 
وی مبنی بر درج عکس یوز ایرانی بر روی پاکت ســیگار،  نوشــت: 
با توجه به شــرح وظایف ســازمان حفاظت محیط زیست که تنها 
متولی حفاظت و حراســت از  حیات وحش کشــور است و هرگونه 
فعالیت در این خصوص منوط به کســب نظر از این سازمان  است، 
با توجه به بررســی های کارشناسی و بازخورد منفی از این اقدام در 
رســانه ها و شبکه های  اجتماعی، این ســازمان نظر مخالف خود را 
بــا درج تصویر یوز ایرانی بر روی پاکت های ســیگار  اعلام می دارد.
گفتنی اســت اخیرا مدیر عامل شرکت دخانیات ایران خبر از ورود 
ســیگار، با نشــان  یوزپلنگ ایرانی را داده که تــا کمتر از یک ماه 
آینده وارد بازار خواهد شد.اســتفاده از نشــان یوزپلنگ  ایرانی یک 
تبلیغ دخانی محســوب شــده و خلاف قوانین ملی و بین المللی از 
 ) FCTC ( جمله ماده ۱۱ کنوانسیون  معاهده بین المللی دخانیات
مصوب ســال ۱۳۸۴ در جلســه کنفرانس اعضا است؛ که طبق  آن 
باید بسته بندی ســاده با اعمال ۳۰ درصد سطح هر طرف پاکت را 
طرح ها یا پیام های سلامتی و  زیان های دخانیات بپوشاند، همچنین 
طبق ماده ۳ قانــون جامع کنترل و مبارزه ملی با دخانیات هر نوع 
 تبلیغ، حمایت، تشــویق مستقیم و غیرمســتقیم و یا تحریک افراد 
به اســتعمال دخانیات ممنوع اســت و  طبق مــاده ۵ همین قانون 
پیام های ســلامتی و زیان های دخانیات بایــد مصور و حداقل ۵۰ 
درصد سطح  هر طرف پاکت ســیگار )تولیدی-وارداتی( را پوشش 
دهــد که علاوه بر آن طبق تبصره ماده ۵ اســتفاده  از تعابیر گمراه  

کننده مانند ملایم، لایت، سبک و مانند آن ممنوع است. 

لزوم تغییر ضریب تعرفه خدمات 
پزشکی برای مناطق کمتر برخوردار  

نظام  سازمان  کل  رئیس 
پزشکی با اشــاره به این 
پزشکی  خدمات  تعرفه  ه 
بایــد در مناطــق کمتر 
دیده  تر  واقعی   برخوردار 
شــود؛ گفت: تعرفه های 
خدمات  میزان  با  موجود 
پزشــکی همخوانی ندارد 
و  ضریــب تعرفــه ها در 
مناطــق کمتر برخــوردار باید متفاوت در نظر گرفته شــود؛ یعنی 
ضریب تعرفه  برای پزشکی که در مناطق محروم کار می کند، نباید 
با ضریب تعرفه پزشــکی که در یک کلانشــهر  به ارائه خدمت می 
پردازد، یکســان باشد.محمد رئیس زاده افزود: باید به همکارانی که 
در مناطق کمتر  برخوردار خدمت می کنند تســهیلات ارائه دهیم 
زیرا در یک کلانشهر فرصت های شغلی مانند  کلینیک ، بیمارستان 
خصوصــی و دی کلینیک وجود دارد؛ اما در یک شــهر کوچک با 
وجــود صرفا  یک بیمارســتان دولتی ، فرد فرصت شــغلی دیگری 
نــدارد لذا این موضــوع باید از طریق ارائه تســهیلات  برای تامین 
مطب و خرید تجهیزات پزشــکی جبران شــود. رئیس کل سازمان 
نظام پزشکی همچنین در  خصوص کمبود پزشک در مناطق کمتر 
برخوردار، اظهار کرد: باید توزیع نیروی پزشــک متناسب  شود که 
به شدت نامتناســب و ناعادلانه است که این امر نیاز به زیرساخت 
هــا و الزامات ماندگاری  همکاران در مناطــق کمتر برخوردار دارد.

وی افزود: افزایش ظرفیت باید متناسب با زیرساخت های  موجود و 
رعایت شرط کیفیت آموزش هم انجام شود.

جامعه

انتقاد تند پلیس راهور از کیفیت و ایمنی پایینِ خودروهای ایرانی  
رئیس پلیس راهور فراجا گفت: صنعت خودروسازی ما مناسب و ایمن نیست. اگر صنعت  خودروسازی کشور را با ۴ خودرو ساز دنیا در حوزه زیبایی، ایمنی، کیفیت و ابزار خودرو 
مقایسه  کنیم، خودروساز های داخلی کدام یک را دارند؟ صنعت خودروسازی کشور مناسب نیست و  خودروسازها در این بخش ناایمن هستند.خودروسازهای ایرانی به این مسائل 
اهمیت نمی دهند و در  تصادفات خودرو چنان آتش می گیرد که انگار در آن خودرو  TNT  کار گذاشــته شــده بود! در کل  صنعت خودروسازی کشور مناسب نیست و خودروسازها 
در این بخش ناایمن هســتند.به گفته سردار  ســید کمال هادیانفر در حوزه قوانین و مقررات هیچ یک از این قوانین بازدارنده نیست که باید در این  بخش اقدامات مناسبی صورت 
بگیرد.او می گوید: سالانه ۳۰۰ هزار مجروح در تصادفات و ۱۷  هزار کشته داریم که ۵۰۴ میلیارد تومان هزینه مستقیم و غیر مستقیم دارد. بنابراین اگر در این حوزه  دولت کمک 
کند مانند سودی است که به کشور بازمی گردد.وی گفت: رشد سفرها، وسائط نقلیه و اقبال  مردم به تردد سبب شده تا شرایط مدیریت ترافیک تغییر کند.وی گفت: یکی از مسائلی 
که مهم اســت،  مدیریت صحیح ترافیک اســت. شرایط متفاوت شده است. ما سالانه نیم تا یک و نیم درصد افزایش  جمعیت داریم. همچنین ۵۴ میلیون گواهینامه در کشور وجود 

دارد و ۳۸ میلیون وسیله نقلیه داریم.  

حدود ســه سال قبل و از شهریورماه 
۱۳۹۹ با آغاز همــه گیری کرونا در 
کشور، دولت تصمیم گرفت  برای حفظ 
دانشجویان  آموزان،  دانش  ســلامت 
و معلمان و اســاتید، آموزش کشور 
را به ســمت مجازی  شــدن ســوق 
دهد و در ادامه توســعه یک پلتفرم 
برای آمــوزش دانش آموزان از جمله 
نخســتین اقداماتی  بود که توســط 
اپراتورها انجام شد.برهمین اساس نیز 
وزارت ارتباطــات و فناوری اطلاعات 
برای  کمــک به آمــوزش مجازی و 
دسترســی عادلانه همگانــی به این 
امکان، بسته های اینترنت برای دانش 
اساتید  دانشجویان،  معلمان،   آموزان، 
دانشــگاه و طــلاب، در چند مرحله 
بســته های اینترنتــی مختلف از   ۳۰ 
تا ۶۰ گیگابایتی شــش ماهه در نظر 
گرفت و در فواصل مختلف به جامعه 
هــدف ارائه کرد. بــه  خصوص برای 
دانــش  آموزان بســته ماهانه  تعریف 

و دانــش  آموزان قادر به اســتفاده از 
به صورت  ظرفیت آموزش  مجــازی 
رایگان شدند.در واقع هدف از اعطای 
بسته های اینترنت رایگان، دسترسی 
دانش  آمــوزان و معلمان به اینترنت 
از برنامه شاد بود.اما  برای اســتفاده 
با توجه بــه اعلام برگــزاری کلاس 
 های درس در دانشــگاه ها و مدارس 
از ســال تحصیلی جدیــد و در عین 

حال اعلام این موضوع از سوی  وزیر 
علوم که ممکن اســت به دلیل پاره 
ای از مشــکلات مالی برخی کلاس 
ترکیبی   )مجازی-  یا  ها غیرحضوری 
حضوری( شوند، این سوال پیش می 
آیــد که آیا  باز هــم هماهنگی لازم 
از ســوی وزارت  ارتباطات و فناوری 
اطلاعات برای اختصاص بســته های 
اینترنــت رایگان به دانــش آموزان، 

معلمان،  دانشــجویان و اساتید شکل 
خواهد گرفت؟ عیسی زارع پور، وزیر 
ارتباطات و فنــاوری اطلاعات گفت: 
 اینترنت رایگان بر اساس مصوبه ستاد 
ملی کرونا در سال تحصیلی گذشته 
به دانشــجویان و دانش  آموزان تعلق 
گرفــت و منابع و بودجه این بســته 
های رایگان نیــز در دوره های قبل 
پیش بینی شده  بود.وی افزود: وزارت 
ارتباطــات و فناوری اطلاعات چیزی 
به نام اینترنــت رایگان ندارد اگر هم 
دانش  به  رایــگان  اینترنت   بخواهیم 
آموزان، دانشجویان، معلمان و اساتید 
بدهیــم، باید پول آن را از بیت  المال 
اپراتور مربوطه پرداخت کنیم.وی  به 
گفت: اگر قرار باشــد مجددا هرگونه 
اینترنت رایــگان در  اختیــار دانش 
آموزان، فرهنگیان و دانشجویان قرار 
دهیم، باید منابع و بودجه آن از قبل 
پیش بینی شــده  باشــد که تاکنون 

چنین چیزی اتفاق نیفتاده است. 

گزارش

امنیت، عدالت و اصلاح نگاه جامعه؛ بسترساز شهر دوستدار زنان

سیمای زنانه شهرها تاریک است

هزار

ت؟
 خطرات استفاده طولانی از هدفون و هندزفری کدام اس



ش صورت نگیرد،  عملکرد خود را به بهترین نحو 
ت و دخالتی در کار

ت که خود را تمیز می کند و وقتی مزاحم
ش عضوی اس

گو
ب بروز مشکلاتی 

ت خارج شود، می تواند موج
ش به سم

ت طبیعی جرم  گو
انجام می دهد. با این  حال هر چیزی که مانع از حرک

ت. 
ش اشاره شده اس

ک به برخی  مضرات هدفون و هندزفری برای گو
شود. در این اینفوگرافی

اینفوگرافیک

تک خبر

معاون وزیر بهداشت خبر داد؛

تشکیل صندوق بیماران صعب العلاج   

وزیر ارتباطات: 
برقراری اینترنت رایگان برای دانشجویان و دانش آموزان منوط به تامین منابع است

صحرا ثابت قدم / یادگار امروز
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خبر خبر 

یادگار  مومنی، خبرنگار  اصفهان-مریم 
امروز :   نشســت خبری استاندار با اصحاب 
رســانه اصفهان برگزار شــد. در این نشست 
صمیمی دکتر ســیدرضا مرتضوی با اشاره به 
اینکه رویکرد دولت سیزدهم توجه به مناطق 
محروم است، بیان کرد: رویکرد این دولت توجه 
به آحاد مردم در اقصی نقاط کشور با اولویت 
مناطق محروم است. با این رویکرد سفرهای 
شهرستانی برنامه ریزی شد و ۱۳ سفر با ۳۷۷ 

مصوبه صورت گرفت.
وی با اشــاره بــه بلاتکلیفــی طولانی مدت 
برخــی طرح های عمرانی عنوان کرد: یکی از 
شــاهکارهای معاونت عمرانی تعیین تکلیف 
مالکیت اراضی علی آباد کلنگان بود از ســال 
۴۷ تاکنون در بلاتکلیفی به سر می برد، لذا از 
دستاوردهای سفر ریاست جمهوری به اصفهان 
تعیین تکلیف مالکیت این اراضی و الحاق آن به 

شهر اصفهان بود.
دکتر مرتضوی با اشاره به بازگشت ۲۱۹ واحد 
تولیدی راکد به چرخه تولید، گفت: باتوجه به 
تعداد قابــل توجه واحد های تولیدی راکد، در 
کمتر از یک ســال گذشته با تشکیل منظم 
جلسات سستاد تســهیل و رفع موانع تولید، 
۲۱۹ واحد راکد به چرخــه کار و فعالیت باز 
گشتند. استاندار اصفهان تکمیل و ابلاغ طرح 

تفصیلی شهر کاشان بعد از ۱۰ سال را از دیگر 
دستاوردهای دوره مدیریتی استان دانست و 
خاطر نشان کرد: طرح تفصیلی کاشان بیش از 
۶ سال قبل مصوب گردیده بود و در خصوص 
ابلاغ آن میان دســتگاه های مختلف اختلاف 

بود؛ تکمیل و ابلاغ شد.
وی با بیان این که بهسازی، تکمیل و نوسازی 
مدارس از اولویت های مدیریت استان است، 
تصریح کرد: اصرار دارم در همه جلسات شورای 
آموزش و پرورش حضور داشته باشم و در همه 
جلسات تاکنون حضور داشته ام. در یک فقره 
۳۲ واحد فنــی و حرفه ای مورد حمایت قرار 

گرفت. در سفر ریاست جمهوری اعداد خوبی 
را در مصوبات ســفر قرار دادیم قریب به ۹۰۰ 
میلیارد تومان برای بهسازی، تکمیل و نوسازی 
مدارس در نظر گرفته شــده است. همچنین 
استاندارد سازی سیستم های گرمایشی بیش 
از ۲ هزار کلاس درس در یک ســال نخست 

دولت سیزدهم انجام شد.
دکتر مرتضوی در خصوص باز آفرینی شهری 
اظهار کرد: بازآفرینی شهری با نگاهی متوازن 
در دستور کار ماست. درصدد هستیم مشوق 
هایی که برای بافت فرســوده ایجاد می کنیم 
منجر به حواشــی بعدی برای خدمت رسانی 

نگردد. از این رو نگاه ویژه ای به شــبکه های 
خدمات رسانی در مناطق هدف داریم.

وی با اشاره به اینکه هر گونه بارگذاری جدید بر 
زاینده رود، دست درازی به منافع مردم استان 
اصفهان اســت، تصریح کرد: از ابتدا با اجرای 
پروژه غیرقانونی بن_بروجن مخالف بودیم چرا 
که مغایر با مصوبات ۹ ماده ای شورای عالی آب 
و برخلاف مصالح استان بوده و هست. در زمان 
اجرای این پروژه غیرقانونی در جغرافیای استان 
اصفهــان از این اقدام قانونی ممانعت به عمل 
آوردیم و با انتقال پروژه به جغرافیای اســتان 
مجاور تلاش ها در ســطح ملی برای پیگیری 
عدم بارگذاری جدید بــر زاینده رود از طرف 

مدیریت استان شدت گرفت.
دکتر مرتضوی تصریح کرد: پروژه های انتقال 
آب اصفهــان به قوت خود باقی خواهد ماند و 
وزارت نیرو متعهد به تکمیل همه پروژه های 

انتقال آب به اصفهان است.
استاندار اصفهان افزود: در ماه های اخیر تلاش 
های خود را در این راســتا مضاعف کردیم اما 
به جهت تغییر مســیر انتقال آب در اســتان 
چهارمحال و بختیاری روند مطالبه گری ما از 
مسیر حقوقی در حال انجام است. از به نظر ما 
مشکل چهارمحال و بختیاری نداشتن تصفیه 

خانه مناسب است.

جلسه پیشگیری از اپیدمی کرونا
پس از پیاده روی اربعین حسینی)ع(

کرمانشاه –فریده محمدی،خبرنگاریادگارامروز : این نشست با حضور 
دکتر محمدی رییس دانشگاه، دکتر سوری استاد اپیدمیو لوژی دانشگاه علوم 
پزشکی تهران و عضو قرارگاه عملیاتی مبارزه با کرونا، دکتر صوفیوند معاون 
درمان، دکتر رفیعی رییس اورژانس پیش بیمارستانی دانشگاه و نمایندگان 
معاونت های درمان و بهداشتی دانشگاه در سالن جلسات دانشگاه تشکیل شد.

در این جلسه مقرر شد برای کنترل اپیدمی واکسیناسیون گروه های پر خطر 
از جمله سالمندان و افرادی که دارای بیماری زمینه ای هستند طی دو هفته 
آینده با جدیت بیشتری انجام شود. مشکل قرنطینه و فضای قرنطینه برای 
بیمارانی که از مرزهای غربی استان وارد کشور می شوند از دیگر مواردی بود 
که در این نشست مورد بررسی قرار گرفت. آموزش موکب داران در راستای 
رعایت پروتکل های بهداشتی و استفاده از ماسک، استفاده از بیمارستان های 
صحرایی نیروی زمینی ارتش و سپاه و پیشگیری از گرمازدگی زایران از دیگر 

موارد مورد بحث در این نشست بود.

بهره برداری از ۳۱۴ طرح 
درچهارمحال و بختیاری طی هفته دولت

حیدری  علی  محمودی،خبرنگاریادگارامروز:  –احســان  شهرکرد 
سرپرســت معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری گفت : در هفته دولت 
۳۱۴ طرح به بهره برداری می رســد که برای اجــرای این طرح ها ۱۳ هزار و 
۸۳۳ میلیارد و ۹۴۰ میلیون ریال از محل اعتبارات ملی، استانی، تسهیلات 
بانکی ، آورده متقاضیان و ســایر ردیف های بودجه ای هزینه شده است. وی 
افزود: با بهره برداری از این طرح ها در حوزه های آموزشی، بهداشت و درمان، 
خدماتی، دامپروری، زیرساخت، صنعتی، فرهنگی، فضای اداری، کشاورزی، 
گردشگری، مسکونی و ورزشی زمینه اشتغال مستقیم برای ۶۷۶ نفر در استان 
فراهم خواهد شد. معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار تصریح نمود که در 
هفته دولت عملیات اجرایی ۹۱ طرح جدید با اعتباری بالغ بر سه هزار و ۳۱۹ 
میلیارد و هفت میلیون ریال آغاز می شود که زمینه اشتغال مستقیم ۷۶۸ نفر 
را فراهم می کند. وی افزود : در دولت سیزدهم زمینه افتتاح و بهره برداری از 
۶۱۸ طرح با ۲۶ هزار و ۶۸۹ میلیارد و ۶۴۲ میلیون ریال هزینه و همچنین 
کلنگ زنــی ۱۸۵ طرح با ۲۱ هــزار و ۲۳ میلیارد و ۹۳۸ میلیون ریال اعتبار 
فراهم شده است. حیدری گفت : مشکل آب آشامیدنی شهرکرد رفع شده و 
آب آشامیدنی بهداشتی وارد مدار شده و در حال حاضر عملیات اجرایی انتقال 
آب از چشمه دیمه به خط انتقال آب کوهرنگ به شهرکرد به منظور جلوگیری 
از بروز حوادث احتمالی در تامین آب آشامیدنی آغاز شده که در آینده نزدیک 
به بهره برداری می رسد. وی در مورد اعتبارات سفر ریاست جمهوری گفت : از 
مجموع ۱۳۰ هزار میلیارد ریال اعتبارات سفر رییس جمهور به استان تاکنون 
۲۲ هزار و ۲۰۰ میلیارد ریال در سه مرحله ابلاغ شده که با اولویت به طرح های 

راه آهن، آب رسانی و راه سازی اختصاص یافته است.

پایداری آب شرب 
بیش از 4 هزار شهروند پاوه ای

کرمانشــاه –فریده محمدی،خبرنگاریادگارامروز : مدیر امور آب و 
فاضلاب شهرستان پاوه گفت: با وارد مدار بهره برداری شدن مجدد چاه آب 
سرکران مشکل افت فشار و قطعی آب شرب شهرک های الحاقی به شهر پاوه 

با جمعیتی بالغ بر ۴ هزار و ۵۰۰ نفر مرتفع شد.
 »ناطق نادری« با اعلام این خبر گفت: در اثر نقص فنی در تاسیسات چاه آب 
شرب سرکران که یکی از منابع تامین آب شرب چهار شهرک الحاقی به شهر 

پاوه است اهالی این شهرک ها با افت فشار و قطعی آب مواجه شدند.
وی به تشریح اقدامات انجام شده در خصوص رفع مشکل موجود پرداخت و 
ادامه داد: با تعویض الکتروموتور شناور ۱۱۰ کیلووات و ۵۰۰ متر کابل برق و 
تعویض ۲۴۰ متر از لوله آبده چاه آب سرکران، آب شرب اهالی چهار شهرک 

الحاقی به شهر پاوه با جمعیتی بالغ بر ۴ هزار و ۵۰۰ نفر پایدار شد.
نادری ضمن تقدیــر از ادارات هلال احمر، راهداری و حمل و نقل جاده ای، 
شهرداری و ناحیه مقاومت بسیج پاوه بابت همکاری با امور آبفا شهرستان و 
آبرسانی سیار به شهرک های الحاقی بر اهمیت حفظ و نگهداری از آب شرب 
به عنوان مایه حیات تاکید کرد و افزود: با توجه به شرایط خشکسالی موجود 
ضروریســت مشترکین گرامی نسبت به صرفه جویی در مصرف آب اهتمام 

جدی داشته باشند.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای لرستان خبر داد:
قطع برق بیش از ۲۰۰ 

موتور تلمبه و ایستگاه پمپاژ
آب  شــرکت  مدیرعامل  پاپی،خبرنگاریادگارامروز:  آباد-اعظم  خرم 
منطقه ای لرستان گفت: جهت آبرسانی به باغات پایین دست رودخانه کشکان، 

برق بیش از ۲۰۰ موتور تلمبه و ایستگاه پمپاژ آبرسانی قطع شد.
داریوش حســن نژاد با اشاره به قطع برق بیش از ۲۰۰ موتور تلمبه و ایستگاه 
پمپاژ، اظهار کرد: جهت آبرسانی به باغات پایین دست رودخانه کشکان، برق 
۱۷۰ موتور تلمبه و  ایســتگاه پمپاژ آبرسانی در روستاهای بالا دست افرینه  
قطع شد. وی ادامه داد: براساس مصوبات هشتمین جلسه شورای حفاظت از 
منابع آب لرستان و با دستور استاندار و دادستان و همکاری اداره برق بخش 
ویســیان و پرسنل گشت و بازرسی شهرســتان چگنی جهت جلوگیری از 
خشک شدن درختان پایین دست رودخانه کشکان برق۳۲ موتور تلمبه بدلیل 
اضافه برداشت قطع شد. مدیرعامل شرکت آب منطقه ای لرستان عنوان کرد: 
همچنین به منظور رهاسازی آب به باغات پایین دست و رعایت حق آبه زیست 
محیطی، برق ۱۲۷ ایستگاه پمپاژ آبرسانی از روستای چم حیدر معمولان تا 
روستای افرینه به مدت ۴۸ ساعت توسط  گروه های گشت و بازرسی شهرستان 
پلدختر و با همکاری سازمان جهاد کشاورزی، اداره برق و نیروی انتظامی بطور 
کامل قطع شد. وی بیان کرد: با ادامه خاموشی موتور تلمبه های روستاهای 
گدار محمودوند، تایاب شــوراب طالقاتی زوراندول زهراکار، چم باغ وقالبی از 
توابع بخش ویسیان شهرستان چگنی و قطع برق و خاموش سازی ایستگاه های 
پمپاژ کشــاورزی چغاهروشی و مجتمع کشت و صنعت  و آمادگاه ارتش در 
باباعباس با میزان بالغ بر ۸۰۰ لیتر در ثانیه بنا بر مصوبه شورای حفاظت منابع 
استان در جهت تأمین آب باغات شهرستان های چگنی و پلدختر با همکاری 
اداره برق و گروه گشت و بازرسی منابع آب شهرستان های خرم آباد، چگنی و 
پلدختر قطع و  آب در آبشار افرینه جاری شد. حسن نژاد با اشاره به اهمیت 
رعایت الگوی کشت و مصرف بهینه آب، تأکید کرد: در شرایط کنونی  مدیریت 
برداشت منابع آب و رعایت حق آبه از مهم ترین موارد سازگاری با کم آبی و 
عبور از پیک تابستان بوده و امید است همه کشاورزان و بهره برداران برای نیل 

به این هدف یار و یاور شرکت آب منطقه ای باشند.

در نشست خبری با اصحاب رسانه اصفهان مطرح شد؛

اظهارات صریح استاندار اصفهان  درخصوص موضوع آب

ســاری-علی اصغر نوروزی ســروکلایی، خبرنگار 
یادگار امروز: مدیرعامل جمعیــت هلال احمرمازندران از 
فعالیت1200 نجاتگر و ناجی در طرح امدادونجات ســاحلی 

این استان خبرداد.
  دکتــر غلامعلی فخاری گفت: ایــن روزها تمرکز عملیاتی 
جمعیــت هلال احمر اســتان مازندران اجــرای طرح امداد 
تابســتانه ســاحلی اســت. وی افزود: البته امسال به خاطر 
آزادســازی گســترده ســواحل در مازندران شــرایط برای 
امدادگران کمی سخت و ماموریت ها قطعا بیشتر شده است. 
به گفته مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان مازندران طرح 
سالم ســازی دریا با حضور۴۷۰ نجات غریق از خردادماه در 
مازندران آغاز و مقرر شده بود با توجه به آزادسازی گسترده 

سواحل، این تعداد از اول تیرماه به هزار و ۲۰۰ نفر برسد.
دکتر فخاری تصریح کرد: البته استان مازندران برای افزایش 
خدمات امدادی خود در ســواحل گســترده استان در طرح 
تابستانه امســال نیاز به یاری گرفتن از استان های دیگر در 
تامین بخشــی از نیازهایش هم شــد. مدیرعامل جمعیت 
هلال احمر استان مازندران در این باره می گوید: پیرو رایزنی 
و مذاکرات اســتاندار با رئیس جمعیت هلال احمر مبنی بر 
تقویت ناوگان امدادی در اجرای طرح امدادونجات ساحلی، 
۱۰ دستگاه آمبولانس با تجهیزات کامل از سایر استان ها در 

این طرح مشارکت کرده اند.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان مازندران نیز می گوید 
برای ارائه بهتر خدمات امدادی در قالب طرح امداد ساحلی 

تابستانه نسبت به راه اندازی پست های امدادونجات ساحلی در 
شهرستان های  بهشهر، نکا، میاندرود ،ساری، جویبار، بهنمیر، 
بابلسر، فریدونکنار،ســرخرود، محمودآباد، ایزدشهر، رویان، 
نوشهر، چالوس، عباس آباد، تنکابن و رامسر اقدام شده است.

وی افزود: پوشــش نوار ساحلی اســتان توسط پایگاه های 
امدادونجات رضی محله رامسر، خشکه داران تنکابن ،آزادراه 
چالوس، سی سنگان نوشهر، شهید صالحی نور،  شهید بلباسی 
فریدونکنار، کوهیخیــل جویبار و فرح آباد ســاری از دیگر 

اقداماتی بوده که در قالب این طرح انجام شده است.
به گفته او در مجموع روزانه تعداد 30 دستگاه موتورسیکلت، 
15 دســتگاه آمبولانس و 60  نیروی عملیاتی در ســواحل 

استان مازندران مشغول خدمت رسانی هستند.

فعالیت هزار و 200  نجاتگر و ناجی در طرح امدادونجات ساحلی مازندران 

 به مناسبت هفته دولت؛
388پروژه عمرانی در استان کهگیلویه 
وبویراحمدافتتاح وکلنگ زنی می شود

یاسوج -آذرپندار،خبرنگاریادگارامروز-خریدار:  عیسی شهامت مدیر 
کل فنی استانداری کهگیلویه وبویراحمدبا اعلام این خبر که با حضور نماینده 
ولی فقیه در کهگیلویه و بویراحمد برگزار شداظهارداشــت: دستگاه  ها ۳۸۸ 
پروژه عمرانی در سامانه به ثبت رساندند که ۲۳۴ پروژه افتتاحی و ۱۵۴ مورد 
کلنگ زنی است. مدیرکل دفتر فنی استانداری کهگیلویه و بویراحمدتصریح 
نمــود: کل اعتبار اختصاص یافتــه برای پروژه هــای افتتاحی و کلنگ زنی 
هفتــه دولت یک هزار و ۸۴۰ میلیارد تومان اســت که ۸۵۰ میلیارد مربوط 
به پروژه های افتتاحی و ۹۸۰ میلیارد کلنگ زنی اســت. این مسئول در ادامه 
گفت: بویراحمد ۱۰۶پروژه، کهگیلویه ۶۶ پروژه، گچساران ۴۲ پروژه، باشت 
۴۳ پروژه، بهمئی ۱۹، دنا ۵۲، چرام ۲۲ پروژه، مارگون ۲۰، لنده ۱۴ پروژه، و 
۴ پروژه هم به صورت پراکنده است. عیسی شهامت در پایان افزود: بیشترین 
پروژه های عمرانی هفته دولت مربوط به اداره کل فناوری اطلاعات است،ضمن 

اینکه در این هفته چند پروژه بزرگ به بهره برداری می رسد.

پوشش امدادی 400نقطه 
حادثه خیز درساحل مازندران

ساری-علی اصغر نوروزی سروکلایی،خبرنگاریادگارامروز : مدیرعامل 
جمعیت هلال احمرمازندران با اشاره به مشارکت فعال این جمعیت در اجرای 
طرح امدادونجات ساحلی گفت: امسال با تدابیر اتخاذ شده از سوی استانداری 
مازندران بیش از 400 نقطه حادثه خیز که در سالهای گذشته بیشترین غریق 
در این مناطق به وقوع پیوسته شناسایی شده و امدادگران و نجاتگران جمعیت 
هلال احمر با مشارکت ناجیان غریق در این مناطق مستقر شدند تا مانع از 
تکرار هرگونه حادثه ناگوار شوند . به گزارش خبر نگار  روز نامه دکتر غلامعلی 
فخاری افزود: به منظور اجرای طرح کاهش غریق در ســاحل اســتان از اول 
تیرمــاه بیش از یکهزار نفر نجاتگر و امدادگر و ناجی غریق با بکارگیری انواع 
تجهیزات پیشرفته اعم از آمبولانس، موتورسیکلت، قایق نجات، جت اسکی، 
خودروهای نجات و خودروی پشتیبانی مشارکت فعال دارند. وی تصریح کرد؛ 
در همین راستا و پیرو رایزنی و مذاکرات استاندارمازندران با رئیس جمعیت 
هلال احمر مبنی بر تقویت ناوگان امدادی در اجرای طرح امدادونجات ساحلی 
، 10 دستگاه آمبولانس با تجهیزات کامل از سایراستانها در این طرح مشارکت 
کرده اند. مدیرعامل جمعیت هلال احمر مازندران با اشاره به اینکه عدم آگاهی 
افراد نســبت به وضعیت توپوگرافی و تغییرات بســتر دریا در نوار ساحلی و 
نیزعدم آشنایی به قواعد شنا و وجود جریان شکافنده از عمده ترین دلایل غرق 
شدن مردم قلمداد می شود گفت: متاسفانه افراد زیادی توصیه ها ی نجاتگران 
و امدادگران هلال احمر را در نظر نمی گیرند و با شنا در مناطق حادثه خیز 
جــان خود را به خطر می اندازنــد. وی با بیان اینکه فرصت دوباره زندگی به 
نجات یافتگان حوادث و سوانح مختلف به ویژه مغروقین در ساحل مازندران ، 
باعث شعف و خوشحالی همه اعضای جمعیت هلال احمر می شود افزود:در 
حال حاضر تمامی توان عملیاتی جمعیت هلال احمر استان مازندران بر محور 
کاهش غریق در ساحل متمرکز شده است. وی با اشاره به تعطیلات تابستان 
و ورود شمار کثیری از مسافرین به استان و نوار ساحلی مازندران تاکید کرد: 
هموطنان برای حفظ جان خود به توصیه های امدادی توجه جدی داشــته 

باشند و از حضور و شنا در مناطق پر خطر خودداری کنند.

رییس شورای شهر کرج :
رسانه ها عملکرد مدیریت شهری را 

منصفانه نقد کنند
کرج-یحیی اکبری،خبرنگاریادگارامروز : رییس شورای اسلامی کلانشهر 
کرج با بیان اینکه خبرنگاران سفیران راستی و درستی در جبهه های مختلف 
اطلاع رسانی هستند، گفت: انتظار می رود اصحاب رسانه عملکرد مدیریت 
شهری کرج را منصفانه نقد کنند.  علی قاسم پور  در آیین تجلیل از خبرنگاران 
حوزه مدیریت شــهری کرج با حضور اعضای شورای شهر، شهردار، مدیران 
شــهری و استانی برگزار شد، اظهارداشت:  آنچه خبرنگاران بر تارک رسانه و 
قلم دارند رسالت خطیر و بلند است. رییس شورای اسلامی شهر کرج افزود: با 
توجه به رسالت  شفاف سازی و بیان  عملکردهای درست مسئولان انتظار می 
رود خبرنگاران  ضمن نگاه نقادانه به انعکاس فعالیت های  مجموعه مدیریت 
شهری کرج اهتمام داشته باشند. قاسم پور تاکید کرد: مدیران شهرداری کرج 
در مقابل نقد رســانه ســعه صدر خود را بالا ببرند و با اهالی رسانه همکاری 
بیشتری کنند. وی از خبرنگاران و اهالی رسانه خواست در بحث نقد مدیریت 
شــهری از دایره انصاف خارج نشوند و با ارائه راهکارهای عملی و درست در 
جهت حرکت به سمت جلو همکاری بیشتری داشته باشند.  وی خاطرنشان 
کرد : مرکز پژوهش های شــورای اسلامی  شهر کرج نظام نامه ای در دست 
تدوین دارد تا خبرنگاران به عنوان بازوان  فنی به شهر کمک کنند و توسعه 
همه جانبه در همه ابعاد رقم بخورد. رییس شورای اسلامی شهر کرج افزود: 
شهروندان باید نسبت به امور مدیریت شهری تعلق خاطر داشته باشند ضمن 
آنکه  در سال دوم شورای ششم، برنامه های متنوعی توسط مدیریت شهری 

کرج  در تمام زمینه ها پیش بینی شده است.

دیدار صمیمی  مسئول سازمان بسیج رسانه 
استان فارس و نماینده ولی فقیه با اهالی رسانه

شیراز –قاســم توانایی،خبرنگاریادگارامروز : هادی رضایی مسئول 
سازمان بسیج رسانه اســتان فارس در دیدار صمیمی نماینده ولی فقیه در 
استان با اهالی رسانه اظهار کرد: اکنون با همراهی تمامی اصحاب رسانه، جبهه 
رســانه ای در استان فارس به معنی واقعی کلمه شکل گرفته است. مسئول 
سازمان بسیج رسانه فارس عدم پوشــش مناسب رسانه ای و اطلاع رسانی 
صحیح فعالیت ها در اســتان را مورد توجه قرار داد و افزود: جلســه آسیب 
شناسی ریشــه ای با محوریت آیت الله دژکام نماینده ولی فقیه در استان و 
با حضور نمایندگان و نخبگان رسانه ای شکل بگیرد تا بتوان با احصا و رفع 

مشکلات، فعالیت های موثر و عظیم استان هرچه بهتر به دنیا منعکس شود.
رضایی تاکید کرد: انتظاری است اصحاب رسانه در معادلات و تعاملات رسانه 
ای استان تصمیم گیر باشند. مسئول سازمان بسیج رسانه فارس هدف جبهه 
رســانه ای دشمن را غنا و فرهنگ اســتان فارس دانست و خاطرنشان کرد: 
موضوع حجاب و عفاف باید در هیات های اندیشه ورز بررسی شود تا راهکار 
های مناسب ایجاد گردد. رضایی با اشاره به توجه ویژه دشمن انقلاب و رسانه 
های غربی به رخداد های اســتان فارس، گفت: موضوع عملیات ویژه دشمن 
علیه مردم و یا مسئولین استان، نقطه قوت ما است که ما نباید مغلوب عملیات 
های رسانه شد. وی ادامه داد: سعی شد تا برای بررسی مقوله حجاب در بلوار 
شهید چمران شیراز شورای فرهنگ عمومی تشکیل جلسه دهد اما با انجام کار 

های سلیقه ای، تبعات بیشتری به دنبال داشت.

سمنان-تبیانیان،خبرنگاریادگارامروز: نشست 
هم اندیشی رفع موانع تسهیلات شرکت های فاوا

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان سمنان 
از برگزاری نشست هم اندیشی با حضور شرکت های 
دانــش بنیان و بانک ملی اســتان جهت رفع موانع 

پرداخت تسهیلات حمایتی خبر داد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل ارتباطات و فناوری 
اطلاعات استان سمنان، سید یاسر حسن پور مدیرکل 
ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: جهت رفع موانع پرداخت تسهیلات حمایتی وزارت، نشست هم 
اندیشی با حضور شرکت های دانش بنیان و مسئولین مدیریت شعب بانک ملی استان در محل سالن 
جلسات این اداره کل برگزار شد که ضمن آشنایی و گزارشی از فعالیت ها و خدمات مهم شرکت های 

فاوای استان، اهم مسائل و مشکلات این حوزه مطرح گردید.
وی افزود: بالا بودن دستمزد و مشکل تأمین هزینه های نیروی متخصص؛ ریسک زیاد برنامه های 
نوآورانه و کمبود سازوکارهای حمایت جسورانه؛ مشکل نقدینگی جهت پیاده سازی ایده ها و اجرای 
پروژه ها و همچنیــن عدم ارزش گذاری دانش فنی، محصولات و دارائی های نامشــهود از جمله 

چالشهای شرکت های دانش بنیان است.
همچنین در این نشست شرکت های متقاضی دریافت تسهیلات حمایتی، از سختگیری بانک ها در 
تکمیل پرونده، تأمین وثایق و آورده نقدی از عمده مســائل و مشکلات خود در مراجعه به بانک ها 

اعلام کردند.
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات اســتان با اشــاره به توضیحات نمایندگان بانک ملی استان 
درخصوص عدم وجود قوانین بانکی جهت پذیرفتن دارائی های نامشهود به عنوان وثیقه خاطرنشان 
کرد: با مساعدت و رایزنی های صورت گرفته در جلسه، مشکل آورده نقدی متقاضیان مرتفع گردیده 

و در زمینه وثایق، بانک قول تسهیل و همکاری بیشتر را داد.
در پایان حسن پور یکی از دغدغه اصلی اداره کل را حمایت از کسب و کارهای شرکت های فاوای 

استان دانسته و ابراز امیدواری کرد: از هیچ کمکی در این زمینه فروگذار نمی شود.

دکتر   : فر،خبرنگاریادگارامروز  ساری-امیری 
فریبا بریمانی مدیرکل بهزیستی مازندران از افتتاح 

۸۳ طرح و پروژه در هفته دولت خبر داد.
دکتر فریبا بریمانی، مدیرکل بهزیســتی مازندران 
ضمن گرامیداشــت هفتــه دولت ، بــا بیان اینکه 
ایام شهادت شــهیدان رجایی و باهنر دو اسوه علم 
و تقوا به عنوان هفته دولت نامگذاری شــده است، 
گفت: هدف از نامگذاری هفته دولت این اســت که 

دولتمردان ما باید خصوصیات اخلاقی و رفتاری این دو شــهید والامقام از جمله اخلاص، ســاده 
زیســتی، پرهیز از تجمل گرایی، تقوا و خدمت بی منت را الگوی کار خود قرار دهند. وی با بیان 
اینکه شهیدان رجایی و باهنر عشق و ایمان را به مردم ارزانی کردند، افزود: شهیدان رجایی و باهنر 
در دوره بحرانی برای خدمت به مردم و اهداف مقدس انقلاب تلاش کردند و در این راه به شهادت 
رسیدند.  مدیرکل بهزیستی مازندران با بیان اینکه طی یک سال دولت مردمی سیزدهم چهار هزار 
و دویست )۴۲۰۰( طرح اشتغالزایی برای جامعه هدف بهزیستی مازندران راه اندازی شده است ، 
ادامه داد: در هفته دولت ۵۰ طرح اشتغالزایی به صورت نمادین در استان مازندران به بهره برداری 
می رســد. دکتر بریمانی از احداث یک هزار و دویســت و چهل و هشت )۱۲۴۸( واحد مسکونی 
برای مددجویان و افراد دارای معلولیت تحت پوشش بهزیستی مازندران در دولت مردمی سیزدهم 
خبرداد و گفت: ۲۰ واحد مسکونی در هفته دولت در استان مازندران واگذار می گردد. وی رونمایی 
از تمبر اورژانس اجتماعی، افتتاحیه مرکز نگهداری شبه خانواده شهرستان آمل، افتتاحیه سه مرکز 
مثبت زندگی در ســطح شهرستان های ســاری، میاندرود و تنکابن، کلنگ زنی پروژه ۶ واحدی 
مسکن خانواده های دو عضو دارای معلولیت شهرستان پل سفید، افتتاح دو مرکز مشاوره ، افتتاح 
کمپ )مرکزبهبودی معتادان( در شهرستان گلوگاه ، برپایی نمایشگاه دستاوردهای جامعه هدف در 
شهرستان ها ، تهیه و پخش سه قسمت مستند به زیستن با موضوعات مختلف در راستای آگاهی 
بخشی و ارائه عملکرد بهزیستی مازندران در شبکه طبرستان را از جمله اهم برنامه های هفته دولت 

در بهزیستی مازندران برشمرد.

83 طرح و پروژه در مازندران 
طی  هفته دولت افتتاح می شود 

نشست هم اندیشی رفع 
موانع تسهیلات شرکت های فاوا

-آذرپندار،خبرنگاریادگارامروز  یاسوج 
: نســتهن مقدم باتوجه به اجرایی شدن طرح 
ممیزی اظهارکرد: متاســفانه ممیزی دقیق و 
علمی را در طول ۱۵ سال گذشته نداشتیم، در 
حالیکه ممیزی طبق آمار است و هرچه آمار و 
ارقام دقیق تر باشد برنامه ریزی های شهری نیز 

می تواند دقیق تر باشد.
شهرداریاسوج گفت: با یک آمار و ارقام دقیق می 
توانیم توزیع عادلانه خدمات و امکانات شهری را 
در مناطق و محلات مختلف نیز داشته باشیم، 
لذا اصرار بر این موضوع کردیم که یک شرکت 

ذیصلاح را برای این امر انتخاب کنیم .
این مســئول ضمن درخواست از مردم عنوان 
کــرد: از مــردم عزیز انتظــار داریم که حتما 
مشفقانه و دلســوزانه برای ارایه بهتر خدمات 
و ماندگار توسط شــهرداری، همکاری لازم را 
با ماموران سرشــماری که با کارت شناسایی 
مراجعــه می کنند، داشــته باشــند چرا که 
در صــورت عدم همکاری ممکن اســت حق 

خودشان تضییع شود.
شهردار یاســوج تصریح نمود: امیدواریم این 
آمــار و اطلاعات مبنای برنامه ریزی شــهری 
قرار بگیرد، ضمن اینکه این طرح از ۱۵ تیرماه 
۱۴۰۱ استارت زده شد و حداقل 8 ماه و حداکثر 
یکسال با این امکان که یک تعامل شهروندی 
وجود داشته باشد به سرانجام برسانیم. نستهن 

مقدم ابراز داشــت: به عنوان شهردار اطمینان 
دارم که چنانچه همکاری لازم وجود داشــته 
باشد شــاهد عمران و آبادی خوب شهری در 
تک تک نقاط شهر خواهیم بود زیرا این طرح 
طبق آمار دقیقی است که می توانیم سایر برنامه 
ریزی های شهری را نیز بر مبنای این اطلاعات 
پیش ببریم. شــهردار مرکز استان اضافه کرد: 
آماری از جمله مشخصات ساختمان، عرصه و 
اعیانی که وجود دارد، کاربری هایی که در پروانه 
ها بوده و احیانا مغایرت هایی موجود باشد، همه 

رصد و اصلاح می شوند.

شهردار عنوان کرد: شاید جاهایی وجود دارد که 
فاقد پروانه است، یا پروانه داریم ولی مشکلاتی 
در بعد از پایان کار وجود آمده و مواردی وجود 
داشته که لازم بوده به ماموران ممیزی ما انتقال 
داده شود، این ها از جمله مواردی هستند که 
طی این طرح رصد می شود و انتظار همکاری 

لازم را از مردم شریف شهر یاسوج داریم.
وی همچنین گفت: عملا با این آمار شهرسازی 
برای توسعه خدمات شهری استفاده می شود، 
خدمات عمرانی ما بر مبنای یک اطلاعات دقیق 
شهرسازی است که از ساخت و سازهای شهری 

و حتی زمین های خالی شامل می شود، اعیانی 
های تنها نمی شود بلکه عرصه ها، زمین های 
خالی که رها شده است نیز می توانند مزاحمت 
ها و مشکلاتی را برای افرادی که در جوار این 

زمین ها قرار دارند، داشته باشد.
مقدم در ادامه خاطر نشــان کرد: برای توزیع 
دقیق خدمات و عمران شهری که بر پایه چنین 
آماری واقع می شــود، نیاز داریم تا واحدهای 

مختلف از این آمار استفاده کنند.
وی با اشاره به روند اجرای این کار ادامه داد: کار 
در حال پیشرفت است اگرچه در برخی نقاط 
گزارش عدم همکاری داشتیم اما خداراشکر با 
توضیحات کارشناسان رفته رفته روند همکاری 
بیشتر و بهتر می شود، نیاز است از طریق رسانه 
ها فرهنگ سازی شود و به شکل گسترده در 
دستور کار قرار گیرد زیرا منافع آن نصیب همه 

خواهد شد.
وی درپایــان افزود: باتوجه به اینکه نزدیک به 
۷۵ تا ۹۰ هزار واحد صنفی و مسکونی، تجاری 
و صنعتی را تخمین زدیم که باید در این مدت 
یکسال انجام شود و مشخص است میانگینی 
باید روزانه و ماهیانه کار شــده و گزارش شود، 
قطعا هرچه اطلاع رسانی بهتری داشته باشیم 
ســرعت کار ما نیز بالاتر می رود و مشارکت 
شــهروندان ما نیز بالاتر می رود تا طرح زودتر 

به پایان برسد.

شهردار یاسوج خبرداد؛

 اجرایی شدن طرح ممیزی پس از ۱5 سال در شهر یاسوج 
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پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس درباره عملکرد این تیم 
در هفتــه دوم لیگ برتر گفت :یحیی  گل محمدی به طور 
قطــع تیم را با برنامه به زمین می فرســتد اما فولادِ جواد 

نکونام با برنامه تر بود  . 
رضا جباری روز سه شــنبه  در مــورد هجمه ها علیه تیم 
فوتبال پرســپولیس و نتایج این تیــم در ۲  هفته ابتدایی 
لیگی برتر اظهار داشــت  : اول باید گریزی به پیش فصل و 
اولین مرحله آماده ســازی  تیم بزنیم که وقتی در رسانه ها 
صحبت  از تیم کهکشانی و خریدهای فصل را بزرگ نمایی 
 می کننــد، باید به فکر ایــن هم می افتادنــد که توقع ها 
بســیار بالا می رود و دیگر نمی توان به ســادگی  هواداران 
و مخاطبان را راضی نگه داشت. حس می کنم عده ای که 
تمایل به حضور کادر فنی  بعــدی در تیم دارند، عامدانه 
این کارها را انجــام دادند تا با ایجاد موج نارضایتی باعث 
تغییر کادر  فنی شوند. در این فضا احساسات هواداران به 

بازی گرفته شده که اکثرا خواهان تغییر یحیی  شدند . 
پیشکسوت پرسپولیس در خصوص عملکرد گل محمدی 
در این تیم عنوان کرد  : هجمه های وارد  شده دلیلی برای 
توجیه نتایج پرســپولیس نیســت. به نظــرم در ۲ بازی 
گذشته می توانســتیم خیلی  بهتر باشیم و به گل برسیم. 
زمان کمی از فصل گذشته و هنوز تیم ها خودشان را پیدا 
نکردند و  درخواست تغییر در کادر فنی خیلی کار درستی 
نیســت. با شــناختی که از یحیی دارم قطعا تیمش  را با 

برنامه به زمین می فرستد اما اینکه برنامه های تیم حریف 
قوی تر باشــد و دســت و پای تیم را  ببندد، با بی برنامگی 
تفاوت دارد. مشــکل این اســت که زور برنامه های یحیی 
به برنامه مربیان حریف  نرسید و نتوانست موفق باشد که 

البته عدم حضور او روی نیمکت هم بی تاثیر نبود . 
وی افزود: کار در این فصل خیلی ســخت تر از فصل های 

گذشته است زیرا اصولا در ایران پس از   ۳ فصل حضور در 
نیمکت یک تیم، فضای جدیدی برای تغییر ایجاد می شود 
که این مســئله خیلی  وقت ها بــه دلالان بر می گردد که 
سودشــان در انتخــاب کادر فنی بعدی اســت، اما باید 
مدیــران و  هواداران، مربی دلســوز را برای تیم  انتخاب و 
حفظ کنند. مربــی جدید که بیاید زمان زیادی نیاز  دارد 

که تیم را بشناسد و اینکه بعد از ۲ هفته سرمربی را تغییر 
دهیم کاری غیرمنطقی و اشــتباه  است. باید مدیران کار 
درســت و منطقی را پیش بگیرنــد و در مرحله اول تیم 
رسانه ای باشــگاه باید  خوب عمل کند و هواداران را آرام 
کنند و پس از آن به فکر تقویت همکاری و همبســتگی 

تیم  باشند تا بهترین عملکرد را در زمین شاهد باشیم . 
جبــاری در تحلیــل و ارزیابــی تاکتیــک تیــم فوتبال 
پرســپولیس، توضیح داد: ما در بازی آخر نیازی به  سعید 
صادقی نداشــتیم با اینکه او بازیکن بسیار خوبی است اما 
در ایــن بازی به کار نمی آمد زیــرا  تخصص او توپ گیری 
در فضای پشــت مدافعان اســت و اصلا فولاد فضایی را 
برای این تاکتیک باز  نگذاشــته بــود. ما باید از بازیکنانی 
مثل امید عالیشاه که با یک و دو، موقعیت سازی کردند، 

 استفاده می کردیم . 
هافبک سابق پرسپولیس درباره شیرزود تمیروف، مهاجم 
پرحاشیه این تیم گفت  : در یک مقطع  زمانی او مورد توجه 
کادر فنی آن هم بــرای مواقع و موقعیت های خاص قرار 
گرفت. تمیروف  بازیکنی اســت که زمانی که تیم نتیجه 
گرفتــه و یا وقتی که مهاجــم گل زن و تکنیکی کنارش 
باشــد  و او این توانایی را دارد که مدافعان را درگیر کند؛ 
اما دیدیم که او با فلســفه پرسپولیس کنار نیامد  و به درد 

فوتبال هجومی تیم نمی خورد و باید می رفت . 

چراغ سبز فیفا
 برای پرداخت مطالبات ایران

دبیرکل فدراســیون فوتبال موفق به دریافــت مجوزهای اولیه از فیفا 
برای انتقال پول بلوکه شده  قبل از شروع جام جهانی ۲۰۲۲ شد . 

حسن کامرانی فر دبیرکل فدراسیون فوتبال به عنوان نماینده تیم ملی 
ایران در نشســت اخیر فیفا  در زوریخ سوئیس که نمایندگان تیم های 
حاضر در جام جهانی ۲۰۲۲    در آن شرکت داشتند  حضور پیدا کرد تا 
ضمن دریافت اطلاعات مربوط به حضور در مهم ترین تورنمنت فوتبال 
در ســال  جاری در خصوص آخرین وضعیت فدراسیون فوتبال نیز با 

مسئولان فیفا گفتگو کند . 
کامرانی فــر در این دیدار بــرای دریافت بخشــی از مطالبات بلوکه 
شده فدراســیون فوتبال ایران بابت  صعود به جام جهانی ۲۰۲۲ قطر 

نشست هایی را با مسئولان بخش حقوقی و مالی فیفا برگزار کرد . 
دبیرکل فدراســیون فوتبال ایران پس از بازگشت از سفر به سوئیس 
نتایج گفتگو با ســران فیفا را در  اختیار میرشــاد ماجدی سرپرست و 
اعضای هیأت رئیســه در نشست های غیر رسمی قرار داد که  طی آن 
از چراغ ســبز فیفا برای پرداخت بخشی از مطالبات فدراسیون فوتبال 
ایران از راه های  مختلف بانکی قبل از شــروع جام جهانی ۲۰۲۲ قطر 

خبر داد . 
از این رو مکاتبات فشرده فدراسیون فوتبال ایران با فدراسیون جهانی 
آغاز شده است تا بتوانند از  طریق بانک های حاشیه حوزه خلیج فارس 
این پول را دریافت کرده و به مشــکلات مالی جاری  ســر و ســامان 

ببخشند . 
حال باید دید خبر خوش کامرانی فر به مسئولان فدراسیون فوتبال به 
زودی تحقــق پیدا می کند یا  همچنان تحریم های مالی مانع از انتقال 

این پول به داخل کشور می شود . 

مهدی تاج از سوی نهادهای قضایی تایید 
صلاحیت نشد

نهادهــای قضایــی و امنیتی صلاحیت میرشــاد ماجــدی و عزیزالله 
محمــدی را برای حضور در  انتخابات تاییــد کرده اند و فعلا خبری از 
نام مهدی تاج نیســت و او نمی تواند روز هشــتم شــهریور در  مجمع 

حاضر شود . 
حسن کامرانی فر، دبیرکل فدراسیون فوتبال در یک برنامه تلویزیونی 
اعلام کرد که نهادهای  قضایی فقط دو تن از ســه نامزد تایید شده از 
ســوی کمیته بدوی انتخابات فدراسیون فوتبال را  تایید کرده اند و در 

انتظار روشن شدن وضعیت نفر سوم هستیم . 
بررســی ها نشــان می دهد نهادهای قضایی و امنیتــی که صلاحیت 
نامزدها را بررسی می کنند، تاکنون  میرشاد ماجدی و عزیزالله محمدی 
را برای حضور در انتخابات این فدراســیون که هشتم شهریور  برگزار 

می شود تایید کرده اند و فعلا وضعیت مهدی تاج روشن نیست . 
فدراســیون فوتبال طبق اساســنامه، دو هفته قبل یعنی ۲۱ روز قبل 
از انتخابات فدراســیون فوتبال  اســامی نامزدهای تایید شده از سوی 
کمیته بدوی را در شــرایطی اعلام کرد که هنوز استعلام های  قانونی 
برای تایید صلاحیت از ســوی نهادهای قضایی و امنیتی اعلام نشده 

بود . 
طبق اساسنامه فیفا و فدراسیون فوتبال ایران، هیچ کدام از نامزدهای 
فدراســیون فوتبال نباید  پرونده قضایی مفتوح و منجر به حکم داشته 

باشند. این قانون در راستای صیانت از فوتبال تایید  شده است . 
در فاصله یک هفته تا انتخابات فدراسیون فوتبال باید دید تغییری در 
وضعیت کنونی رخ خواهد  داد و مهدی تاج به انتخابات می رسد یا نه؟

پیــش از این علی فلاحتی، رییس کمیته بدوی انتخابات فدراســیون 
فوتبال اعلام کرده بود که  صلاحیت نامزدها یک مســاله همیشــگی 

نیست و این موضوع به صورت شناور و روزانه انجام  می شود . 
هم چنین کمیته بدوی در هنگام اعلام نامزدهای تایید صلاحیت شده 
که شامل مدارک و  امضاهای اخذ شده برای معرفی به نهادهای قضایی 
بــود، اعلام کرده بود که هر گونه عملی تا روز  انتخابات می تواند منجر 

به رد صلاحیت  نامزدها شود . 

ورزش - سلامت

لوکادیا به ترکیب نزدیک شد؛

طلسم گل نزدن پرسپولیس و تردید گل محمدی
کادرفنی تیم فوتبال پرســپولیس تصمیم به نیمکت نشــینی مهاجم جدید در سومین 

دیدار فصل  جاری لیگ برتر دارد . 
یورگن لوکادیا در آخرین روزهای نقل و انتقالات تابســتانی لیگ برتر از بوخوم آلمان به 

پرسپولیس  پیوست تا در جمع شاگردان یحیی گل محمدی حاضر شود . 
مهاجم هلندی پرسپولیس به دلیل دوری از مسابقات تمرینات انفرادی و اختصاصی خود 
را زیر  نظر پپه لوسادا مربی بدنساز پرسپولیس آغاز کرده است اما همچنان از شرایط ایده 
آل فاصله دارد  تا ســرمربی پرسپولیس با وجود انتقادات از عملکرد تیمش در امر گلزنی 

نسبت به استفاده از او  تردید داشته باشد . 
سرخپوشان پایتخت در دو دیدار نخست مقابل ذوب آهن و فولاد نتوانست به گل برسد 
تا عملکرد  مهدی عبدی در خط حمله با انتقادات تندی همراه شــود و شیرزود تمیروف 

نیز از جمع بازیکنان  فصل جاری این تیم کنار گذاشته شود . 
با این حال یحیی گل محمدی همچنان تصمیمی برای استفاده از لوکادیا در هفته سوم 
ندارد تا او  شرایط بازی کردن را بهتر از گذشته پیدا کند و گل محمدی قصد دارد مهاجم 
تازه وارد تیمش  را در جریان بازی با آلومینیوم روی نیمکت تیم قرار دهد تا دقایقی در 

نیمه دوم به میدان برود . 
تیم فوتبال پرسپولیس ساعت ۱۹:۳۰ جمعه هفته جاری میهمان آلومینیوم اراک است . 

توضیح استقلال
 درباره وضعیت سیاوش یزدانی

باشــگاه استقلال اعلام کرد که مشــکلی بابت ثبت قرارداد سیاوش یزدانی وجود نداشته 
است . 

برخلاف برخی اخبار منتشــر شده، نام ســیاوش یزدانی در لیست بازیکنان استقلال ثبت 
شــده و  مشــکلی از این بابت وجود ندارد که این موضوع به تایید مسئولان سازمان لیگ 

هم رسیده است . 
یزدانی چندی پیش توانســت از خدمت معاف شــود و پس از جدایی از ملوان با امضای 

قراردادی به  استقلال بازگردد . 
کســرایی، مسئول کمیته نقل و انتقالات ســازمان لیگ فوتبال پیش تر گفته بود که نامه 
معافیت  ســیاوش یزدانی به ســازمان لیگ فوتبال ارسال شده اما هنوز نام این بازیکن در 

لیست استقلال  برای حضور در لیگ بیست و دوم وارد نشده است. 

سلامت

اخبار

جباری: یحیی حریف برنامه های نکونام نشد

آنتی بیوتیک 
خانگی قوی را بشناسید

آنتی بیوتیگ خانگی شــاید به اندازه  ســرعت یــک آنتی بیوتیک صنعتــی نتواند عفونت 
باکتریایی یا  ویروســی را درمان کند اما خطــرات کمتری برای بدن دارد. در این مطلب به 

معرفی ۶ نوع از این  داروهای طبیعی می پردازیم . 
وقتی برای درمان یک بیماری مثل سرماخوردگی انواع دارو و قرص آنتی بیوتیک را مصرف 
 می کنید، سیستم ایمنی بدن   به مرور زمان در برابر این داروها مقاوم می شود. به طوری که 
بعدها  ممکن اســت در برابر بیماری های کشنده ای مثل کرونا نتواند مقاومت کند. بنابراین 
برای درمان  برخی از بیماری های عفونی مثل آنفلوآنزا و ســرماخوردگی بهتر است مسکن 
گیاهی برای بدن درد  مصرف کنید. در ادامه به چند نوع از این داروهای طبیعی می پردازیم . 

عسل
عســل طبیعی یکی از قدیمی ترین آنتی بیوتیک ها شناخته شده است. به طوری که اگر به 
دوران  باســتان برویم، طبیبان آن زمان برای درمان زخم ها و بیماری های عفونی از عســل 
اســتفاده  می کردند. مصریان باستان این ماده خوراکی را به عنوان یک آنتی بیوتیک طبیعی 

و محافظ پوست  می دانستند . 
عســل با داشتن پراکســید هیدروژن، دارای خواص ضد باکتریایی است. همچنین به دلیل 

داشتن  قند بالا از رشد برخی از باکتری های مضر در بدن پیشگیری می کند . 
علاوه بر این، عسل سطح  pH  پایینی دارد. این ویژگی باعث می شود تا رطوبت از باکتری ها 
دور  شــود. در حالی که باکتری ها در محیط مرطوب ســریع تر رشــد می کند. برای درمان 
زخم ها بهتر  اســت عسل طبیعی را روی ناحیه مورد نظر بمانید. برای درمان سرماخوردگی 
و یا آنفلوآنزا هم  می توانید یک قاشــق غذاخوری عســل را درون یک فنجان آب گرم و یا 

دمنوش آویشن ترکیب  کنید . 

عصارهسیر

یکی دیگر از آنتی بیوتیک های خانگی سیر   است که قطعاً با خاصیت ضدمیکروبی 
آن آشــنایی  دارید. یک مطالعه در سال ۲۰۱۱ بر روی سیر انجام شد که نشان داد مصرف 

عصاره ســیر بدن را  در برابر عفونت مقاوم می کند. طــرز تهیه آنتی بیوتیک خانگی به این 
صورت اســت که باید عصاره  این ماده خوراکی را بکوبید و ســپس شیره آن را بگیرید. این 

عصاره را با همان مقدار روغن زیتون  ترکیب کنید . 
البتــه در مصرف ســیر نباید زیاده روی کنیــد. زیرا باعث خونریزی داخلی می شــود. اگر 
داروهای  رقیق کننده خون می کنید، قبل از اســتفاده از ســیر به عنــوان آنتی بیوتیک، با 

پزشک معالج خود  مشورت کنید. مصرف زیاد سیر می تواند اثرات این دارو را از بین ببرد . 
روغن آویشن

یک آنتی بیوتیک خانگی که می تواند برای درمان بیماری های عفونی ســاده استفاده شود،  
 آویشــن   اســت. این گیاه قدرت فوق العاده ای در مقابله با عفونت های باکتریایی و ویروسی 
دارد. جالب اســت  بدانید در صنعت تولید شــوینده های خانگی از اسانس آویشن استفاده 

می شود. حتی روغن این  گیاه هم در برابر عوامل باکتریایی مقاوم است . 
در مطالعاتی که بر روی اســانس آویشن صورت گرفت، مشخص شد که برای از بین بردن 
بیش از   ۱۲۰ نوع باکتری مضر قابل اســتفاده اســت. حتی گفته می شود روغن این گیاه در 

کشتن باکتری ها  نسبت به اسانس اسطوخودوس قوی تر عمل می کند . 
البته نباید روغن اسانس این گیاه را به صورت خوراکی مصرف کنید. اسانس و روغن آویشن 
فقط  برای استفاده خارجی است. شــما نباید روغن آویشن را از طریق دهان مصرف کنید. 
برای تهیه  آنتی بیوتیک خانگی باید روغن آویشــن را با یک روغن دیگر )زیتون و نارگیل( 

به مقدار مساوی  ترکیب کنید . 
این کار در ابتدا باعث ســوزش محل زخم می شــود. ســپس آن را بهبود می دهد و از بروز 
عفونت  پیشــگیری می کند. افرادی که فشارخون بالایی دارند و یا به پرکاری تیروئید مبتلا 

هستند، نباید از  اسانس آویشن استفاده کنند . 

زنجبیل

جامعه  علمی زنجبیل را به عنوان یک آنتی بیوتیک خانگی می شناســد. یک مطالعه در سال 
۲۰۱۷  بر روی این گیاه صورت گرفت که نشان داد زنجبیل قدرت فوق العاده ای در مقابله با 
انــواع  باکتری ها دارد. البته در کنار درمان عفونت، به کاهش قندخون، درمان تهوع و صرع 

هم کمک  می کند . 

گلمیخک عصاره

یکی دیگر از انواع آنتی بیوتیک های خانگی عصاره گل میخک است. این گیاه در زمان های 
 گذشــته نیز برای درمان عفونت و درمان درد دندان نیز اســتفاده می شده است. اکنون در 
 دندانپزشــکی از داروهایی استفاده می شود که حاوی عصاره گل میخک هستند. عصاره این 

گیاه  در برابر انواع عفونت های باکتری هایی از جمله  E. coli  مؤثر است . 
بــرای تهیه آنتی بیوتیک مورد نظر باید عصاره آن را روی زخم قرار دهید. با تکرار این کار، 

از  عفونت زخم و التهاب روی پوست جلوگیری می شود . 

پرتقال

بسیاری پرتقال را به عنوان یک آنتی بیوتیک خانگی به حساب می آورند. این میوه می تواند 
 سیستم ایمنی بدن را تقویت کند. همچنین پرتقال خاصیت ضدالتهابی دارد. به دلیل وجود 

 ویتامین  C  در این میوه، سیستم ایمنی بدن تقویت می شود . 
نکته مهمی که باید به آن توجه کنید

آنچه به عنوان آنتی بیوتیک خانگی به شــما معرفی کردیم، باید به اندازه و درســت مصرف 
شــوند تا  از عفونت های باکتریایی و ویروسی پیشــگیری کنند  . زیاده روی در مصرف آن ها 

خطرات دیگری را  به دنبال دارد. پس به صرف طبیعی بودن زیاده روی نکنید . 

ماجرای اســتقلال و ارسلان مطهری و خروج 
نامش از فهرســت این باشــگاه همچنان حل 

نشده  است  . 
باشگاه اســتقلال با وجود بسته شدن پنجره 
نقل و انتقالات فوتبــال ایران همچنان درگیر 
جابجایی  بازیکن در فهرســت خودش است و 
در دو روز اخیر ماجرای خروج ارسلان مطهری 
از فهرســت تیم  و اخبار و صحبت های ضد و 
نقیضی که در این خصوص منتشــر می شــود 
سوژه اصلی رســانه های  ورزشی بوده است و 
هنوز هم پاسخ روشن و واضحی به این موضوع 

داده نشده است . 
این ماجــرا پایش به برنامه دوشــنبه شــب 
فوتبال برتر هم باز شد و توضیحات محمدرضا 
کســرایی،  مســئول کمیته نقــل و انتقالات 
توضیحاتــی در این خصــوص ارائه داد و خبر 

از نامه باشــگاه استقلال  به سازمان لیگ برای 
خارج کردن نام مطهری از فهرســت بازیکنان 

داد . 
در آخرین ســاعات نقل و انتقالات، باشــگاه 
اســتقلال بعد از اینکه ارسلان مطهری حاضر 
نشــد با آنها  برای فسخ قرارداد به توافق برسد 
از سازمان لیگ خواست تا قرارداد این بازیکن 
را یــک طرفه فســخ  کند امــا در قانون آمده 
اســت باشگاه ها تا 20 روز قبل از اتمام نقل و 
انتقالات می توانند اقدام به  فسخ قرارداد کنند 
و بعــد از آن چنین اجازه ای به آنها داده نمی 

شود مگر با توافق طرفین . 
مســئول کمیته نقل و انتقالات سازمان لیگ 
اضافه کرد: با توجه به اینکه طبق درخواســت 
باشــگاه،  اســتنباط ما این بود کــه در قانون 
ســکوت وجــود دارد و زمانی کــه در قانون 

این مســئله باشــد، کمیته  نقل و انتقالات ما، 
تعیین وضعیت بازیکنان فدراســیون و تدوین 
مقررات ایــن حق را دارند تــا در این  پرونده 
اظهار نظر کنند؛ ســازمان لیگ تصمیم گرفت 
تا درخواست باشگاه را رسیدگی کنند چون  ما 

مجری تصمیمات این عزیزان هستیم . 
کســرایی یادآور شــد: به دلیل اینکه مطالبی 
که باشگاه اســتقلال در نامه خود عنوان کرد، 
به شــکلی  بود که ما نمی توانستیم اعلام نظر 
۱۰۰ درصدی در این باره داشته باشیم و قطعا 
نیازمند اعلام نظر  از سوی کمیته های مربوطه 

بودیم . 
او در خصــوص دلیل اســتقلال برای فســخ 
قــرارداد با مطهری که در نامه عنوان شــده، 
گفت: اجازه  بدهید خود باشگاه این موضوع را 
بگوید؛ ما امانت دار باشــگاه هستیم ولی نکاتی 
که عنوان کردند،  برای ما روشــن نبود و نیاز 
به اظهار نظر در کمیته های تعیین وضعیت و 

تدوین مقررات سازمان  لیگ هستیم . 
مسئول کمیته نقل و انتقالات سازمان لیگ در 
واکنش به اظهار نظــر میثاقی مبنی بر اینکه 
باشگاه  اســتقلال توافق دو طرفه ای با ارسلان 
مطهری نداشــته و پس از اینکه نامه فســخ 
یک طرفه را برای  ســازمان لیگ ارسال نموده، 
کمیته تعیین وضعیت بایــد در این خصوص 

اظهار نظر کند، گفت  : قطعا  همین طور است . 

ماجرای استقلال و ارسلان پیچیده شد
قانون چه می گوید؟  

عاطفه امیدی راد/گروه سلامت
نوشیدن چای همراه با میوه تولید سم کرده و بلافاصله بعد از غذا 
شــما را دچار کم خونی می کند  . مقدار مشخص و مفید مصرف 
چای سیاه در طول روز حدود ۳ فنجان می باشد بیشتر از آن می 
 تواند شما را از خوردن مایعات دیگر از قبیل آب باز می دارد و این 

باعث می شود که عوارضی در  بدنتان بوجود بیاید . 
بخاطر وجود کافئین از نوشــیدن چای بعد از شام نیز خودداری 
کنید زیرا شما را دچار بی خوابی  خواهد کرد . کسانی که فقر آهن 
دارند و دچار کم خونی می باشند بهتر است از چای کمتری در 
طول روز  مصرف کنند و البته این مصرف نیز به یک ساعت قبل 
از غذا موکول شــود . با نوشیدن چای سیاه بالا خونریزی بالاتری 
دچار خواهند شــد، به همین دلیل بــه افرادی که قصد  جراحی 

دارند توصیه می شــود که از نوشیدن چای سیاه از یکی دوهفته 
قبل عمل  از جراحی خودداری کنند . 

چای ســیاه با برخی از داروهای فشــار خــون و قلب می تواند 
تداخل ایجاد کند و به مقدار زیادش  موجب شــکنندگی ، پوکی 
استخوان ها و دندان ها می شود  . همینطور برای افراد دارای سنگ 

کلیه،  پروستات نیز مضر می باشد . 
اگر بیش از حد در طی روز از چای ســیاه استفاده کنید لکه های 

تیره بر روی پوست و  دندان هایتان حاصل خواهد شد . 
افرادی که رفلاکس معده دارند، بهترین کار این است که نوشیدن 
چای سیاه را از برنامه روزانه  خود حذف کنند، چای سیاه به دلیل 
تحریک اســید معده موجب ترش کردن معده می شود و  ایجاد 

زخم معده می کند . 

از عوارض مصرف زیاد چای چه می دانید؟

هشدار! شیوع
 یک ویروس جدید در کشور  

علایم این بیماری ناشــی از سمی است که توسط میکروب در 
روده باریک افراد آلوده ترشح  می شود  . 

علی نیکونهاد معاون بهداشــت دانشــگاه علوم پزشکی ایلام از 
شناســایی فرد مبتلا به بیماری التور در  ایلام خبر داد و ضمن 
هشدار به شــهروندان در رعایت شیوه نامه های بهداشتی اظهار 
داشــت: التور  یک بیماری حاد اســهالی اســت کــه عامل آن 

میکروب وبا است . 
وی با بیــان تبعات این بیماری گفت: علائم بیماری ناشــی از 
سمی است که توسط میکروب در  روده باریک افراد آلوده ترشح 
می شــود. بنابراین میکروب از طریق مدفوع انســان در محیط 

پخش  می شود و آب و غذا را آلوده می کند . 
نیکو نهاد به علائم این بیماری اشاره و بیان کرد: اولین شکایت 
بیمار احســاس پری و غرغر شکم  اســت، به دنبال آن اسهال 
آبکی شــدید، با دفعات اجابت مزاج غیرقابل شمارش بدون دل 
درد، دل  پیچه و تب، همچنین استفراغ بدون حالت تهوع قبلی، 
گرفتگی عضلات پشت ساق پا، عطش  فراوان و فقدان خون در 
مدفوع است . معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی در ادامه به 
علت ابتلای فرد شناســایی شده به بیماری التور  در ایلام گفت: 
فرد مورد نظر مســافر بوده که در مرز مهران شناسایی و تحت 
درمان قرار گرفته  اســت . وی با بیان اینکه در سال گذشته هیچ 
مورد ابتلا به التور در این اســتان شناسایی نشده اظهار کرد:  از 
سال ۱۳۹۶ تاکنون تنها یک مورد ابتلا به این بیماری در استان 

شناسایی شده است . 

واکسن های استنشاقی کرونا بهتر است یا تزریقی   
کووید؟

متخصصان امیدوارند واکســن های استنشــاقی به توقف انتقال 
بیماری کووید-۱۹ در  بحبوحه همه گیری کمک کند  . 

کروناویروس که عامل بیماری کووید-۱۹ است به طور مداوم در 
حال جهش بوده و این تکامل  یافتن باعث میشود ویروس برای 
مصون ماندن در برابر سیســتم ایمنی مجهز شــود و از واکسن 

 های مبتنی بر  mRNA  و دُزهای یادآور موجود پیشی گیرد . 
در این شرایط، کارشناسان مشتاق هستند تا اسپری های بینی 
و نقش بزرگی که می تواننــد در  مهار این وضعیت و جلوگیری 

از انتقال بیشتر بیماری ایفا کنند، در کانون توجه قرار گیرند . 
برخلاف واکســنهای تزریقی واکســن های استنشاقی، مجاری 
تنفســی را هدف قرار می دهند که مورد  خوبی است زیرا اولین 

خط دفاعی بدن در برابر عفونت به حساب می آیند . 
پزشکان تاکید دارند: حل مشکل ایجاد ایمنی بخشی موثر برای 
جلوگیری از انتقال ویروس چالش  بسیار مهمی است و ضرورت 

دارد مورد توجه قرار گیرد حتی اگر زمان بر باشد . 
واکسیناســیون به روش تزریق عضلانی قادر به ایجاد مصونیت 
مخاطی یا ایمنی در دســتگاه تنفســی  نیست، این درحالیست 
که مخاط و دســتگاه تنفســی اولین خط دفاعی بدن است. از 
طریق  واکسیناسیون به روش استنشاقی افراد می توانند در برابر 

عفونت تنفسی مصون شوند . 
بــه گزارش مدیــکال دیلــی، هرچند، در تولید واکســن های 
استنشاقی چالش هایی وجود دارد.  متخصصان به دلیل کمبود 
بودجه تجربه کمتری در مورد تولید این واکسن ها در مقایسه با 
 واکسن های تزریقی دارند. همچنین احتمال بروز عوارض جانبی 

غیر منتظره وجود دارد . 
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مدیر کل دفتر حفاظت و احیای تالاب های سازمان حفاظت 
محیط زیســت از حال ناخوش تالاب ها  خبر داد و گفت: در 
صورت عدم تحقق نیاز آب محیط زیست، کانون های داخلی 
ریزگرد نیز فعال  می شــوند و شــاهد روزهای گرد و غباری 

خواهیم بود . 
آرزو اشــرفی زاده   در نشســت خبری کــه  31 مردادماه به 
مناسبت هفته دولت با حضور معاون  محیط زیست دریایی و 
تالاب های سازمان محیط زیست در اداره کل محیط زیست 
استان تهران  برگزار شد، درباره چالش های تالاب های کشور 
گفت: تالاب ها با توجــه به اینکه در انتهای  حوزه های آبخیز 
هســتند متاثر از اقداماتی که در حوزه آبخیز اتفاق می افتد، 
قرار می گیرنــد. امروزه  وضعیت بســیاری از تالاب ها خوب 
نیست و ناخوش احوال هســتند، این به عنوان یک شاخص 
 عملکردی در نحوه مدیریت حوضه آبریز می تواند باشــد؛ نه 
فقط در مدیریت آب بلکه در مواردی  مانند اتفاقات نامناسب 
رخ داده در آبخیزداری بالادست و جنگل تراشی ها که منجر 
به رســوب در  تالاب ها در پایین دست می شود. اگر مدیریت 
صحیح منابــع آب اتفاق نمی افتد، از بعد کمی و کیفی  تاثیر 
مســتقیم خود را در کیفیت و کمیت آب تالاب ها دارد. این 
یک اصل اســت نه تنها در ایران  بلکه در کل دنیا و به عنوان 

یک شاخص عملکردی کل سیستم است . 
وی افزود:نبود توجه کافی و کامل به سیاســت های کلان در 
راهبردها و اقدامات صورت گرفته در  تمام ســطوح از سطوح 
سیاســتگذاری های کلان گرفته تا جوامع محلی و اقداماتی 
که انجــام  می دهند، نمود خود را در تالاب نشــان می دهد. 
اینکه انتظار داشــته باشــیم فقط ســازمان حفاظت  محیط 
زیســت به تنهایی و به صورت بخشــی وضعیت تالاب ها را به 
صورت کامل بهبود ببخشــد، با  توجه به این اصل اساســی 
که تالاب به آب وابســته اســت، امکان پذیر نیست. در واقع 
وضعیت  تالاب ها عملکرد کل سیستم در مدیریت منابع آبی 
را نشان می دهد. در نتیجه نیازمند اتخاذ  تصمیمات فوری و 

تغییر برخی رویکردها هستیم . 
مدیر کل دفتر حفاظت و احیای تالاب های سازمان حفاظت 
محیط زیست اضافه کرد: در جلساتی  که در سطوح مختلف 
در مجلس شــورای اســلامی و شــورای عالی امنیت برای 
سیاســت های کلان  برنامه هفتم در حال برگزاری است، این 
مورد را مطــرح کردیم که باید حتما به مقوله آب به  صورت 

فرابخش نگاه شود . 
اشرفی زاده خاطرنشــان کرد: آب مورد نیاز تالاب ها تبدیل 
به مبحثی عمومی در ســال های اخیر  شــده است. عملیاتی 
کــردن این موضوع و اینکه نمــود و ظهور پیدا کند و تامین 
حق آبه نیازمند  سیاست های کلان است و از بخشی نگری ها 

باید خودداری شود . 

وی افــزود: با توجه به خشکســالی و تغییر اقلیم، یک و نیم 
میلیون هکتار از تالاب ها  غبارخیز شده اند و ۵۵ درصد آن ها 
پتانســیل غبارخیزی بالایی دارند که در برنامه  کوتاه مدت 
حداقل هــا و هدایت صحیح ســیلاب ها و منابع آب موجود 
باید تامین شــود تا  شــاهد خیزش ریزگردها و فعال شدن 
کانون های داخلی گرد و غبار نباشیم. کانون هایی  که تاکنون 
در حوزه ریزگردها داشته ایم از کانون های خارجی بوده اند اما 
در صورت  عدم تحقق نیاز آب محیط زیست داخلی به دلایل 
مختلف کانون های داخلی ریزگرد  نیز فعال می شوند و شاهد 

روزهای گرد و غباری خواهیم بود . 
اشرفی ادامه داد: باتوجه به اینکه تالاب ها متاثر از حوزه های 
آبخیز هستند، رویکردی  که سازمان حفاظت محیط زیست 
در این راســتا دارد رویکرد حوضه ای و مدیریت  زیست بومی 
با مشارکت کلیه ذینفعان و جوامع محلی است. خوشبختانه 
برنامه های  مدیریت زیست بومی برای تالاب های کشور تهیه 
شــده و نظارت بر آن در ســطوح عالی  طبق قانون قرار داده 

شده است و پیگیر هستیم . 
مدیر کل دفتر حفاظت و احیای تالاب های سازمان حفاظت 
محیط زیســت افزود: در همین راســتا  در عالی ترین سطح 
کشور آئین نامه قانون تالاب ها، ســتاد هماهنگی و مدیریت 
تالاب های کشــور را  مصوب کرده کــه وزرای مرتبط داخل 
حوزه های آبخیز همگی عضو آن هســتند و تا به امروز پنج 
 جلسه آن تشکیل شده است که آخرین جلسه در اردیبهشت 
ماه برگزار شــد و برنامه های خوبی را  در این ســتاد مصوب 
کرده ایــم. روزجمعه نیــز کارگاه تخصصی را در این ســتاد 
داشــتیم چون تمام  برنامه های مصوب در ستاد هماهنگی و 

مدیریت تالاب های کشــور ابتدا در کارگروه های تخصصی 
 با حضور اعضای دســتگاه ها و وزارتخانه های مختلف بررسی 

می شود . 
وی افــزود: پایش هــا از دیگر مواردی اســت که در موضوع 
تالاب ها دارای اهمیت اســت که برنامــه  عدیده ای برای آن 
با توجه به اهمیت این موضوع داریم  و در ســه محور کمی 
و کیفــی و اکولوژیک  و با اســتفاده از آخریــن ابزارها انجام 
می شود و برنامه ریزی های خوبی در این پایش ها صورت می 

 گیرد . 
اشــرفی زاده تصریح کــرد: تکمیل کارهای قبلی و ســامانه 

پیش بینی از دیگر اقدامات سازمان است . 
وی افــزود: از محورهای دیگر می توان بــه اقدامات اجرایی 
اشــاره کــرد که با کمــک ادارات کل اســتانی  در خصوص 
تک تــک تالاب ها  صورت می گیرد و با اســتفاده از اعتبارات 
محدود پیگیری می کنیم و  ســعی در اجرای آن برای احیای 

تالاب های کشور داریم . 
اشرفی زاده ادامه داد: رویکرد اصلی ما پیگیری اجرایی شدن 
ســند راهبردها و حفاظت و احیای  تالاب ها است که در افق 

۱۴۰۵ این را برنامه ریزی کرده ایم . 
مسیر آب هیرمند دوباره منحرف شد  

مدیر کل دفتر حفاظت و احیای تالاب های سازمان حفاظت 
محیط زیست در ادامه با اشــاره به  انحراف آب رود هیرمند 
گفت: افغانســتان در دو هفته گذشته قول داده بود که دیگر 
هیچ انحراف  آبی از مســیر طبیعی رود هیرمند از بند کمال 
خان به ســمت گودزره نداشته باشــد اما تصاویر  ماهواره ای 
نشــان می دهد کــه  انحراف آب برای دومیــن بار در حال 

انجام است . 
وی با اشــاره به آخریــن وضعیت تالاب هامــون و اقدامات 
سازمان حفاظت محیط زیست  برای تامین حق آبه این تالاب 
توضیــح داد: هامــون یکی از تالاب های مهم مرزی کشــور 
 اســت که یک سوم آن در کشــور افغانستان قرار دارد. طرح 
بین المللــی هامون در بخش  داخلی ایــران به ویژه در بحث 
معیشــت مردم در حال پیگیری و کارهای خوبی انجام  شده 
اســت، در بخش مذاکرات بین المللی نیز از سال های گذشته 
گفت و گوهایی با  کشــور افغانســتان در دولت های مختلف 

انجام شده است . 
وی  افــزود: در دولت جدید افغانســتان، ادامه اقداماتی که 
از سال های گذشــته در زمینه  کنترل آب های بالادست در 
کشــور افغانســتان صورت می گرفت با همــان رویکرد و با 
 شدت بیشــتری ادامه دارد و این اتفاق منجر به این شد که 
در ســال گذشــته آبی از  حوضه هیرمند وارد تالاب هامون 
نشود. کنترل منابع در رودخانه های ورودی به تالاب  هامون 
کــه تقریبا بالای ۹۸ درصد آب تالاب وابســته به منابع آب 
کشور افغانستان  است، در حال انجام است. در این شرایط ما 
مکاتبات زیادی را با وزارت امور خارجه و  وزارت نیرو در این 

زمینه انجام داده ایم . 
اشــرفی زاده ادامه داد: در سال گذشته شاهد انحراف آب از 
مسیر طبیعی رودخانه  هیرمند به سمت گودزره بوده ایم که 
با این اقدام هیچ گونه ملاحظات زیســتی بین المللی  و قواعد 
بین المللی و حســن همجواری دو کشــور رعایت نشد و در 
نهایت آبی از این  حوضه وارد کشــور ما نشد و در تامین آب 
شرب نیز دچار مشکل شدیم. این موضوع در  مذاکرات اخیر 

وزارت نیرو دنبال شده است . 
وی  افــزود : وزیر نیــرو به عنوان نماینده ایــران موضوع را 
پیگیری کرد و کشــور افغانســتان در دو  هفته گذشته قول 
داده بود کــه دیگر هیچ انحراف آبی از مســیر طبیعی رود 
هیرمند از بند کمال  خان به سمت گود زره نداشته باشد اما 
تصاویر ماهواره ای طی امروز موید این اســت که انحراف  آب 
برای دومین ســال در حال انجام است. اگر این اتفاق بیفتد، 
عدم رعایت حســن همجواری دو  کشــور را ثابت می کند و 
وضعیــت تامین حق آبه تالاب هامون بدتر می شــود و مردم 
کشور افغانســتان  نیز از ریزگردهایی ناشی از تالاب هامون، 

متضرر خواهند شد . 
اشرفی زاده خاطرنشان کرد: تالاب هامون مساله ملی است و 
حتما باید واکنش مناسبی داشته  باشیم. مطالبه گری سازمان 
محیط زیســت همواره بر این اســاس بوده که حق آبه باید 
مســیر طبیعی  خود را طی کند. ابزار ما وزارت امور خارجه 
و وزارت نیرو اســت زیرا در غیر اینصورت ســازمان  محیط 
زیست به تنهایی قادر به حل موضوع نخواهد بود و حتما عزم 

منطقه ای بین دو کشور را  می طلبد . 

مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران با بیان 
اینکه ایران آمادگی ســوآپ حداکثری گاز 
را دارد، گفت:  تا پایان امسال ظرفیت تولید 
نفت بــه روزانه بیش از ۴ میلیون بشــکه 

می رسد . 
محســن خجســته مهر در حاشــیه آیین 
بهره بــرداری رســمی از طــرح انتقال گاز 
به جزیره کیــش در  جمع خبرنــگاران با 
اشــاره به  طرح هایی که قرار اســت در این 
هفته به بهره برداری برســند، گفت: در  این 
هفتــه عملیات اجرایی توســعه تعدادی از 
میدان های مشترک نفت و گاز را در استان  

خوزستان  و خلیج فارس خواهیم داشت . 
وی با بیان اینکه آغاز عملیات اجرایی چهار 
طرح توســعه میدان های مشــترک نفت و 
گاز در هفته  دولت شــامل یاران شــمالی، 

یاران جنوبی، بلال و سهراب و افتتاح واحد 
شیرین ســازی فازهای ۲ و   ۳ پارس جنوبی 
به  مقدار ۶۰ هزار بشکه در روز است، گفت: 
همچنین آغــاز احداث خط لوله جدید  گاز 
ترش ۳۲ اینچ فاز ۱۶ پارس جنوبی در این 

هفته انجام می شود . 
مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران درباره 
تصمیم برای توســعه میدان آرش توضیح 
داد: شــرکت ملــی  نفت ایران بــرای آغاز 
حفاری در میدان آرش آمادگی کامل دارد 
و به محض مشخص شــدن شرایط  و آغاز 
تشریفات کار، عملیات حفاری آغاز می شود 
و این شرکت برای توسعه بخش نفت و گاز 
این  میدان برنامه کاملی دارد که به تصویب 
هیأت مدیره شــرکت ملی نفــت ایران نیز 

رسیده است . 

خجســته مهر با اشــاره به تصمیــم برای 
واردات گاز از روســیه گفــت: به طور کلی 
موضع ایران درباره  این موضوع، تجارت گاز 
است و جمهوری اسلامی به دلیل موقعیت 
جغرافیایی، آمادگی دارد ســوآپ  گاز را به 
مقاصدی کــه مدنظــر تحویل دهنده گاز 

است، انجام دهد . 
وی درباره مقدار تولید کنونی و برنامه برای 
افزایش ظرفیت تولید در صورت به  نتیجه 
رسیدن  برجام گفت: همان طور که پیش تر 
اعلام شد، ظرفیت تولید نفت شرکت ملی 
نفت ایران تــا پایان  ســال ۱۴۰۰ برابر ۳ 
میلیــون و ۸۳۸ هزار بشــکه در روز بود و 
بر اســاس برنامه ریزی، ظرفیت تولید  نفت 
خام ایران تا پایان سال ۱۴۰۱ به بیش از ۴ 

میلیون بشکه در روز خواهد رسید . 

صادرکردن تجهیزات سرچاهی ایرانی
 برای اولین بار

وزیرنفت در مراســم رونمایی از تجهیزات ســرچاهی با بیان اینکه امروز توفیق 
داشتیم شاهد افتتاح  و بهره برداری از یکی از تجهیزات هایتک صنعت نفت یعنی 
تجهیز سرچاهی با فشار pSI   ۱۵۰۰۰  باشیم، اظهار داشت: تجهیزات سرچاهی 
یکی از اقلام حیاتی و مهم در صنعت نفت است که تنها  چند شرکت محدود در 
دنیا قادر به ساخت آنها هستند . وی با بیان اینکه این تجهیزات با حمایت صندوق 
بازنشستگی نفت و سفارشات شرکت ملی نفت  برای بالغ بر ۵ سال سفارش داده 
شــدند، گفت: امروز یکی از اقلام کلیدی و با تکنولوژی بالا توسط  شرکت دانش 
بنیان ســاخته شده است . جواد اوجی با بیان اینکه یکی از اهداف ساخت چنین 
تجهیزاتی صادرات آنها اســت، خاطرنشــان  کرد: قطعا می توانیم به کشورهای 
منطقه خصوصا کشورهای حاشیه خلیج فارس که عمدتا نفت و  گازخیز هستند 
صادرات داشــته باشیم . وی تاکید کرد: جدای تامین نیاز داخل نگاه ما صادراتی 
اســت و قطعا چند قلم کالای حفاری و  تجهیزات درون چاهی توســط همین 

شرکت ها در همین دولت ساخته می شود و کشور خودکفا  خواهد شد . 
تجهیزات سرچاهی با فشار کاریPSI   ۱۵۰۰۰    برای اولین بار در کشور در قالب 
پروژه های دوگانه  وزارت نفت بالغ بر ۳۰۰ میلیارد ریال و استفاده از پیشرفته ترین 
فناوری های تولید ولهد در  جهان توسط شرکت دانش بنیان فناوری تجهیزات 

سرچاهی تولید و تحویل شده است . 

بهره گیری از توان فناوری  شرکت ها
 در توسعه   پتروشیمی

با امضــای تفاهم نامه همکاری، از ظرفیت های فناورانه شــرکت های نانویی در 
توســعه   پتروشیمی  استفاده می شود . تفاهم نامه  همکاری میان ستاد ویژه توسعه 
فناوری نانو و مجتمع پتروشــیمی کیان به امضا رســید تا  با کمک شبکه تبادل 
فناوری از ظرفیت های فناوری نانو برای حل چالش های حوزه پتروشیمی  استفاده 
شود . مجتمع پتروشیمی کیان درصدد ســرمایه گذاری 3/6 میلیارد یورویی در 
طرح هــای مختلف از  جمله تولیــد ترکیباتی نظیر اولفین، بنــزن، پلی اتیلن و 
پلیمرهای سنگین اســت که این طرح ها در دو  فاز و طی دو سال اجرا خواهند 
شــد و براساس این تفاهم نامه همکاری، شــبکه تبادل فناوری به  عنوان بازوی 
اجرایی ســتاد ویژه توســعه فناوری نانو، از طرف این ستاد به پتروشیمی کیان 
برای  اســتفاده از ظرفیت های فناورانه شرکت هایی نانویی در اجرای این طرح ها 
کمک خواهد کرد . توســعه کمی و کیفی محصــولات و طرح های دانش بنیان و 
نانویــی از طریق ســرمایه گذاری و خرید و  بکارگیری محصــولات و فناوری ها 
در بخش های مختلف این مجتمع؛ اجــرای برنامه ها و رویدادهای  کارآفرینی و 
فنــاوری با محوریت نیازهای فناورانه مجتمع پتروشــیمی کیان؛ ارائه و اجرای 
مدل های  قراردادی و مشارکتی جهت همکاری با شبکه تبادل فناوری، کارگزاران 
و شرکت های دانش بنیان  و نانویی با نظارت ستاد نانو، از جمله تعهدات مجتمع 
پتروشــیمی کیان در این تفاهم نامه است . شبکه تبادل نیز به نمایندگی از ستاد 
نانو از پتانسیل ها و ظرفیت های موجود در شرکت های  دانش بنیان و نانویی برای 
توســعه این طرح ها به مجتمع پتروشیمی کیان کمک خواهد کرد . شبکه تبادل 
به پیاده ســازی راهکارهای فناورانه با کمک شــرکت های نانویی نظارت خواهد 
داشت؛  از این رو این شبکه به دنبال تسهیل همکاری فناورانه شرکت های نانویی 
با ارائه بسته های  حمایتی، ارائه حمایت های تحقیق و توسعه درون   زا جهت حل 
نیازهای کلان کشور در صنعت  پتروشیمی، ارائه حمایت های آزمایشگاهی، رصد 
فناوری و ثبت اختراع است . به نقل از ستاد نانو، کمک به حل چالش های صنعتی 
مجتمع پتروشــیمی کیان با اســتفاده از برنامه  چالش های فنــاوری و نوآوری 
)اینوتن(، حمایت و همکاری در برگزاری رویدادهای فناورانه این  مجتمع، معرفی 
محصولات و شــرکت های دانش بنیان و نانویی ارزیابی شــده به این مجتمع و 
 تســهیل گری در شــکل گیری همکاری مشــترک، کمک به ارتقای توانمندی 
محققان و کارشناســان  شرکت در حوزه فناوری های نوین از جمله فناوری نانو، 
ارائه برنامه   ها، مدل ها و بســته های  همکاری مربوط به شرکت های دانش بنیان و 
نانویی برای مدیران و کارشناســان شــرکت، ارائه  حمایت های تحقیق و توسعه 
درون زا جهت حل نیازهای کلان کشور در صنعت پتروشیمی از  دیگر برنامه های 

شبکه تبادل برای کمک به مجتمع پتروشیمی کیان به شمار می رود . 

نفت و انرژی

آمادگی ایران برای سوآپ حداکثری گاز  
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افقی :
  :  

  1 - فرقه ای که دشــمن امیرالمومنین بودند، بت پرســت 
- تراوش کننده

در  ای  رودخانــه   - مبــارك  کشــور  عربــی،  کشــوری   -  2   
پاکستان

  3 - فرا خواندن - پایان
  4 - هــزارو صــدو یــازده - همراه لرز، نشــانه بیمــاری، بالا 

رفتن حرارت بدن - ظاهر عمارت، روکار ساختمان
  5 - نوعی آش

  6 - بیماری روحی، از امراض عصبي
  7 - زیاد کردن، افزون کردن، مقابل کاهش

  8 - تیم جدید آمریکایی دیوید بکهام
  9 - مانند - دریا - خوره

  10 - ابوالبشر، اشرف مخلوقات، اولین پیامبر - فراموشکار
  11 - معجزه موسی - تازه آذری

  12 - برادر حضرت موسی - کسی که از عالم غیب خبر دارد، 

کاهن

عمودي : 

  1 - گیاه مرداب، ســاز مولانا، ســاز شاکی - بندری بو شهر، 
بندری در استان بو شهر

  2 - از انواع مسابقه دو، نوعی مسابقه دو - یگانه، یکتا، 
جنگ صدر اسلام

  3 - پایتخت یمن شمالی - مخترع سینما
  4 - حرف تعجب، تعجب زنانه، گشــوده - ایالتی در کشــور 

آلبانی - ورزش مادر، عدد بهم زدنی
  5 - اتحادیه ترابری هوایی - کیفی درهم - ریشه

  6 - ازعناصر شیمیایی با عدد اتمی 55 
  7 - لکنت زبان

  8 - بــالا آمــدن آب دریــا، کلاه الــف، بــاب روز - مــژده - 
استخوانی که در شرط بندی می شکنند

  9 - ضمیــر داخلــی، داخــل، دوم شــخص مفرد - گوســفند 
ماده - مالک

  10 - هــادی الکتریکــی، هــر جســم هــادی الکتریســیته - 
گزند، صدمه

  11 - یك پنجم - کاشف پنیسیلین
  12 - سوره ای ازقران - شمای بیگانه، ضمیر انگلیسی
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ی آب هیرمند؛خبر درپی خلف وعده افغان ها در رهاســاز

کانون های داخلی ریزگرد در ایران به صدا درآمد زنگ خطر فعال شــدن 

صدور مجوز تولید ۲۳۱۴ مگاوات
 انرژی تجدیدپذیر  

مدیرکل دفتر قراردادها و امور حقوقی تجدیدپذیرها و بهره وری انرژی 
گفت: در حال حاضر 17  شــرکت از صنایع فولاد، مس، شیمیایی و...  
 درخواســت احداث نیروگاه های تجدیدپذیر و پاک را  به ساتبا ارسال 
کرده انــد که از بین متقاضیان برای 8 شــرکت بــا مجموع ظرفیت 
2314 مگاوات   )شامل 1877 مگاوات خورشیدی، 400 مگاوات بادی 
و 37 مــگاوات بازیافت حرارتی( پروانه  احــداث در قالب خود تامین 
صادر شــده اســت  . احمدرضا توکلی، مدیرکل دفتر قراردادها و امور 
حقوقی تجدیدپذیرها و بهره وری انرژی ســاتبا،  در خصوص مزایای 
طرح خود تامین برق صنایع گفت: صنایع می توانند در ساختگاه هایی 
که در  کلیه اســتان ها توسط ساتبا مشــخص و یا ساختگاه هایی که 
توســط صنایع معرفی شده، پس از تایید  ســاتبا، به احداث نیروگاه 
بپردازنــد و برق تولیدی خود را در محــل صنعت تحویل گیرند . وی 
افــزود: طبــق توافق نامه بین ســاتبا، توانیر و صاحبــان صنعت و از 
آنجایی که برق تولیدی توسط  انرژی های تجدید پذیر ناهموار است، 
برنامه ریزی شــده است تا برق تولیدی صنایع به شبکه  سراسری برق 
متصل شده و برق به صورت یکنواخت، هموار و بدون قطعی برق در 
اختیار صنایع  قرار گیرد . توکلی دربــاره تامین برق صنایع به صورت 
یکنواخت و هموار، خاطرنشان کرد  : منظور از برق  هموار، میزان توان 
ثابت روزانه تحویلی به مشــترک در بازه زمانی مورد موافقت اســت 
کــه حداقل 8  ســاعت در شــبانه روز را در برمی گیرد . مدیرکل دفتر 
قراردادها و امور حقوقی تجدیدپذیرها و بهره وری انرژی، اظهار کرد: 
با توجه به  اینکه در ایام پیــک مصرف، تامین برق برای این واحدها 
با محدودیت هایی رو به رو می شــود،  صاحبان صنایع به ضرورت این 
اقدام پی برده و  پیگیر آن هســتند تا واحدهای خود احداث  استفاده 
نمایند . وی همچنین اضافه کرد: در حال حاضر 17 شــرکت از صنایع 
فولاد، مس، شیمیایی و... درخواست  احداث نیروگاه های تجدیدپذیر 
و پاک را به ساتبا ارسال کرده اند که از بین متقاضیان برای 8  شرکت 
با مجموع ظرفیت 2314 مگاوات )شامل  1877   مگاوات خورشیدی، 
400 مــگاوات بادی و   37 مگاوات بازیافت حرارتی( پروانه احداث در 
قالب خود تامین صادر شــده اســت . مدیرکل دفتر قراردادها و امور 
حقوقی تجدیدپذیرها و بهره وری انرژی گفت  : درخواســت 9 شرکت 
 دیگر نیز به ظرفیت 1062 مگاوات در حال بررسی و تکمیل مدارک 
جهــت دریافت مجوز احداث  نیروگاه تجدیدپذیر هســتند . وی ادامه 
داد: اکنون در کشــور با کمبود سوخت فسیلی رو به رو هستیم پس 
بهتر اســت که با  احداث نیروگاه های تجدیدپذیــر هم آلودگی های 
ناشی از ســوخت های فسیلی را به حداقل برســانیم  و هم به سمت 

جهانی شدن حرکت کنیم . 

آگهی مفقودی
مجوز سلاح شکاری/ورزشی 2 لول کنارهم مدل کوسه کالیبر 12 به شماره بدنه 022112635 ساخت 
ایران، و شماره سریال جواز 2492517 به نام محمد حیدری نیک فرزند حیدرمراد به شماره شناسنامه 

302 و کد ملی 4010982802 صادره از اسدآباد مفقود و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

آگهي موضوع ماده 3قانون و ماده13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140160318021000557 مورخ 1401/05/18 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تكلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك 
كوچصفهان تصرفات مالكانه و بلامعارض متقاضي خانم بهناز زور فرزند علیرضا به شماره شناسنامه 
3620244138 صادره از زاهدان در ششدانگ یك قطعه زمین مشتمل براعیان احداثی به مساحت 
2105.31 مترمربع پلاك 193 مفروز و مجزي شده از پلاك 44 فرعي از 13 اصلي واقع در قریه 
خشت مسجد خریداري از مالك رسمي آقاي محمدعیسی نجاتی خشت مسجدی محرز گردیده 
است. .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه 
اشخاص نسبت به صدور سند مالكیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار 
اولین اگهي به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یك 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضائي تقدیم نمایند بدیهي است در صورت 

انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول :1401/06/01تاريخ انتشارنوبت دوم: 1401/06/16
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آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیين نامه قانون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۱۳۰۱۰۰۰۱۳۰۹  هیات اول موضــوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی  و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
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شهرک فرهنگیان خیابان فتح شمالی مابین کوچه نصر ۶ و ۷  خریداری از آقای خضر حاجی پور 
احدی از وراث اسماعیل حاجی پور احدی از  زارعان صاحب نسق در پلاک مذکور محرز گردیده 
که برای آن پلاک ۴۷۹۰ فرعی از ۱۳۱ اصلی تعیین و اختصاص یافته اســت. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
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دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم دارند. بدیهی است در صورت 

انقضای مهلت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
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ــه ای ــورت حرف ــانه ای بص ــای رس فعالیت ه
روزنامه اقتصادى - اجتماعى از اهداف این رسانه است. 
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شخصیت کنترل گر فردی است که تمایلی بیش 
از انــدازه به دخالت در امــور دیگران و کنترل 
رویداد ها و مسائل زندگی آنها دارند. آن ها علاقه 
وافری به نفوذ بر دیگران داشــته به شیوه ای که 

برقراری تعامل با آن ها به شدت سخت است.
اینکــه فرد دوســت دارد حداقل بر بخشــی از 
ماجرا هــای زندگی خود کنترل کامل داشــته 
باشد بســیار طبیعی است، اما زمانی این تمایل 
مساله ســاز است که حساســیت فرد نسبت به 
کنترل زندگی خود و دیگران تمایل و حساسیتی 
بیش از اندازه داشــته باشد. این درحالیست که 
کنتــرل کامل وقایــع زندگی به دلیــل ارتباط 
بســیاری از آن هــا با ســایر افراد و بــا جامعه 
غیرممکن است، به این معنا که برخی رخداد ها 
در کنش و واکنش با دیگران رخ می دهد و هیچ 
کــس از جمله فرد دارای شــخصیت کنترل گر 

توان مهار این رویداد ها را ندارد.
افراد کنترل گر تمایل دارند در راس امور بوده و 
از همه چیز درباره سایرین مطلع باشند. آن ها در 
ارتباط با افراد خانواده خود نیز کنترل گر بوده و 
سعی می کنند همه مسائل را به سایرین دیکته 
کنند. آن ها به بهانه حمایت و عشــق به همسر 
یــا فرزند رفتار هــای تنش زای خــود را توجیه 
می کنند درحالی که رفتار آن ها به ناپایدار شدن 

روابط زناشویی می انجامد.
نکته قابل توجه درباره کنترل گر ها آن است که 
یکی از بارزترین خصوصیات آن ها داشــتن یک 
ویژگی برجسته و شــاخص است که دیگران را 
جذب می کند مثلا بســیاری از آن ها شخصیتی 
شــوخ و بامزه دارنــد و به دلیــل همین جذبه 
دیگران میل نهفته آن ها به کنترل گری را درک 
نمی کنند. جالــب آنکه فرد کنترل گر نیز از این 
ویژگی شخصیتی خود آگاه نبوده و آن را امری 

طبیعی می داند.

کنترلگر صفاتشخصیتیافراد
 افراد کنترل گر دارای صفات مشــخصی هستند 
کــه در بســیاری از آن ها رایج اســت. در ادامه 
با برخی از صفات شــخصیتی این افراد آشــنا 

می شوید.
- افراد کنترل گر نیاز شدید به وضع قوانین برای 

امور روزانه خود دارند.
- داشــتن رفتاری تهاجمی و پرخاشــگرانه به 
نحوی که با کوچک ترین اشتباه دیگران منفجر 

می شوند.
- افــراد کنترل گــر رفتاری متکبرانــه دارند تا 

همه چیز بر اساس روش آن ها پیش برود.
- تمایــل بــه کنترل امــور و تســلط بر همه 
چیــز دارند تا جایــی که انتظــار دارند همه از 

راهنمایی ها یا خواسته های آن ها تبعیت کنند.
- ســعی در تغییر برنامه های شخصی افراد و به 

ویژه همسر خود دارند.
- آن ها بــه راحتی هــدف کنترل گرانه خود را 
مخفی کرده و رفتار خــود را به گونه ای تنظیم 

می کنند که سایرین به سوی آن ها جلب و جذب 
شوند.

- زیر نقاب عشــق و محافظت از دیگران رفتار 
کنترل گرایانه خود را مخفی می کنند.

- ویژگــی بــارز کنترل گر هــا خودمحــوری و 
خودخواهی است.

- بی صداقتــی در روابط و موفقیــت در پنهان 
کردن شخصیت رفتاری خود

کهنشانمیدهدفرد علائمی
کنترلگراست مقابل

محققان در بررســی خود نشــانه های زیادی را 
شناسایی  کرده اند که نشان می دهد فردی دارای 
شخصیت کنترل گر است. با این حال تشخیص 
این علائم در برخورد های ابتدایی آسان نیست. 
در ادامه به مهم ترین این نشانه ها اشاره می کنیم.

- عدم پذیرش مســئولیت رفتار خود و انداختن 
تقصیر هــا به گردن دیگــران. در واقع این افراد 
به گونــه ای رفتــار می کنند که گویی ســایرین 

مقصر اصلی ایجاد معضل هســتند تا جایی که 
دیگری بی آنکه نقشــی در ماجرا داشــته باشد 
وادار به عذرخواهی می شــوند. این افراد معمولا 

عذرخواهی نمی کنند.
- انتقاد مداوم از دیگران یا تمســخر سایرین تا 
جایی که اعتماد به نفس دیگران را خدشه دار و 

مدام از شما انتقاد می کنند.
- تحمل شنیدن جواب منفی را ندارند.

- به راحتی عصبانی شده و رفتار توهین آمیز از 
خود بروز می دهند.

- رابطه افراد با یکدیگر را تخریب می کنند.
- انتقال حس عذاب وجدان

- محبت بیش از حد
- قدردانی نکردن از سایرین بابت کار های مثبت 

آن ها
- انتقاد مســتمر از روش های سایرین در ابعاد 
مختلف کاری، زندگی و ... تا جایی که شــما به 

خودتان شک کنید.
- تهدیدگر، حسود و دمدمی مزاج هستند.

- از خود رفتارهای توهین آمیز بروز می دهند.

گر کنترل درمانشخصیت
برای درمان شــخصیت کنترل گــر باید به دو 
نکته اساســی توجه کرد نخســت آنکه این فرد 
باید بیاموزد که ذهن خود را در زمان عصبانیت 
کنترل کــرده و دوباره برنامه ریزی کند. او باید 
ترس های خود را ریشه یابی کرده و وضعیت هایی 
را که باعث عصبانیت او می شوند شناسایی کند.
همچنین شــخصیت کنترل گر برای به دســت 
آوردن احســاس امنیــت به ویــژه در زندگــی 
خانوادگی خود دســت بــه کنترل گری می زند 

بنابراین باید این احساس در او اقناع شود.

 فیلم سینمایی دوزیست؛ 
بازنمایی فلاکت و تلخی بی پایان

یلم دوزیســت ســاخته برزو نیک نژاد کارگردان نام آشنای ســینمای ایران است که 
بازیگــران مطرحی در آن حضور دارند. این فیلم را می توان در زمره فیلم های اجتماعی 
قــرار داد کــه برخی منتقدان از آن تعریف کرده و بعضی دیگــر ایراداتی را بر آن وارد 

دانسته اند.
دو زیست چهارمین فیلم بلند سینمایی برزو نیک نژاد  به عنوان کارگردان است. او پیش 

از این فیلم های ناخواسته، زاپاس و لونه  زنبور را ساخته بود.
البته به گفته سعید خانی، تهیه کننده فیلم دوزیست، این فیلم هیچ شباهتی به کارهای 
قبلی برزو نیک نژاد ندارد و ماجراجویی های این فیلم در قالب یک اثر اجتماعی شکل 

گرفته است.
در خلاصه داستان این فیلم آمده است :

» حمید : قورباغه که هی میره توی آب، تمیزه
ابراهیم : ذاتش کثیفه، زیر آبی میره

حمید : دوزیسته دیگه، نره زیر آب که، میره زیر دست و پا له میشه.«
داستان فیلم درباره دزدیدن یک گاوصندوق است توسط چند جوان که هرکدام مشکلی 
در زندگی شــان دارند.فیلم با صحنه شــاد یک عروسی آغاز می شود و شخصیت های 
اصلــی اش را در قالب طنز به مخاطب معرفی می کند. عطا، مجتبی و حمید در کنار 
آزاده شــخصیت های اصلی دو زیست هستند که هرکدام مشکلات زندگی خودشان را 
دارند و حالا برای پیش بردن داســتان فیلم در کنار یکدیگر قرار گرفته اند.عطا با بازی 
جــواد عزتی به عنوان بازیگر نقش اول مرد فیلم، بیانگر زندگی مدل جوانی اســت که 
علیرغم ظاهر زیبا و شیک پوشی اش شرایط مالی و اجتماعی مناسبی ندارد و مشغول 
گذران عمر در یک گاراژ است.ســتاره پســیانی در نقش آزاده اولین تجربه نقش اولی 
بودنش در سینما را تجربه می کند و در فیلم نقش معشوقه ای را بازی می کند که گویا 
خیلی مورد توجه او یعنی عطا واقع نشــده و در طول فیلم دائما سعی می کند با زبان 
شوخ و شیطنت های زنانه از عطا دلبری کند.هادی حجازی فر در نقش حمید متفاوت 
از ســایر نقش هایی که از او دیده ایم، در دوزیست ظاهر شده است و با سری تراشیده 
و اســتفاده از کلاه گیس و شخصیتی به ظاهر ساده لوح و البته زرنگ به خوبی از پس 
نقشش بر آمده است.مجتبی با بازی پژمان جمشیدی روایتگر نقش جوانی دردکشیده 
و اهل رفاقت اســت که از بد روزگار و به دلیل مشــکلات مالی ناچار به زندگی در کنار 
عطا و حمید شده است. پژمان جمشیدی که اغلب او را در قالب نقش های طنز دیده 
ایم، این بار با مجتبی نقش جدیدی را تجربه کرده است و سعی در تغییر افکار عمومی 

مخاطب نسبت به نقش های قبلی اش دارد.

آفتاب گردان هایی که مشهور و ابَرقیمت شدند

 تابلوهای نقاشــی گل های »آفتاب گردان« که امروزه مشــهور شده اند، 
درحقیقــت دومین مجموعــه از نقاشــی های گل هــای آفتاب گردان 
»وینسنت ون گوگ« هســتند. او پیش از این نقاشی های مشهور، چهار 
تابلو نقاشــی با این سوژه را در دوران اقامتش در پاریس خلق کرده بود 

که گل ها را درحالی که روی زمین قرار داشتند به تصویر می کشیدند.
»پل گوگن« نقاش مشهور فرانسوی زمانی که تابلوهای »آفتاب گردانِ« 
پاریســی »ون گوگ« را دید، آن ها را تحسین کرد و دو مورد از آن ها را 

بالای تختش در آپارتمانش نصب کرد.
اما مجموعه مشــهور تابلوهای نقاشی گل های آفتاب گردان در گلدان در 
ابتــدا به عنوان آثــار تزئینی اتاق »پل گوگن« در »آرل« خلق شــدند. 
»ون گوگ« در مجموع ۷ تابلو نقاشــی برای این مجموعه خلق کرد که 
پنج مورد از آن ها اکنون در موزه های مختلف سراســر جهان نگهداری 
می شــوند )موزه هنر در مونیخ، گالری ملی در لندن و موزه ون گوگ در 
آمســتردام، موزه هنر فیلادلفیا و موزه هنر در توکیو(. یک مورد از سایر 
نقاشی های این مجموعه نیز در یک مجموعه خصوصی نگهداری می شود 

و یک مورد دیگر در طول جنگ جهانی دوم گم شدند.
زمانی که »ون گوگ« و »پل گوگن« در »آرل« واقع در فرانســه زندگی 
می کردند، »گوگن« پرتره ای از »ون گوگ« کشــید که او را حین خلق 
یکــی از این تابلوهای معــروف گل های آفتاب گردان نشــان می داد. با 
اینکــه ما چهره »ون گوگ« را از خودنگاره های زیادی که به جای مانده 
می شناســیم، اما این نقاشــی تصویری از چهره این هنرمند از نگاه فرد 

دیگری را ارائه می کند.
خلق تابلوهای نقاشی طبیعت بی جان با موضوع گل، در آن زمان بسیار 
بین هنرمندان رایج بود. »ون گوگ« در ابتدا از روش ســنتی تری برای 
خلق نقاشی های طبیعت بی جان اســتفاده می کرد، اما با گذشت زمان 
او به خلق نقاشــی هایی با تضاد رنگی بارزتری روی آورد. نقاشــی های 
»آفتاب گردان« یکی از نمونه های استفاده از این روش جدیدتر است. او 
در این مجموعه نقاشی ها از طیف های مختلف رنگ زرد و سبز استفاده 

کرد.
نقاشــی های »آفتاب گردان« به عنوان نمادی برای خوشــحالی نقاشی 
شــدند. این گل هــای زرد در ادبیات هلند اســتعاره ای از وفاداری و از 
خودگذشــتی بودند و اینبار »ون گــوگ« از آن ها به عنوان نمادی برای 
قدردانی اســتفاده کرد. »ون گوگ« همچنین دوســت داشت یه نقاشی 
ســه گانه با ترکیب دو تابلو »آفتابگردان« و تابلو نقاشی »زنی که گهواره 

را تکان می دهد« خلق کند.
این نقاش هلندی گل های زرد آفتاب گردان را نقاشــی کرد و آن ها را به 

آثار مشهور دنیای هنر بدل کرد.
این تابلوها اکنــون در زمره گرانقیمت ترین آثار هنری جهان به شــمار 

می روند.

هنر هفتم

خواندنی های تاریخ

افراد کنترل گر چگونه اطرافیان خود را آزار می دهد؟

 روستای »خرو« نیشابور؛ 

 بی فاصله با تن طبیعت 

 

شــرق ایران و ناحیه خراســان از روزگاران قدیم سرزمین 
خورشــید و زادگاه زبان و فرهنگ فارسی بوده است. اینبار  
قصد داریم به روستایی ســفر کنیم که بعنوان شرقی ترین 
و مرتفع ترین نقطه نیشــابور و محل طلوع خورشــید، بارها 
در کتب تاریخی از آن یاد شــده است. روستای خرو امروزه 
بخشی از اســتان خراســان رضوی و پرجمعیت ترین شهر 
منطقه پس از نیشابور می باشد که با وجود داشتن شهرداری 
همچنان به روســتای خرو شــهرت دارد. این روستا در ۱۸ 
کیلومتری شمال شــرقی نیشابور قرار گرفته و از قدیم یکی 
از کانون های عمده فرهنگی و انسانی دشت نیشابور بحساب 
می آیــد.  جاذبه های گردشــگری فــراوان، معماری خاص 
منازل و باغات میوه انبوه این شــهر را به یکی از قطب های 

گردشگری منطقه تبدیل کرده اند.
جاهای دیدنی روستای خرو  

خــرو با قرارگیری در منطقه ای کوهســتانی بعنوان یکی از 
ییلاقات جنوبی رشته کوه بینالود شناخته می شود. بسیاری 
از کوهنوردان و طبیعت دوســتان با عبور از این روستا خود 
را به دامنه زیبا و قلل مرتفع بینالود می رســانند. روســتای 
خرو بر روی کوهپایه ای واقع شــده که از آن جا دره اصلی به 
دوشاخه تقسیم می شود. دره سمت چپ و شمالی به سمت 
آبشار رودمیان رفته و با ورود به دره سمت راست می توانید 
به چشمه علی و در صورت ادامه دادنش به گذرگاه تاریخی 
و روستای زشــک در دامنه شمالی بینالود برسید. در ادامه 

تعدادی از نقاط دیدنی این روستا را معرفی خواهیم کرد.
بقعه چشمه علی  

این بقعه ســنگی در ۴ کیلومتری شمال شــرقی و در دره 
سمت راست روستا و نزدیکی محل تلاقی دو رودخانه خرو 
قرار دارد. از درون این بقعه سنگی چشمه ای بنام چشمه علی 
می جوشــد که آبش گوارا و بســیار خنک است. مردم خرو 
اعتقاد دارند که این محل قدمگاه حضرت علی می باشد و از 
اینرو احترام فراوانی برایش قائل هستند. برخی نیز احتمال 
می دهند امام رضا در ســفر به نیشابور به این چشمه آمده 

باشد که این روایت محتمل تر است.
بوستان حاج قره  

این بوستان کوهستانی مابین محله های علیا و صفلی روستا 
قــرار دارد و از بالایش می توان چشــم اندازی زیبا به نواحی 
اطراف را مشاهده کرد. بر روی این تپه مرتفع دشت نیشابور 
و باغ های میوه خرو به زیبایی هرچه تمام تر دیده می شوند. 
مردم روستا اعتقاد دارند در محل تخته سنگ های بالای این 
تپه، بانویی از نزدیکان ائمه اطهار در حالی که از دشــمنانش  
فــرار می کــرده ناگهان غیب می شــود. بنا بــه این روایت 
تخته ســنگ ها و درخت طاغونی بالای ایــن تپه از جایگاه 

معنوی بالایی میان اهالی روستای خرو برخوردار هستند.
گذرگاه تاریخی خرو به زشک  

در روایــات تاریخی آمده که پس از حمله مغول ها به ایران، 
لشکریان تاتار پس از فتح توس از طریق این جاده و گذرگاه 
قدیمی بسمت نیشابور حرکت می کنند و در میانه راه مردم 
خرو جانانه بــا آن ها وارد نبرد می شــوند. امروزه این جاده 
کوهستانی و مرتفع ارتباط میان دشت های شمالی و جنوبی 
رشــته کوه بینالود را ایجاد می کند و در مسیرش جاذبه های 

طبیعی بسیاری قرار دارند.
رباط قلعه  

در انتهای رودخانه خرو و در محل ســه راهی زشک، جاغرق 
و خرو بقایای رباطی به چشــم می خورد کــه دارای پلانی 
چهارتاقی با مصالح ســنگی می باشــد. ربــاط قلعه یکی از 
کاروانسراهای ۹۹۹ گانه ساخته شده در زمان صفویه است 
که با هدف ایجاد ســرپناهی بــرای کاروان زائران امام رضا 

احداث شده است.
آبشار شش آب  

آبشار شش آب که به نام های شش او، آبشار بزرگ، و یا آبشار 
شاه آب هم شهرت دارد در مسیر رودخانه کوچک خرو و در 
فاصله ۹ کیلومتری روســتا واقع شده است. آبشار شش آب 
یکی از زیباترین و مرتفع ترین آبشــارهای خراسان بحساب 
می آید. تا پیش از رســیدن به آبشار چندین چشمه گوارا و 
خنک وجود دارند که محلی مناســب برای رفع خستگی و 

عطش مسافران بوجود آورده اند.
رودمیان  

یکــی از زیباترین جاذبه های طبیعی اطراف روســتا دره ای 
سرســبز و خرم به اسم رودمیان اســت که چندین چشمه 
در طول می جوشــند. رودخانه بزرگ خرو از درون این دره 
پرشیب به سمت پایین جاریست و در مسیر همین رودخانه 
آبشــاری زیبا و دیدنی بنام رودمیان نیز قرار دارد. آبشــار 
رودمیان در فاصله حدود شش کیلومتری شمال شرقی روستا 

واقع شده است.

سیری در ایران

ونا   ماسک های کر
بلای جان 

پرندگان!

روانشناسی

کتاب صوتی »دنیایی رو به دگرگونی« نوشــته 
میخائیل گورباچوف، آخرین رهبر اتحاد جماهیر 
شــوروی، با ترجمه شهرام همت زاده و با صدای 

حامد فعال منتشر و روانه بازار نشر شد.
گورباچــوف به عنــوان آخرین رهبر شــوروی، 
شخصیتی چندگانه در اقلیم این کشور و حتی 
کشــورهای مســتقل شــده از آن پس از واقعه 
فروپاشــی دارد. از ســویی برخی شجاعت او در 
روبرو شدن با حقایق موجود در بستر این سیستم 
را می ســتایند و از ســویی دیگر، برخی او را به 
عنوان سیاستمداری که کشــور را به یک پیتزا 

فروخته است، یاد می کنند که این آخری اشاره ای 
به حضور وی در تبلیغات حضور یک برند مشهور 

مواد غذایی در روسیه دارد.
گورباچــف به اعتبار همین شــخصیت همواره 
چهــره ای چنــد لایه و قابــل تأمل داشــته و 
اظهارنظرهای وی نیز محل توجه بسیاری بوده 
اســت. کتاب حاضر نیز به همیــن اعتبار و به 
خاطر گردهم آوردن مجموعه ای از یادداشت ها 
و اظهارنظرهــای وی درباره وقایع سیاســی و 
اجتماعی روز جهان و پیرامونش قابل توجه است.
همت زاده در مقدمه خــود بر این کتاب در این 

زمینه می نویسد: اگر بخواهیم به قضاوت عملکردِ 
گورباچف بنشینیم، باید عوامل و حقایق زیادی را 
مدنظر قرار دهیم و در غیر این صورت به بیراهه 
رفته ایم. وقتی گورباچف دســت به پروستوریکا 
زد، کشور در مسیری افتاده بود که دیگر امکان 
بازگشت به عقب یا توقف این روند وجود نداشت 
و هرچه پیش می رفت، مشــکلات و کمبودهای 
کشور بیشتر نمودار می شد؛ کار به جایی رسید 
که دیگر گورباچف نه سردمدار این روند که خود 

جزئی از آن شده بود.
ایــن کتاب صوتی دربر گیرنده یادداشــت هایی 

کوتاه است که هر یک از آنها به بهانه ای سیاسی یا 
اجتماعی و با موضوعی خاص از سوی گورباچف 
نوشته شده است و باید گفت که این یادداشت ها 
همگی دارای زبانی ژورنالیستی، بی باک، پرسشگر 
و انتقادی دارند که در ادبیات و شخصیت حقیقی 
کمتر رهبر یک ابرقدرت سیاســی و نظامی در 

جهان می توان سراغی از آن گرفت.

ستون

و به دگرگونی«؛  »دنیایی ر

وصیت نامه آخرین رهبر شوروی

پاتوق کتاب

منبع : فرارو

برچســب زدن یکی از قابلیت های مهم ویندوز 
۱۱ است که به کاربران امکان می دهد فایل های 

خود را سریع تر پیدا کنند.
برای برچسب گذاری فایل و برنامه  های خود از 
طریق فایل اکســپلور ابتدا باید آن را در ویندوز 
بازکرده و ســپس فایل هایی که مایل برچسب 
زدن به آن ها هســتید را انتخاب کنید. در این 
مرحله بر روی گزینه Properties ضربه بزنید 

سپس وارد تب جزئیات شوید.
 Tags پس از انجــام مراحل بالا بر روی گزینه
کلیک کنید و برچسب های مد نظر خود را وارد 
کنید. دقت کنید که برچسب های مختلف یک 
فایل را باید توسط کامانقطه );( از هم جدا کرد. 
در آخر بــر روی گزینه Apply کلیک و کلید 

OK را انتخاب کنید.  در این جا فایل های شما 
برچسب گذاری شدند.

بــه جز مراحل بــالا می توانیــد  از طریق پنل 
جزئیات نیز برچسب گذاری فایل ها در ویندوز 
۱۱ را انجام دهید. برای این کار ابتدا باید فایل 

اکسپلور ویندوز را باز کرده سپس وارد پوشه ای 
که فایل های مدنظر شــما در آن جا قرار دارند 
 View شــوید. در این مرحله بــر روی منوی
کلیک کــرده و گزینه Show را انتخاب کنید. 
پس از آن بر روی گزینه Details ضربه بزنید.

فایلی که قصد برچســب زدن به آن را دارید را 
انتخاب و بــر روی Tags کلیک کنید. در نوار 
رو به روی آن کلمات کلیدی مدنظرتان را وارد 
کــرده و با کامانقطه از هم جــدا کنید. در آخر 
بــر روی کلید Save ضربه بزنید. پس از انجام 
موفقیت آمیز این مراحل، برچسب ها در بخش 
اطلاعات فایل های انتخاب شما ذخیره خواهند 

شد.

ستون

چگونه در ویندوز ۱۱ به فایل ها برچسب بزنیم؟

دریچه فناوری
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